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Непреходност Признание Трансфер

Стр. 17

Пернишката „Сурва” в битка
с 80 обичая пред ЮНЕСКО

Стр. 17

Калин Донков е тазгодишният
носител на Яворовата награда

Стр. 23

Мартин Петров подписа с
Еспаньол до лятото, взе №25

Стр. 11

Колин Крауч
за гражданското общество

На фокус

Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

Позиция

Прищина-Белград -
помирението (не)възможно?

Стр. 9

Разхищение

Борсите изхвърляли 250 т
плодове и зеленчуци месечно

Стр. 6
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Стр. 6

¡ÎËÁÓ 80% ÓÚ ‰˙Î„Ó‚ÂÚÂ
Ò‡ ÔÓÒÓ˜ÂÌË, Ï‡ÎÍËˇÚ Ë
ÒÂ‰ÂÌ ·ËÁÌÂÒ Â Á‡ÔÎ‡¯ÂÌ
ÓÚ Ù‡ÎËÚ.

Няколко
ÄÓÌÈ

Валентин
ГЕОРГИЕВ

Подготвяната бавна
смърт на ВМЗ-Сопот вчера
навлезе в последната си
фаза. Сделката с единстве-
ния купувач “Емко” логично
се провали, след като той
недвусмислено показа, че
целта му не е да стабилизи-
ра и развива предприятие-
то, а да спечели едни бързи
лесни пари, като го унищо-
жи. Затова и часове преди
да дойде развръзката, Со-
пот осъмна с радикални при-
зиви към заетите да по-
емат завода под свой кон-
трол и да прогонят от него
онези, които са го докарали
до днешното дередже. Зву-
чи оригинално. Още повече
че и в други държави има
такива случаи. Работници
поемат контрол върху пред-
приятие, когато собстве-
никът твърди, че е безна-
деждно губещо. В немалко
случаи дори са доказвали, че
то е печелившо. Вярно, “про-
цедурата” не е революция, а
получаване на акции от ком-
панията, което ги стимули-
ра да работят повече и по-
добре.

Поведението на българ-
ската държава като собст-
веник е повече от
престъпно. Едва ли има по
света друга такава, която
да иска да продава, по-точно
да харизва оръжейната си
индустрия на анонимни фир-
ми. Видно е, че сегашната
власт има голям мерак да
се отърве от всичко
държавно, построено с тол-
кова усилия през “мрачния
социализъм”. Ако може и на
скрап да отиде - пак да е на
далавера. Целта - да няма
отговорности пред хората
в Сопот и региона. И хем да
се награби максимално в 12
без 5, хем да не запише като
свой пасив поредната
смърт на още едно знаково
предприятие под нежните й
грижи.

Е, след като кабинетът
твърди, че не може да уп-
равлява ВМЗ - било поради
идеологически комплекси,
било поради некадърност и
безпомощност - тогава да
го предаде в собственост
на работещите. Това би
било единствената морална
постъпка след подобно при-
знание.

Нежна
ликвидация

ТИТО ЗАМИСЛЯЛ ПОГЛЪЩАНЕ
НА БЪЛГАРИЯ

Стр. 14

Лидерът на БСП Сергей Станишев и младежи социалисти раздaваха вчера листовки,
свързани с предстоящия референдум. На метростанция “НДК” те обясняваха защо
е важно да се гласува с “ДА” на допитването

Пълен провал претърпя
опитът на държавата да прода-
де ВМЗ-Сопот. Агенцията за
приватизация и следприватиза-
ционен контрол прекрати вчера
процедурата, след като единст-
веният кандидат “Емко” ЕООД е
внесъл обвързващата оферта за
завода, но не е внесъл дължи-
мия депозит от 3 млн. лв.

Провал на сделката
за ВМЗ-Сопот
Процедурата за приватизация е прекратена,
КНСБ предлага оръжейницата да се влее в „ТЕРЕМ”

ДУМА припомня, че “Емко”
трябваше да внесе офертата до
15 ч. в петък. Това обаче не се
случи и Агенцията удължи сро-
ка до 15 ч. вчера. Една от при-
чините за отказването на “Емко”
най-вероятно е, че собственикът
на фирмата Емилиян Гебрев не
успя да склони нито КНСБ, нито
“Подкрепа” да дадат съгласие

за шоково съкращение на пер-
сонала и от 3200 работници в
оръжейницата да останат само
1200. Категоричната позиция на
синдикатите бе, че кандидат-
купувачът е запознат с приета-
та от парламента стратегия и с
процедурата за продажбата на
ВМЗ-Сопот, в които са разписа-
ни социални клаузи, които не

подлежат на предоговаряне.
По-рано вчера лидерът на

КНСБ Пламен Димитров даде да
се разбере, че сделка няма да
има. На пресконференция в
Пловдив той заяви, че ВМЗ-Со-
пот може да се влее към други
търговски дружества с държавно
участие, каквото е “ТЕРЕМ” АД.

Стр. 2

Стр. 3

Снимка Мариета ТОМОВА
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България

ОБЯВА

Община Брегово, обл. Видин, пл. „Центра-
лен”, на основание Заповед №15/11.01.2013г. на
Кмета на община Брегово

ОТКРИВАМ:

Процедура за провеждане на публичен явен
търг за отдаване под наем на имоти с №016113
- 4.568 дка.; №023008 - 112.327 дка.; №004001 -
15.240 дка.;  №010063 – 22.574 дка.  в землище-
то на с. Ракитница, имоти с №019034 - 79.740
дка.; №002020 – 11.677 дка., същите в землище-
то на с. Косово, и  №030072 - 8.460 дка.; №030069
- 10.280 дка.; №002041 - 1.430 дка.; №022089 –
3.996 дка.;  №025115 – 3.690 дка. в землището
на с. Гъмзово  и имот №004035 – 6.803 дка. в
землището на с. Куделин  за срок от 5 години
с начална цена – 20,00лв. на 1 (един) декар за
първата година, увеличени с по 2,00 /два/ лв. на
декар за всяка следваща година и 10 % стъпка
на наддаване. Общинските имоти ще се отдадат
под наем анблок.

Предложения за участие се подават в дело-
водството на общината до 09:00 часа на деня за
провеждане на търга.

Депозит в размер на 20 % от началната ме-
сечна обявена цена се внасят в касата на общи-
ната до 09:00 часа на деня за провеждане на
търга.

Търгът ще се проведе на 12.02.2013г. в Засе-
дателната зала на общината /ет.2/ от 10:00 часа
и втора дата след 14 /четиринадесет/ дневен
срок от датата за провеждане на търга при
същите условия.

За справки на тел: 09312/98-21.

инистър Нона Карад-
жова продължи с
опитите да оправдае
строителството по
Черноморското край-
брежие и защитени-

Караджова обяви протестите
за Иракли за тенденциозни
Управляващите продължават да оправдават решенията
си с предишното правителство, уволнения все още няма

движда инвестиционното пред-
ложение.

Караджова се впусна да за-
щитава и скандалното застроя-

ване на дюните край Несебър,
от което тръгнаха полемиките за
строителството по морето. По
думите й настоящият директор

на РИОСВ в Бургас е основал
разрешителното за строеж
върху становище на предшест-
веника си. “В решението, което

е имал настоящият директор на
РИОСВ-Бургас за строежа в
Несебър, никъде не фигурира
думата “дюни”. Земите там фигу-
рират като горски фонд”, опита
да го оневини тя, макар че раз-
решително върху горски фонд се
дава от Общинския съвет. Кара-
джова добави, че директорът на
РОИСВ-Бургас не може да раз-
следва скиците. Тя подчерта, че
ще го уволни само “ако проце-
дурата докаже, че има причи-
на”. Нямам никакво желание да
уволнявам незаконосъобразно
служител, каза Караджова.

Строителството по Иракли
ще бъде разследвано от ДНСК.
Регионалният министър Лиляна
Павлова е разпоредила провер-
ка на извършващите се строи-
телни работи в двата поземле-
ни имота, за които има издаде-
ни разрешения за строеж в ме-
стността Кладери в землището
на с. Емона. В четвъртък три
парламентарни комисии органи-
зират обществено обсъждане на
предложенията за законодател-
ни промени за недопускане на
строителство върху пясъчните
дюни. Междувременно в София,
Пловдив и Варна вчера гражда-
ни се обявиха срещу прекомер-
ното строителство на защитени
зони и по крайбрежието.

Хора с активна гражданска позиция излязоха на протест в София в опит да защитят
Иракли от бетона, който ще се излее ако се осъществят строителските апетити

М
те райони и дори определи про-
тестите в защита на Иракли като
тенденциозни. Според нея про-
цедурата за изграждане на ва-
канционно селище в Иракли е
започнала през 2009 г. и отто-
гава не е постъпило нито едно
възражение на неправителстве-
на организация. “Фактът, че ре-
шението не е обжалвано и не е
повдиган въпросът досега, оз-
начава, че това е изключително
тенденциозно и преднамерено
обвинение към службите на ми-
нистерството”, коментира тя.

Караджова продължава да
поддържа теорията, че предви-
деното строителство е на тери-
торията на бивши пионерски
лагери, а не каквито са твърде-
нията на еколози, че се застра-
шават земи от “Натура 2000”.
“Още през 60-те години с реше-
ние на ЦК на БКП са отредени
40 дка за строителство на по-
чивни бази и пионерски лагери
на тази същата територия”, до-
бави министърката. Тя заяви, че
пионерските лагери са за мно-
го повече хора, отколкото пре-

Шефът на Канал 3
Сашо Диков заплаши
шефа на ГДБОП Стани-
мир Флоров със съд за-
ради лъжи по негов ад-
рес. Флоров в интервю
заяви, че журналистът е
знаел предваритално за
взривяването на авто-
мобила му през октом-
ври 2011 г., както и че
не е искал да се подло-
жи на детектор на лъжа-
та. Диков определи ду-
мите на шефа на ГДБОП
като “тъпи, чудовищни
лъжи”. “Никога не съм
отказвал детектор на

Изнесената информа-
ция за “мъртви души” в из-
бирателните списъци е не-
коректна, се казва в съоб-
щение на пресцентъра на
регионалното министрест-
во, огласено вчера. Преди
дни от “Движение Бълга-
рия на гражданите” на
Меглена Кунева обявиха,
че са открили над 950 000
“мъртви души” в избира-
телните списъци.

Преброяването на на-
селението е единственият
начин да се установи как-
ва част от регистрираните
лица живеят към опреде-

Има индикации, че кандидат-купу-
вачът няма да подаде обвързваща
оферта, затова от синдиката настоя-
ват държавата да обмисли и други
варианти, с които да натовари пред-
приятието да работи, обясни синди-
калният лидер.
Заводите “ТЕРЕМ” са пример за
оздравителна програма на държавно
предприятие, смята Димитров. Очак-
ваната годишна печалба на дружест-
вото сега е 8 милиона лева, а преди
години там също имаше трудности с
изплащането на възнагражденията на
работниците, обясни той.
От КНСБ настояват да бъдат гаранти-
рани поне минималните плащания на
работниците от ВМЗ - това са 60% от
възнагражденията им, но не по-малко

Сашо Диков заплаши със съд
шефа на ГДБОП заради лъжа

лъжата. Всичко, което
Флоров казва, са лъжи,
които могат да бъдат
лесно оборени. В писмо,
което изпратих на 4
април до него, аз ясно
декларирам, че съм го-
тов да се подложа на
детектор. Това е офици-
ален документ, който
може да се види. Там аз
поставям шест условия,
като основното от тях е
резултатите от изслед-
ването да бъдат ведна-
га обявени в публично-
то пространство, а не да
остават за Флоров и той

да реши кога и какво,
ако изобщо реши, да
публикува. Аз още тога-
ва сам казах, че нямам
право да откажа детек-
тор заради моята лоял-
ност към разследване-
то”, коментира Диков.

Журналистът заяви,
че никога не е вярвал,
че шефът на дирекция-
та може да твърди по-
добни неща. “Той обаче
си вкара невероятен ав-
тогол, защото всички
лъжи могат да бъдат
лесно оборени”,  каза
Диков.

Всички партии и коалиции,
представени в Общинския съвет в
Стара Загора, подкрепиха вчера
идеята за провеждане на местен
референдум за закриване на во-
енния полигон “Змейово”. Работна
група от общинари с координатор
Никола Горов трябва да формули-
ра въпроса на допитването и да го
внесе в местния парламент. След
като бъде разгледан на сесия и

Провал на сделката за ВМЗ
От стр. 1 от минималната работна заплата.

ДУМА припомня, че заводът дължи
две заплати и вече три аванса на
работещите.
Авансът за октомври и остатъкът от
заплатата за септември, които оръ-
жейниците получиха преди Коледа,
бяха прибрани от банките за погася-
ване на кредити и сметки за ток и
вода. Наемът, който плащат настане-
ните в общежитие на завода, е 100
лева, като често в тази стая живее
цяло семейство с дете. Хората не
могат да си платят и тези 100 лева,
но заводът не им опрощава този
наем, защото пък общежитието няма
да може да плати тока и той ще
бъде спрян. Работниците се страху-
ват, че ще останат и без покрив, и
без работа.

подкрепен от Общинския съвет,
референдумът трябва да бъде на-
срочен и проведен не по-късно от
два месеца. По време на дискуси-
ята, която ще предшества гласува-
нето на въпроса, ще бъдат покане-
ни представители на всички отго-
ворни по темата институции, както
и представители на неправителст-
вените организации, поясни пред-
седателят на Общинския съвет

Емил Христов.
ДУМА припомня, че идеята за

референдума възникна след по-
следните масови обгазявания на
Стара Загора с азотен диоксид и
сероводород в края на миналата
година. Комисията по петиции в
Европейския парламент трябва да
се произнесе по петиция срещу
обгазяването, внесена от Граждан-
ската инициатива през 2010 г.

МРРБ ОТРИЧА ЗА „МЪРТВИ ДУШИ”
В ИЗБИРАТЕЛНИТЕ СПИСЪЦИ

лен момент в дадено насе-
лено място, твърдят от ми-
нистерството. Избирател-
ните списъци за национал-
ния референдум съгласно
Закона за пряко участие
на гражданите в държав-
ната власт и местното са-
моуправление се съставят
от общинските админист-
рации, в които се води ре-
гистър на населението, и
се отпечатват въз основа
на Националния регистър
на населението, поясняват
от МРРБ. “Списъците
включват всички български
граждани, отговарящи на

изискванията за избирате-
ли, независимо от место-
пребиваването им.  Граж-
данската регистрация на
физическите лица в Бълга-
рия се основава на актове-
те за тяхното гражданско
състояние и зад всеки за-
пис на лице в регистъра
стои официален писмен
документ с доказателстве-
на сила. От това става
ясно, че разликите в це-
лите и методите при пре-
брояването и при граж-
данската регистрация
предполагат и разлика в
данните, отчитани с раз-

личните методики”, се по-
сочва в становището.

“В чужбина живеят
около 2 милиона наши
сънародници, необхвана-
ти от последното пребро-
яване на населението. В
голямата част това са лица
със законови избирателни
права, включени в избира-
телните списъци, съгласно
правилата на Изборния
кодекс, осигуряващ право
на глас на всички българ-
ски граждани, независимо
от това дали пребиват в
страната или чужбина”,
категорични са от МРРБ.

Искат референдум за закриване
на полигона в Змейово
Искат референдум за закриване
на полигона в Змейово
Искат референдум за закриване
на полигона в Змейово
Искат референдум за закриване
на полигона в Змейово
Искат референдум за закриване
на полигона в Змейово

Снимка Мариета ТОМОВА
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‘ ВАМПИРОЛОГЪТ БОЖИДАР ДИМИТРОВ СТАНА И ДЕМОГРАФ

Áúëãàðèÿ è áúëãàðñêèÿò íàðîä
íÿìà äà èç÷åçíàò íèòî ïðåç
21-âè, íèòî ïðåç 22-ðè âåê

Увеличението на пенсиите
да се изплаща от 1 януари,
майчинството за отглеждане
на дете от 1 до 2 г. да стане
310 лв. и се дадат следколед-
ни бонуси на майките и пенси-
онерите. Това предложение за
промени в Закона за държав-
ното обществено осигуряване
за 2013 г. внасят Сергей Ста-
нишев, Корнелия Нинова и
Емилия Масларова. Тъй като
Симеон Дянков каза, че е ус-

Спестените от бюджета
пари да се дадат на майки

БСП:

За промяната ще са необходими по-малко от 223,5 млн. лева

Малки сурвакарчета гостуваха на вицепрезидента
Маргарита Попова по повод ромската Нова година

Финансовият министър Симеон Дянков се отка-
за от увеличението на заплатите на управниците,
след като той сам внесе идеята. Законопроектът за
увеличение на заплатите по върховете на властите
ще бъде оставен за разглеждане след парламен-
тарните избори, заяви Дянков вчера. В проекта бе
предложено премиерът, президентът и председате-
лят на парламента да получават заплата от 8000 лв.

Министърът обясни, че решението за новите за-
плати ще се приеме на последното заседание на
сегашното правителство преди изборите. По думите
му по този начин щяло да стане ясно, че не го
правели за себе си. Одобрението на законопроекта
ще остане за следващия парламент, каза вицепре-
миерът. След като до преди два дни Дянков искаше
увеличение на заплатите, сега излезе с тезата, че
не бил моментът за прокарването на по-високите
заплати, а на това мнение бил и премиерът.

Финансовият министър се жалва, че при сегаш-
ните заплати неговите зам.-министри взимат по-
ниски заплати от директорите на дирекции, които
са им подчинени. “Проблемът е стар, а при Стани-
шев беше решен по нечестен начин, като члено-
вете на политическите кабинети влизаха в управи-
телните съвети на държавни дружества и оттам
получаваха допълнителни доходи”. Така Дянков
отново се опита да се оправдае с предишното
правителство.

Петър Мутафчиев. СИК-овете, в които
досега карловци са гласували, са пре-
местени и в това има политически моти-
ви, смята Мутафчиев. Две седмици пре-
ди допитването 3577 души от Карлово
не знаят къде ще гласуват, а това са
1/5 от хората с право на вот, допълни
Милена Христова. БСП ще обжалва пре-
местването на секциите пред областния
управител, предупредиха депутатите.

По-рано вчера депутатите от БСП
Емилия Масларова и Петър Курумба-
шев и проф. Станислав Станилов от
“Атака” обявиха в Хасково подкрепата
на партиите си за изграждането на АЕЦ
“Белене”. По думите на проф. Станилов
“въпросът не е дали ще ползваме евтин
ток, а дали България ще има бъдещи
възможности да стане модерна индуст-
риална държава”.

Всяка страна, която има претенциите
да се развива като високотехнологична,

Дана РУСЕВА

Община Добрич глоби с 16 328 лв. без ДДС
поделението на фирма “А.С.А. България” заради
закъснения при почистването на града след снегова-
лежа на 20 декември, обяви вчера кметът Детелина
Николова. По думите й в договора е записано, че при
лошо извършена услуга глобата ще е 10% от общата
стойност. Затова за декември на “А.С.А. България” ще
бъдат изплатени 146 953 лева. Санкцията бе наложе-
на, след като общинският съветник от БСП и предсе-
дател на партията в Добрич Владимир Калчев внесе
питане до кмета заради непочистените улици по вре-
ме на коледните и новогодишните празници.

От кметството отчетоха, че фирмата е спазила
договора за интензивно почистване при снеговалеж
на 73-километровата мрежа в града, но е било лошо
обслужването по райони и квартали, където е била
длъжна да изчисти до 36 часа след спиране на ва-
лежа. Колкото до масовото недоволство, че по също-
то време контейнерите с боклук бяха препълнени,
Николова обясни, че по този параграф фирмата вече
е санкционирана. “А.С.А. България” няма да получи
от общината исканото за тази година увеличение на
средствата точно заради проблемите по почиства-
нето през последните две години, категорична бе
Николова.

Бившият кмет на Сливен Йордан Лечков получи
вчера 2-годишна ефективна присъда от окръжния съд
в Стара Загора. Това съобщи говорителката на съда
Татяна Гьонева. Лечков бе признат за виновен по две
от повдигнатите му обвинения. Първото е за неизгод-
на сделка за водния цикъл на Сливен и щета за 571
783 лв., а второто обвинение е квалифицирано като
принуда върху директора на териториалното звено
на НАП в Сливен Петко Дюлгеров.

Ако влезе в сила, присъдата ще бъде излежана в
затворническо общежитие. В 15-дневен срок бившият
кмет на Сливен има право да обжалва решението
пред апелативен съд в Пловдив.

ДУМА припомня, че през септември 2011 г. Ям-
болският окръжен съд постанови 3-годишна условна
присъда за бившия сливенски кмет. Бургаският апе-
лативен съд обаче върна делото заради допуснати
съществени нарушения на процесуалните правила и
немотивиране на присъдата. На 12 юни 2012 г. Леч-
ков отново беше осъден от Ямболския окръжен съд
на 2 години и половина условно с 3-годишен изпита-
телен срок. Съдът го призна за виновен за длъжност-
но престъпление и ощетяване на общинския бюджет.
Съдът прие, че Лечков е предоставил недвижим имот
- частна общинска собственост - бивш казармен рай-
он, за ползване от местни фирми, без да направи
публичен търг или публично оповестен конкурс за
сключване на договор за наем, и по този начин е
ощетен бюджетът на общината с над 671 000 лв.

пял да спести и скъта едни 750
млн. лв., ние внесохме предло-
жението за промени, коменти-
ра Масларова в Хасково.

В Кюстендил депутатката от
Коалиция за България Мая Ма-
нолова припомни, че предло-
жението за увеличаване на
майчинството от 240 лв. на 310
лв. ще струва на бюджета не
повече от 29 млн. лв., а заедно
с повишението на пенсиите от
1 януари вместо от 1 април -

223,4 млн. лв. Смятаме, че няма
по-важен приоритет от доходи-
те на хората, и понеже от ГЕРБ
многократно казват, че са “за”
увеличение на доходите на хо-
рата, КБ внася законопроект,
който да бъде подкрепен от
мнозинството и с който ще по-
стигнем съгласие в интерес на
българите, убедена е Маноло-
ва.

ДУМА припомня, че м.г.
младежите от БСП предложи-

ха алтернативен бюджет за
2013 г., в който бяха предвиде-
ни редица опити за решения и
помощ към младите. Идеите им
обаче бяха отхвърлени от уп-
равляващите. Тогава младите
искаха и президентско вето
върху приетия от ГЕРБ бюджет
за т.г. За последните 4 години
младежката безработица се
увеличи със 105%.

Депутатите от КБ в различ-
ни градове в страната

продължиха и активната кампа-
ния в подкрепа на национал-
ния референдум. Манолова раз-
даваше по улиците на Кюстен-
дил листовки с информация за
предстоящото допитване. Тя из-
рази увереност, че българите
ще гласуват “за” развитието на
ядрената енергетика, защото
това е глас за модерна и виксо-
котехнологична България, нови
работни места и по-ниски цени
на електричеството.

Петър Мутафчиев: Правят се опити
за объркване на избирателите

изгражда свои ядрени мощности, заяви
Янаки Стоилов в Монтана. Той обясни,
че до 2030 г. ТЕЦ-овете у нас трябва да
излязат от експлоатация и ще се нало-
жи внос на ток. “Той ще струва по 12-15
евроцента на киловатчас, докато втора
АЕЦ може да произвежда за по 3-4 сто-
тинки. Това е ясният отговор на въпроса
дали България има нужда от АЕЦ “Беле-
не”, коментира Стоилов.

Отговор с “не” на въпроса на рефе-
рендума ще доведе до спиране на раз-
витието на цялата ядрена енергетика,
защото законодателството у нас не пра-
ви разлика между мощност и централа,
заяви в Перник Таско Ерменков, бивш
изпълнителен директор на Агенцията
за енергийна ефективност и член на
инициативния комитет. Данъкоплатците
няма да бъдат ощетени от бъдещо стро-
ителство на централата, защото нито
един лев и досега не е бил и няма да
бъде от бюджета, увери той. Ерменков
припомни, че във всеки инвестиционен
процес цената на инвестицията се из-
плаща от произведената продукция.

ДЯНКОВ СЕ ОТКАЗА
ОТ УВЕЛИЧЕНИЕТО
НА ЗАПЛАТИТЕ
НА УПРАВНИЦИТЕ

Кметът на Добрич
глоби фирма заради
снегопочистването

“Мирослав Найденов е из-
вестен лъжец, преди една сед-
мица се опита да въвлече брат
ми затова, че е правил замени.
Брат ми няма един квадратен
метър на българското Черно-

Станишев нарече Мирослав Найденов известен лъжец
морие и същото важи и за Мо-
ника”. Така лидерът на БСП
Сергей Станишев коментира
обвинения на земеделския ми-
нистър, че фирма, в която жена
му Моника Янова има дялове,

е придобила имот в Камчия по
схемата на заменките.

 Лидерът на БСП определи
поведението на управляващи-
те като страх. “Опитват се да
отвлекат вниманието от скан-

дала в Несебър, който е реа-
лизиран по време на управле-
нието на ГЕРБ и с конкретно
решение на МЗХ, както и от
това, което се случва в Иракли
по време на това управление”,

категоричен бе Станишев.
И въпросният фонд Експат

Бета АДСИЦ опроверга вчера
Мирослав Найденов. Имотът в
Камчия не е бил предмет на
замяна, заявиха от фонда.

Осъдиха Лечков
на 2 години затвор
Осъдиха Лечков
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Осъдиха Лечков
на 2 години затвор
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на 2 години затвор
Осъдиха Лечков
на 2 години затвор

Снимка Мариета ТОМОВА

И ма опит за объркване на избира-
телите в Карлово за референду-
ма, заяви вчера в Пловдив депу-
татът от Коалиция за България
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ЧЕСТИТ 90-ГОДИШЕН
ЮБИЛЕЙ НА

ИВАН
ИВАНОВ
СТОЙЧЕВ

о.з.полковник, ветеран
и доброволец

от Отечествената
война

С най-добри пожелания
за здраве,

бодрост и още
дълги живот!

Синове, снахи, внучка,
приятели и роднини

ъюзът на българските журналис-
ти връчи годишните си награди
за 2012 г. на церемония вчера в
сградата на съюза. В категория

СБЖ връчи наградите си за 2012 г.
Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Вр.и.д. председател на СБЖ Снежана Тодорова връчи наградите на Димитър
Бежански (вляво) и на Любомир Методиев за предаванията им по БНР

С
“Радио” отличие получи предаването
“Булевард “Демокрация” на Радио “Бур-
гас”. Други две предавания на БНР -
“Познати и непознати” и “И рибар съм,
и ловец съм”, бяха отличени със специ-
алните награди “Златното перо”.

“Референдум” на БНТ е призьор в
категория “Телевизия”. Със специална-
та награда “Златно перо” посмъртно
беше отличен журналистът Александър
Авджиев. Доника Ризова също беше на-
градена със специален приз за преда-
ването си “Медиите On Air” на телевизия
“Bulgaria On Air”. При печатните издания
отличието бе присъдено на Димитри
Иванов от в. “Сега”. За фотожурналис-
тика наградата получи Никола Михов
за албума си “Забрави своето минало”,
а специалното отличие “Златното перо”
отиде при Лина Главинова от Бургас.
Кореспондентът на китайската инфор-
мационна агенция “Синхуа” Сие Сюе-
мин беше отличен в категорията за
чуждестранен кореспондент. При коре-
спондентите на централна медия у нас
наградата отиде при Камелия Алексан-
дрова от в. “24 часа” в Монтана.

СБЖ отличи книгата “Кабинет на
десетия етаж” на Борислав Геронтиев,
а специалната награда в тази катего-
рия отреди на творбата на Иван Тодо-

ров “Шарки от вестник”. За материал в
регионална медия е отличено журна-
листическото дружество на СБЖ в Ха-
сково за отразяването на наводнение-
то в с. Бисер. От българските медии в

чужбина СБЖ награди с почетно отли-
чие “Българският вестник” в Кипър и в.
“България” в Чикаго. Професор Тодор
Абазов беше отличен за принос в тео-
рията на българската журналистика.

Няма да  разследват
Галя Гугушева

Хванаха пиян шофьор
на линейка в Добрич

Пиян шофьор на линейка беше
хванат в Добрич. 43-годишният
мъж е бил на редовна смяна на
работа. Малко след 20 ч. в неделя
мъжът бил спрян за проверка пред
добричката болница. Пробата по-
казала 2,42 промила алкохол в
кръвта му. Пияният шофьор бе
задържан за 24 часа.

Мъж заплаши
да взриви автобус

33-годишен мъж от кюстендил-
ско село е заплашил да взриви
автобус заради закъснението му.
В полицията в Дупница бил полу-
чен анонимен сигнал в неделя, че
мъж от село Слатино има намере-
ние да взриви автобус, движещ се
по линията Дупница-Слатино-Бо-
бошево. След заканата на мъжа,
автобусът бил проверен. Взривно
устройство не  било открито, а
водачът на автобуса заявил, че
не е заплашван.

Над 850 жертви
на леда потърсили
помощ в „Пирогов”

От Гражданския съвет към ВСС заплашиха с напускане,
ако магистратите не покажат желание за диалог

Е тичната комисия към
Висшия съдебен съвет
отказа да започне дис-
циплинарно разследва-

не срещу Галя Гугушева, коя-
то бе предложена за консти-
туционен съдия, но се отказа
от поста, след като се оказа
замесена в скандали. Според
комисията няма данни за на-
рушения при работата и лич-
ните финанси на прокурорка-
та и затова тя няма да бъде
обект на разследване. Вчера
комисията изслуша резултати-
те от проучването на работна
група, която трябваше да се
занимае с обстоятелства око-
ло магистрата и фирмите,
свързани с членовете на се-
мейството й. Седем гласа са
били “за” да не се образува
производство, един “въздър-

жал се”, а един е бил “против”.
Срещу Гугушева обаче

продължават да текат провер-
ки от НАП, Инспектората към
Върховната касационнна про-
куратура и от Комисията за
разкриване на конфликт на ин-
тереси. ВСС си остави вратич-
ка и заяви, че ако тези инсти-
туции открият нещо нередно
около прокурора, няма пречка
да бъде образувано дисципли-
нарно производство.

Галя Гугушева бе номини-
рана от СДС за член на Кон-
ституционния съд след скан-
дала с Венета Марковска. Гу-
гушева се оттегли след шума
около нейни близки. Вр.и.д.
главен прокурор Бойко Най-
денов разпореди да започне
пълна проверка по подозре-
нието за пране на пари от

фирми, близки до семейство-
то й. Председателят на Апе-
лативната специализирана
прокуратура Борислав Сара-
фов дори внесе във ВСС пред-
ложение за освобождаването
на Гугушева като зам.-ръково-
дител на тази спецпрокурату-
рата и преназначаването й за
редови прокурор. По предло-
жението му все още няма ре-
шение.

Етичната комисия е напра-
вила пълна проверка на рабо-
тата на Гугушева като проку-
рор, още преди тя да стане
част от Специализираната
апелативна прокуратура, обяс-
ни председателят Ясен Тодо-
ров. Според него ДАНС е про-
верявала семейните финанси,
а инспекторатът на прокурату-
рата е проучил дали има

връзка на нейната работа като
прокурор с делата на сина й
адвокат Стефан Гугушев и не-
гови партньори. Нищо неред-
но не било открито.

Междувременно на първо-
то си заседание на Граждан-
ския съвет към ВСС предста-
вителите на неправителстве-
ните организации предупре-
диха, че ще напуснат, ако има
нежелание за диалог. В Граж-
данския съвет членуват 17 об-
ществени и съсловни органи-
зации, а БХК го напусна след
скандалния избор на главен
прокурор. Реалната работа на
съвета, който трябва да упраж-
нява граждански контрол
върху ВСС, ще започне на 11
февруари, когато ще бъде
обсъден проект на правила за
работата му.

820 ЖАЛБИ ЗА
ДИСКРИМИНАЦИЯ
САМО ЗА ГОДИНА

През миналата година в Комисията за защита от
дискриминация са постъпили 820 жалби и сигнали, съоб-
щи във Варна председателят й Ана Страшимирова. По
думите й образуваните преписки за периода са 336, като
най-много са за дискриминация по признака “лично по-
ложение” - 138. Следват преписките за дискриминация
по признаците “увреждания” и “етническа принадлеж-
ност”. Страшимирова отбеляза, че едно от обществено
значимите решения на комисията е свързано с дискрими-
нация на биологичните родители на деца с увреждания.
КЗД е подготвила предписание да бъде променена нор-
мативната база и времето, в което родителите се грижат
за децата си, да им се признава за трудов стаж.

САМО 8 КАТАСТРОФИ
СЕ ДЪЛЖАЛИ НА НСО

Само осем от инцидентите с коли на НСО са по
вина на шофьори от службата, заяви вчера начал-
никът на Националната служба за охрана бригаден
генерал Тодор Коджейков. Според него катастрофите
с автомобили на службата са намалели в сравнение
с предишни години. Коджейков изтъкна, че от 26 леки
пътнотранспортни произшествия 8 от тях са по вина
на шофьори от НСО, а останалите 18 катастрофи са
причинени от “други участници в движението”. “Не е
морално да прехвърляме всеки път вината върху шо-
фьорите на службата”, коментира шефът на НСО. Най-
често срещаното нарушение при пътните инциденти,
причинени от шофьори на НСО, е неспазването на
дистанция, призна генералът.

След падане по заледени ули-
ци 855 пострадали са потърсили
медицинска помощ в травмато-
логията на “Пирогов”, съобщиха
от лечебното заведение. От
тях 107 са хоспитализирани.
Най-честите травми са в об-
ластта на долните крайници,
коментираха от болницата.

ТИР се самозапали
в движение

Самозапалил се ТИР затрудни
движението по пътя Велико Търно-
во-Русе вчера сутринта. Огънят
тръгнал от гумата на ремаркето.
За минути пламъците обхванали и
товара. 21 тона текстил са изго-
рели пред погледите на пожарни-
карите, докато чакали втора про-
тивопожарна кола. Шофьорът е не-
вредим. Той обаче останал възму-
тен от тромавата организация.
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България
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БХК:

Връщат психично
болните в
институциите

В

Новите правила, наложени от МЗ, нарушават човешки права
и са с лобистка цел, смятат правозащитниците

ъзможността за из-
вънболнично лече-
ние на хората с пси-
хични заболявания
значително намаля-

ва с приетите през декември
2012 г. изменения в наредби
39 и 40 на МЗ. Това станови-
ще изказват от Българския
хелзинкски комитет (БХК). С
нормативните промени се
въвежда възможност общо-
практикуващите лекари да
насочват психично болни за
диспансеризация в болнични
заведения чрез специална
бланка. Според правозащит-
ниците специалната бланка
може да стане повод за дълго-

трайно ограничаване на
достъпа на психично болните
до общопрактикуващи лекари
и до психиатри, практикуващи
в общността. И досега насоч-
ването на тези хора към пси-
хиатри бе ограничено поради
недостатъчния брой направ-
ления на личните лекари.
“Вместо да разширят тази
възможност, бюрократите от
МЗ я ограничиха още повече
с въвеждането на специална-
та бланка”, пише в станови-
щето на БХК. Правозащитни-
ците се противопоставят кате-
горично на това “връщане към
изживели времето си подходи
за лечение на психично бол-

ните хора в България чрез
тяхната институционализация
и стигматизация. Това е анти-
европейски подход, който съ-
държа сериозен потенциал за
нарушаване на техните чо-
вешки права”. От БХК подози-
рат, че промените са “приети
с лобистка цел и в интерес на
психиатричните институции,
които чрез реализацията им
ще получат допълнително фи-
нансиране”.

“Целта на това упражне-
ние сигурно е да се допълни
финансирането на държавни-
те и общински психиатрични
болници и центрове поради
намаляването на годишната

субсидия от МЗ, казано по
друг начин, промяната е сче-
товодно обоснована”, комен-
тират промените от Центъра
за защита на правата в здра-
веопазването. Според паци-
ентската организация държа-
вата пренасочва финансов
ресурс от извънболничната
към болничната медицинска
помощ. В същото време ще
бъде затруднен достъпът на
пациенти до психиатрична по-
мощ, защо броят на болници-
те с психиатрични отделения
и центровете за психично
здраве е много по-малък от
броя на лекарите в извънбол-
ничната помощ.

т 146 296 души в Ло-
вешка област, които
се водят в пациент-
ските листи на лични-
те лекари, 27 300 не
са плащали здравни
осигуровки, съобща-
ват от Районната
здравноосигурител-
на каса. От началото
на годината касата е
сключила 32 догово-
ра с аптеки в област-
та. По една аптека ще
обслужва граждани-
те в общините Април-
ци, Летница, Угърчин
и Ябланица. В общи-
на Троян аптеките са
9, в Луковит - 3, в Те-
тевен - 5 и в Ловеч -
11.  Във връзка с ко-
ординация на систе-
мите за социална си-
гурност в страните
членки на Европей-
ския съюз и Евро-
пейската икономиче-
ска общност, за ле-
чение на граждани от
съюза за 2012 г.
РЗОК в Ловеч е пла-
тила на лечебните за-
ведения 17 577 лв.,
през 2011 г. сумата е
била 9092 лв.

В ЛОВЕШКО
27 300 ДУШИ
СА ЗДРАВНО
НЕОСИГУРЕНИ

ООООО

Въпреки
студеното
време
продължават
ремонтите
по бул.
“Витоша”
в София

Снимка Мариета ТОМОВА

ССССС
рещу столично кръстовище, открито в края
на миналата година от кмета Йорданка
Фандъкова и премиера Бойко Борисов, ско-
чиха вчера от неправителствената органи-

% от българи-
те са под риск
да изпаднат в
крайна бед-

Кръвната проба, дадена от д-р Атанас
Дамов от общинската болница в Дупница,
е на лице от женски пол, сочи експерти-
зата на Националния институт по крими-
налистика и криминология. Пробата бе
дадена, след като лекарят бе обвинен от
близки на починала в лечебното заведе-
ние жена, че по време на дежурството му
на 7 октомври 2012 г. бил пиян. Проверка-
та с дрегер на д-р Дамов тогава отчете
2,47 промила алкохол. През ноември ста-
на ясно, че криминалисти проверяват
ДНК-то на д-р Дамов заради съмнения,
че негов колега е дал кръв вместо него.
Експертизата на Националния институт по
криминалистика и криминология в София
е категорична, че пробата, оставена за
анализ, е чиста за алкохол и медикамен-
ти, но е на жена, съобщи Марияна Сира-

ГРАЖДАНИ СКОЧИХА
СРЕЩУ КРЪСТОВИЩЕ,
ОТКРИТО ОТ БОРИСОВ

зация “Граждани за София”. Те са недоволни от
ремонта на кръстовището на булевардите “Бълга-
рия” и “Академик Иван Гешов”. Протестиращите по-
искаха пълна преработка на проекта не само в
участъка от пешеходната пътека на ул. “Урвич”, но
и на самото кръстовище - събаряне на стените и
преработка на пътя.

Надяваме се управляващата сила да наложи мо-
раториум на глупавите проекти за много пари, ко-
ито се опитват да реализират, заявиха от “Гражда-
ни за София”. Според представителите на органи-
зацията запазването на движението по бул. “Бълга-
рия” при пресичането му с бул. “Гешов” със свето-
фар проваля възможността трамвайното трасе да
бъде заменено с разклонение на метрото от вто-
рия или третия метродиаметър. Гражданите са не-
доволни и от факта, че левите завои ще бъдат
качени на кръговата естакада. С много пари се
прави грозно и транспортно неефективно нещо,
чиято единствена цел е да противопостави граж-
даните от различните райони едни на други, за да
може спокойно да бъдат намесвани много пари,
смята арх. Димитров.

Половината българи са
в риск от крайна бедност

50
ност и живеят под прага
на бедност, каза незави-
симият финансов експерт
Мика Зайкова. Повод за
констатацията й са дан-
ните от изследването на
Евростат, според които
българите са най-застра-
шената нация от бедност
и социална изолация в
Европейския съюз. “Тен-
денциите са много непри-
ятни, защото от 2008 г.
този процент за Бълга-
рия се увеличава и ако

2008 г. е бил 37%-38%,
сега е с 12% повече. Та-
кива темпове няма в нито
една друга страна. И
най-тревожното е, че ри-
сковете са предизвикани
- първо, най-големият
бич, който отчитат Евро-
комисията и Евростат, е
безработицата. Безрабо-
тицата, която в България
за съжаление расте и
няма никакви признаци
тази тенденция да се
пречупи”, прогнозира
Зайкова. Ако преди годи-
на безработните и обез-
куражените бяха около
200 000, сега са над

400 000. Общо 800 000
българи фактически ня-
мат работа, каза експерт-
ката.

Вторият важен фактор
според експертката е но-
жицата на доходите.
България е, разбира се, с
най-ниски доходи не само
в ЕС, а в цяла Европа,
изтъкна Зайкова. Друг
фактор е сивата икономи-
ка. Ако в България няма
такава чудовищна коруп-
ция, “сигурно ще има по-
вече предприемачи, пове-
че работни места и чуж-
дестранните инвеститори
няма да бягат”, смята тя.

Жена на 84 години е задържана в
неделя от кюстендилски полицаи за
участие в извършването на телефон-
ни измами. Сигналът е подала жена
на 76 години, която съобщила, че е
жертва на телефонна измама и е пре-
дала на “куриер” 800 лв. Оказало се,
че получателят на парите е ниска
възрастна жена със забрадка. Три

БАБА ЗАМЕСЕНА
В ТЕЛЕФОННИ ИЗМАМИ

часа по-късно тя вече е била на друг
адрес, откъдето е трябвало да получи
още пари. Втората сделка била осуе-
тена, а измамничката - задържана.

Полицаите установили, че 84-го-
дишната А.С. за по-малко от месец е
получила пари от три измами.

Във всичките случаи жертвите са
възрастни хора.

Кръвната проба на дупнишкия
доктор била от жена

кова, говорител на прокуратурата в Кюс-
тендил.

Все още не е готова експертизата
дали има причинно-следствена връзка
между поведението на лекаря и смъртта
на пациентката. Колегите на д-р Дамов го
защитиха след инцидента и заявиха, че
той е пил диазепам, което се е отразило
на пробата.

Директорът на болницата в Дупница
д-р Любомир Таушански каза, че пробите
за съдържание на алкохол в кръвта се
съхраняват по специален ред. Те се пазят
в куфар в Спешния център в Дупница,
ключ за който имат само служители на
ОД на МВР в Кюстендил. По думите му
засега няма да предприеме никакви мер-
ки срещу д-р Дамов, тъй като не разпола-
га с официална документация.

Отново прострелян
мъж при лов

Още един ловец бе прострелян по време на лов, съобщиха от
полицията в Стара Загора. Инцидентът е станал по време на законен
ловен излет с редовни документи за притежание на оръжие. 59-
годишният Т. Д. е прострелян от А.К., който се е целил в излетяла от
храстите патица. Двамата ловци са били тествани с дрегер, който е
отчел отрицателен резултат. Пострадалият е откаран в центъра за
спешна помощ в Стара Загора от прострелялия го 40- годишен мъж
от Крън. Т.Д. е настанен в отделението по неврохирургия без опас-
ност за живота. Нанесени са поражения в лицевата част на главата.
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България се радва на нисък

държавен дълг, който в момен-
та е под 16%, паралелно с това
обаче има особено висока меж-
дуфирмена задлъжнялост, коя-
то е 227% от БВП. Това е дисба-
ланс, който няма в нито една
европейска страна, където
държавният дълг е съизмерим с
междуфирмения. Това заяви
председателят на УС на Българ-
ската стопанска камара (БСК)
Божидар Данев вчера при пред-
ставянето на резултатите от най-
новото годишно изследване на
фирмената и междуфирмената
задлъжнялост към 31 декември
2011 г. То се провежда от БСК
за 10-а поредна година. Според
Данев тези данни показват, че
всички негативи на финансова-
та криза са прехвърлени на биз-
неса. В най-неблагоприятна си-
туация са фирмите с персонал

Борсите изхвърлят между 190 и 250 тона
плодове и зеленчуци всеки месец. Това съоб-
щи председателят на Държавната комисия по
стоковите борси и тържищата (ДКСБТ) Еду-
ард Стойчев пред телевизия България он Ер
вчера, като се позова на проучване, извърше-
но от комисията на най-голямото тържище у
нас в София и няколко по-малки в страната.
Това са много големи загуби, които се плащат
от българския потребител, тъй като те се кал-
кулират в цените на здравата продукция,

Индексът на потребителски-
те цени за декември 2012 г. спря-
мо ноември 2012 г. е 100.4%, т.е.
месечната инфлация е 0.4%. Го-
дишната инфлация за декември
2012 г. спрямо декември 2011 г.
е 4.2%. Това сочат данни на На-
ционалния статистически инсти-
тут (НСИ), огласени вчера. Сред-
ногодишната инфлация за пери-
ода януари-декември 2012 г.
спрямо периода януари-декем-
ври 2011 г. е 3.0%. Това е по-
малко от заложените от прави-
телството 3.2%. Тези данни на
НСИ сочат, че инфлацията през
2012 г. е и с 1.2% по-ниска, от-
колкото през 2011 г., когато тя
бе 4.2% Индексът на цените на
стоките и услугите в малката
кошница за декември 2012 г.
спрямо ноември 2012 г. е 100.8%,
а от началото на годината (де-
кември 2012 г. спрямо декември
2011 г.) е 105.8%. През декем-
ври цените от малката потреби-
телска кошница за най-нискодо-
ходните 20% от домакинствата
са се променили спрямо пред-
ходния месец, както следва: хра-
нителни продукти - увеличение
с 1.4%; нехранителни стоки - уве-
личение с 0.1%; услуги - увели-
чение с 0.1%.

Дълговете между фирмите
стигнаха 227% от БВП

Борсите изхвърляли до 250 тона плодове и зеленчуци месечно
допълни Стойчев. Така търговците изкуствено
задържат високи цени на определени стоки и
вместо да се реализират големи обороти при
ниски надценки, те залагат на високи печал-
би за сметка на нисък оборот.

Според Стойчев у нас се наблюдава и
много интересно поведение на пазара като
цяло - световните цени на храните за 2012 г.
са поевтинели със 7%, а у нас те са поскъпна-
ли със 7%. Той даде пример с цената на браш-
ното, която въпреки вялата търговия със зърно

на стабилни цени, у нас непрекъснато върви
нагоре с по 2-3 стотинки на седмица.

Едуард Стойчев смята, че фиксирането на
цените на някои хранителни продукти в голе-
мите магазини е било от полза само за соци-
алнослабите потребители, а е нанесло загуби
за производителите. След изтичането на три-
месечния мораториум почти всички произво-
дители и търговци са подали заявления за
повишаване на цените на съответните про-
дукти, допълни Стойчев.

Да се забранят със закон обществените поръчки
с отложено плащане настояват от БСК

от 30 до 250 души, при тях
задълженията са най-големи и
единственият изход е или закри-
ване на производството, или
съкращаване на работните мес-
та, посочи той.

Камен Колев, зам.-председа-
тел на БСК, представи резулта-
тите от изследването, според
което в края на 2011 г. задълже-
нията на фирмите са надхвърли-
ли 163 млрд. лв. В сравнение с
2005 г. те са по-големи с над 96
млрд. лв., или с 2.5 пъти. Спрямо
2010 г. прирастът е с над 5 млрд.
лв., което е ръст от 3.3%. Про-
порцията на погасяване на
задълженията от приходи показ-
ва негативен резултат. Сравне-
нието със собствения капитал
също има неблагоприятна тен-
денция - той е по-малък от
задълженията и това говори за
декапитализация на тези друже-

ства.
Бизнесът изпитва сериозни

затруднения в текущия бизнес
цикъл и му се налага да взема
краткосрочни кредити. При все-
ки четвърти кредит фирмите
имат проблем при неговото об-
служване - близо 80% от тях
вече са просрочени, което е
удар особено за малкия и сре-
ден бизнес, грози ги фалит.
Междуфирмените задължения
са задълженията към банки,
контрагенти, данъчните и осигу-
рителните институции и др.
Съществува опасност от възпро-
извеждане на тези задължения
в следващите години при слаб
растеж на икономиката, отбеля-
за Колев. Според изследването
по-голямата част от предприя-
тията от нефинансовия сектор на
икономиката вече са счетовод-
но декапитализирани.

Предлагаме спешни проме-
ни в законодателството - уско-
ряване на процедурите по обя-
вяване в несъстоятелност, каза
Данев. Да се забранят със закон
обявяването на обществени
поръчки с отложено плащане -
особено в здравеопазването,
където поръчките се бавят с до
36 месеца, което се отразява на
цените и създава корупционни
практики, смята още той.

Необходимо е цялостно пре-
структуриране на високите та-
рифи в правораздаването, те
оскъпяват стойността на креди-
тите и при ликвидация усложня-
ват процедурите, смята Данев.
Всички оправдания на полити-
ци за високите им доходи са с
мотива, че съпругите им са но-
тариуси, даде пример Данев.
Финансовият сектор не може да
стои встрани от проблема с
междуфирмените кредити, за-
щото те ще потънат заедно с
бизнеса, смята председателят на
УС на БСК Божидар Данев.

3% ИНФЛАЦИЯ
ЗА 2012 Г.
ОТЧЕТЕ НСИ
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Практично земеделие
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През първата половина от месец януари се прогнозира динамика в тем-
пературните условия, но стойностите на средноденонощни температури ще
бъдат в граници, които ще поддържат покоя на зимните житни култури и
трайните насаждения.

Очакваното студено време през втората половина от второто десетдне-
вие ще постави на изпитание студоустойчивостта на есенните посеви. Про-
гнозираните повсеместни валежи от сняг ще осигурят защита на зимните
житни култури от въздействието на ниските отрицателни температури, осо-
бено на по-късно засетите ноемврийски посеви, които зимуват в начален
етап на листообразуване и фаза трети лист. Значителна част от посевите с
пшеница и ечемик до началото на зимата успяха да встъпят във фаза бра-
тене. Те са в добро състояние, с коефициент на братимост над 1,7, и ще
понесат без проблем прогнозираните минимални температури до -150С. При
отсъствие на снежна покривка и по-продължително задържане на ниските
температури тези стойности ще бъдат критични за посевите, които прекра-
тиха есенната си вегетация във фаза поникване и фаза трети лист.

В началото на третото десетдневие се прогнозира повишение на темпе-
ратурите, но средноденонощните им стойности в полските райони ще оста-
нат под биологичния минимум, необходим за възобновяване на вегетацията
при зимните житни култури. През януари прогнозираните наднормени вале-
жи ще увеличават есенно-зимните влагозапаси предимно в двуметровия
почвен слой.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ

ВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТОВРЕМЕТО

ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”ДЪРЖАВЕН ФОНД „ЗЕМЕДЕЛИЕ”

(СТАТИСТИКА)
Договорирани са 74,27% от средствата по ПРСР. Разплатените средства

с източник ЕЗФРСР са в размер на 1.361 млрд. евро, или 52,28% от бюджета
на ЕЗФРСР.

Договорените към края на 2012 г. средства по всички мерки от ПРСР са
в размер на 2.399 млрд. евро. От тях 1.926 млрд. евро са с източник ЕЗФРСР.
Разплатените средства с източник ЕЗФРСР са в размер на 1.361 млрд. евро,
или 52,28% от бюджета на ЕЗФРСР.

През 2012 г. ДФЗ е сключил дого-
вори на стойност 803 млн. евро, от
които 645 млн. евро представляват ев-
ропейски средства. Изплатените сред-
ства през 2012 г. са в размер на 474
млн. евро, в това число 381 млн. евро
с източник ЕЗФРСР.

През 2011 г. страната ни бе лишена
от 39 млн. евро от програмата за сел-
ските райони за 2009 г. и така общите
загуби за страната достигнаха до 90
млн. евро.

Изплатени са 381 млн. евро от до-
говорените през 2010 г. субсидии, ко-

ето представлява 88,2% от бюджета за 2010 г. с източник ЕЗФРСР. Съглас-
но правилото n+2 неусвоените средства са в размер на 51 млн. евро. При-
чината за загубата на средствата е в резултат на слабия интерес от страна
на фермерите към прилагане на екологични мерки в земеделието. Така
загубените средства са значително по-малко от сумата, която се очертава-
ше през септември 2012 г. Бавното усвояване на пари по ос 2 е от самия
старт на ПРСР. През 2008 година са усвоени само 16 млн. евро, през 2009
година - 9 млн. евро, през 2010 - 20 млн. евро, през 2011 - 48 млн. евро, а
за изминалата 2012 година - 58 млн. евро.

През 2013 в подкрепа на земеделските производители ще заработи и
Гаранционният фонд, чийто бюджет е в размер 120 млн. евро.

Русия отмени забраната за внос
на ГМО царевица NK603

ГМО царевицата NK603 в момента е регистрирана за употреба в храната
от 17 държави.

Забраната в Русия беше въведена през месец септември 2012 г., след
като френско проучване свърза хербицида на Монсанто “Раундъп” и NK603
с рак при плъхове, хранени с ГМО царевица. Европейската агенция за бе-
зопасност на храните (EFSA) по-късно отхвърли констатациите на френските
учени, заявявайки, че не е имало специфични научни доказателства, че
продуктите представляват риск за здравето на човека и животните или
околната среда.

Федералната служба
за надзор на защита на по-
требителските права и чо-
вешкото благосъстояние
(Роспотребнадзор) съоб-
щи, че Русия е извършила
оценка на безопасността
на NK603. Тестове са стиг-
нали до заключението, че
няма нежелани ефекти
върху човешкото здраве
по отношение на употреба-
та на продукта.

През 2011 г. Русия е
похарчила 350 млрд. паун-
да за вноса на фуражи,
включително царевица и
соя, на която страната раз-
чита за храна на животни.

Разчетите на ЕК за България
от бюджета на ОСП през новият
програмен период (2014-2020) са
за 3 млрд. евро повече за директ-
ни субсидии за земеделските про-
изводители. ЕК е определил бюд-
жет от 5.23 млрд. евро за Бълга-
рия срещу 1.8 млрд. евро в пери-
ода 2007-2013 г. за директни пла-
щания.

 Все още няма яснота колко
ще са средствата за прилагане на
ОСП през следващия програмен
период. Причината е, че все още
не е гласуван бюджетът на ЕС за периода 2014 - 2020 г.

 Новите реалности в бързо променящия се глобален свят и предизви-
кателствата налагат и поредната реформа в сектора. Така се планира от-
падане на квотите, наложени преди време заради свръхпроизводство, и
либерализирането на пазара, възстановяване на връзката между произ-
водството и получаваните помощи, навлизането на иновациите в селското
стопанство, отчитане на спецификата на районите и подкрепа за по-уязви-
мите и т.н.  Голямо предизвикателство за Европа е възстановяването на
престижа на професията фермер. В момента над две трети от фермерите са
на възраст над 55 години, докато под 35 г. са едва 6%.

По четирите основни документа на бъдещата ОСП са направени вече
7000 предложения. Окончателно новите правила ще са факт в средата на
2013 г., за да могат да се прилагат от 2014 г.

МИНИСТЕРСТВО НА ЗЕМЕДЕЛИЕТО
И ХРАНИТЕ

Предвижда се преструктуриране на дружеството “Напоителни системи”
ЕАД, като се разделят двете основни дейности - отводняване и напояване
на земеделските площи. Това е едно от предложенията в стратегията за
развитие на хидромелиорациите, която предстои да се подготви и предло-
жи за обсъждане.

След ограбването на съоръжения и премахването на някои с решение
на МЗХ, ще се търсят начини за възстановяване на поливните системи.

Климатичните
промени и су-
шата накараха
и зърнопроиз-
водителите да
започнат да
настояват за
развитие на
модерно полив-
но земеделие.
Националната
асоциация на
зърнопроизво-
дителите счита,
че ако успеем
да възстано-
вим поливните
системи, брут-
ният вътрешен
продукт от зе-
меделие ще се
увеличи от 60
до 70%.

НОВИНИ

Есенната кампания 2012 г. стартира
през месеците август-септември в ус-
ловията на климатични аномалии, из-
разяващи се в екстремно високи темпе-
ратури и валежи далече от нормите за
този период. В по-голямата част от
страната недостигът на почвена влага
в началото на есента затрудни предсе-
итбената подготовка и дълбоката оран
на площите. Поради тази причина в
отделни райони на страната се пропус-
наха оптималните агротехнически сро-
кове за засяване най-вече на рапица-
та, както и впоследствие на нейното
нормално поникване.

Агрометеорологичните условия през
първото и второ десетдневие на месец
октомври също се характеризираха с

МЗХ - ЕСЕННА КАМПАНИЯ 2012 г.

Засетите площи с есенници през 2012, сравнени със ситуацията през 2011
г., са както следва:

Пшеница - 11 291 936  дка, с изменение от 5.8% повече спрямо 2011 г.;
Ечемик - 1 822 851 дка, с изменение от  0.2% по-малко спрямо 2011 г.;
Ръж - 92 793 дка, с изменение от 2.2% повече спрямо 2011 г.;
Тритикале - 107 899 дка, с изменение от 7.0% повече спрямо 2011 г.;
Рапица - 1 776 703 дка, с изменение от 28.7% по-малко спрямо 2011 г.
По данни на БАБХ фитосанитарното състояние на есенниците е добро.

високи температури и продължаващ де-
фицит на влага. На много места поник-
ването на посевите бе неравномерно, а
част от рапицата бе презасята. През
последното тримесечие на месец октом-
ври се наблюдаваше съществена про-
мяна в климатичните условия, които се
характеризираха със значителни вале-
жи и ниски температури. Зимните житни
култури бяха във фаза поникване.

През месец ноември условията бяха
благоприятни за развитието на култу-
рите и тяхното закаляване до навлиза-
нето им в зимен покой.

По оперативни данни на МЗХ пред-
сеитбена подготовка е извършена на
15 253 545 дка, а дълбока оран на 9
171 645 дка.
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Вчера рано сутринта избухна стрелба близо до щаб квартирата на управля-
ващата в Гърция партия Нова демокрация в столицата Атина, съобщи полицията,
цитирана от АФП. Инцидентът става след вълна от криминални атаки срещу
клубове на политически партии. Двама души, движещи се с мотоциклет, стреля-
ли във въздуха край сградата в два часа и половина след полунощ. Няма ранени
при инцидента, заяви полицейски източник. На мястото полицаите открили две
гилзи от автомат Калашников.

В събота сутринта два клуба на партията Нова демокрация станаха жертва
на умишлен палеж, а в клуб на коалиционния партньор ПАСОК бяха изпочупени
прозорците. Ден по-рано пък бяха опожарени жилищата на петима журналисти,
а в неделя беше подпален домът на брата на правителствения говорител.

Все по-голяма част от белгийците спо-
делят, че са променили навиците си на
потребители заради кризата, показва
проучване на медийната група Ер Те Ел
и вестник “Соар”. Най-често хората огра-
ничават разходите за забавления и пъту-
вания, но някои от тях се налага да не се
отопляват през зимата и да се хранят по-
малко или с по-евтини продукти. Тези, за
които е изгодно, пазаруват в съседните
Германия и Франция. Над 70 на сто от
участниците в допитването заявяват, че
вече не купуват неща, без които могат,
включително и облекло. Общо 68 на сто
са заявили, че са променили поведени-
ето си на потребители, като от почивка
се лишават 73 на сто; от облекло - 69 на
сто; от храна - 66 на сто; от отопление
или употреба на ток - 59 на сто.

Според официалната статистика все-
ки пети белгиец е застрашен от бедност.
Най-застрашени са жените, домакинст-
вата с ниски доходи или само с един
родител, хората със слабо образование
и с малки заплати. Същевременно
обемът на влоговете в страната достигна
рекорд - 227,6 млрд. евро в средата на
миналата година. Според Белгийската
национална банка причината за това
равнище на спестяванията се обяснява
отново с кризата, която прави хората
предпазливи в разноските, но същевре-
менно затормозява икономиката.

БЕЛГИЙЦИТЕ
НАМАЛЯВАТ
ХАРЧОВЕТЕ СИ

Стрелба по централата
на Нова демокрация

Атина вдига
цената на тока

Гърция ще повиши цените на
електричеството за домакинст-
вата през настоящата година,
за да помогне на контролирана-
та от държавата електрическа
компания PPC да покрие разходи-
те си за преносни права, съобщи
гръцкото правителство, цити-
рано от Ройтерс. През настоя-
щата година компанията тряб-
ва да похарчи 270 млн. евро за
преносни права. В зависимост от
консумацията токът ще се вдиг-
не от 8 до 15 на сто.

ЕС готви помощ
за Египет

Държавите членки на Евро-
пейския съюз ще отпуснат през
2013 г. 5 млрд. евро на Египет, за
да подкрепят демократичните
процеси в страната и за стаби-
лизиране на икономиката, заяви
председателят на Европейския
съвет Херман ван Ромпой, който
е на посещение в Кайро, съобщи
ИТАР-ТАСС.

Подновиха
процеса срещу
Берлускони

Съдът в Милано поднови про-
цеса срещу бившия италиански
премиер Силвио Берлускони, кой-
то е обвинен за сексуални отно-
шения с непълнолетна прости-
тутка. Мароканската екзотична
танцьорка Руби, която е в центъ-
ра на скандалния процес, при-
стигна в съда, за да даде пока-
зания като свидетел на защита-
та. Адвокатите на Берлускони
обаче заявиха, че Руби няма да
им е нужна като свидетел и тя
не даде показания.

Исландия бави
разговорите за
членство в ЕС

Исландия заяви, че поставя
спирачки върху преговорите си
за членство в ЕС, така че този
въпрос да не взаимодейства със
законодателните избори на
страната, насрочени за 27 ап-
рил. Страната вече изпълнява
много от политиките на ЕС бла-
годарение на членството си в
Европейското икономическо про-
странство.

Населението
на Германия
нараства

Високото общо ниво на ими-
грация е дало тласък на растежа
на населението в Германия през
2012 година. Според федерална-
та статистика в страната
живеят 82 милиона души. “След
осем години на спад броят на
населението нараства за втора
поредна година”, заявиха от
статистическата агенция.

Руската Пиратска
партия без
регистрация

Руското министерство на
правосъдието отказа регистра-
ция на Пиратската партия на
Русия заради името на партия-
та. Според магистратите име-
то не съответства на целите и
задачите на партията. Чиновни-
ците са посочили, че пиратство-
то е морски грабеж или произ-
водство на фалшива продукция и
за това не може да се смята, че
защитава правата на интернет
потребителите.

даде електронното издание МКД.МК.
Плочата беше поставена в неделя, в
присъствието на българи от двете
страни на границата, както и на лиде-
ра на ВМРО - БНД Красимир Карака-
чанов. Тя бе сложена на мястото на
изкъртената мраморна плоча, която
няколко пъти беше възстановявана и
винаги след това - разбивана. Този път
плочата беше от пластмаса, но часове
след поставянето й, читател на елек-
тронното издание МКД.МК е изпратил
снимки, че тя е разбита. “Осквернена е

Вчера “Дейли телеграф”
публикува статия относно
плануваните пенсионни ре-
форми във Великобритания и
споровете около тях. Пол
Джонсън, директор в Инсити-
тута за фискални изследва-
ния, твърди, че в дългосро-
чен план повечето хора ще
се окажат с по-ниска пенсия,
отколкото са смятали. Него-
вите коментари идват, след
като Камерън заяви, че
държавната пенсия ще облек-
чи пенсионната система, но
ще принуди хората да се
пенсионират по-късно.

От 2017 г. основната
държавна пенсия ще е око-
ло 160 лири на седмица.
Обаче хората ще трябва да
работят допълнително още
пет години, за да могат да я
получават в пълния й размер.

Пореден протест се
проведе в Мадрид
срещу
приватизацията на
болници. Лекари и
медицински
работници в бели
престилки,
придружени от много
граждани, преминаха
по централните
улици на испанската
столица, като
скандираха “държавно
здравеопазване”. Те
заявиха намерението
си да стачкуват по
един ден седмично,
ако регионалното
правителство не се
откаже от
плановете да
приватизира 6
болници и 27
медицински центрове
и диспансери

На Острова спорят за
пенсионната реформа
Според британския премиер, за да получаваш прилична
пенсия, трябва да работиш по-дълго

ПОРЕДНА АНТИБЪЛГАРСКА
ПРОВОКАЦИЯ В СКОПИЕ

паметната плоча на Мара Бунева, по-
ставена от българските сдружения”, е
заглавието на електронното издание
МКД.МК. В текста се казва още: “За да
се постави паметна плоча, е необхо-
димо разрешението на общинските
власти. Остава да видим - дали орга-
низаторите са го получили или - сла-
гането на плочата е самоинициатива”.

“24 вести” цитира Красимир Кара-
качанов, който в Скопие е заявил: Ма-
кедонските власти трябва да поставят
паметник и на Мара Бунева - една
героиня, която даде живота си за Ма-
кедония. Това е работа на управлява-
щите, особено на тези, които носят
името ВМРО”.

Следователно младите ще
трябва да работят до 70-го-
дишнината си. Сегашната
пълна държавна пенсия е
107,45 лири на седмица за
всеки с най-малко 30-годи-
шен стаж, но може да до-
стигне до 142,70 с пенсио-
нен кредит или чрез втора
държавна пенсия. Милиони
хора след това могат да из-
берат да кандидатстват за
втора държавна пенсия - 100
лири седмично. Трета група
хора плащат по-малко оси-
гуровки, вместо да получават
втора държавна пенсия. Тези,
които не са успели да спес-
тят пари за своето пенсиони-
ране и притежавт малко аво-
ари, могат също да се класи-
рат за пенсионни ползи, ко-
ито възлизат на 142.70 сед-
мично. Тази ситема е смята-

на за доста несправедлива
от тези, които са спестявали
за пенсия.

Джонсън твърди, че тези,
които ще бъдат най-облагоде-
телствани от пенсионната ре-
форма, са работещите на ча-
стна практика, самонаетите
лица, но повечето хора ще се
окажат реално с по-ниски
пенсии. “Дейли телеграф” пуб-
ликува и мнението на преми-
ера Камерън, който заяви, че
ако хората искат прилична
държавна пенсия, трябва да
работят по-дълго. Според
него новите реформи ще по-
могнат на много от жените и
на работещите с ниски запла-
ти. Той потвърди, че пенсион-
ната възраст ще се покачи,
допълвайки, че е съвсем нор-
мално хората да работят една
трета от живота си.

Според новите планове
на правителството повече от
750 хил. жени на 50-годиш-
на възраст ще получат
допълнителни 468 лири го-
дишно, когато се пенсиони-
рат. Жените, които не рабо-
тят, докато се грижат за де-
цата си или по-възрастни
свои близки, автоматично
ще се пенсионират.

Междувременно “Дейли
мейл” публикува прогноза на
инвестиционни експерти,
според които заради нараст-
ващата увереност в икономи-
ческото възстановяване при
инвеститорите, пенсиите на
британците ще се могат да
се повишат с до 25 на сто.
“2013 г. изглежда по-светла
за мизерстващите пенсионе-
ри”, твърди инвестиционният
експерт Еди Гормън.

Снимка БГНЕС

ССССССС
чупена е поредната плоча, по-
ставена на кея на Вардар, в
памет на 85-годишнината от
смъртта на Мара Бунева, пре-
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Свят

танаха да светят до 1
часа след полунощ. Де-
путатите гласуваха нова,
единадесета по ред след
1999 г. резолюция за Ко-
сово. От присъстващите
народни избраници 179
гласуваха със “за” - пред-
ставителите на управля-
ващата коалиция, демо-
кратите, Съюзът на унгар-
ците във Войводина, коа-
лицията Сръбско движе-
ние за обновление-Хрис-
тияндемократическа пар-
тия на Сърбия. Други 19
депутати бяха против -
либералдемократите, Де-
мократическата партия
на Сърбия и Лигата на со-
циалдемократите във
Войводина.

Дебатите продължиха
повече от 14 часа. Същ-

Данните от доклад на
“Бритиш петролеум”, озагла-
вен “Прогноза за развитието
на световната енергетика до
2030 година”, сочат, че
Туркменистан има всички
шансове да стане най-
големият играч на световни-
те газови пазари в следва-
щите 10 години. Ресурсите,
с които разполага бившата
съветска република, са
достатъчни, за да задоволят
в обозримо бъдеще нуждите
от синьо гориво на Китай,
Европа и Русия, взети
заедно.

Според данните, природ-
ните енергийни ресурси на
страната възлизат на повече
от 71 млрд. тона нефтен
еквивалент, с което тя се

Санкциите лишават Иран от лекар-
ства за рак и хемофилия, съобщи в.
“Гардиън”. Техеран изпитва хронична
нужда от чуждестранна валута да за-
купува лековете. Другата причина е,
че част от медикаментите съдържат
вещества с двойно предназначение и
са забранени за продажба на  режи-
ма на аятоласите в Техеран.

Припомняме, че в края на ноември
2012 г. Конгресът на САЩ прие нов
пакет от санкции срещу Иран. През
декември 2012 г. глобиха банките
HSBC с $1,9 млрд. и Standard Chartered
- с $327 млн. за нарушаване на санк-
циите. Според обвинението Standard
Chartered се е занимавала с нелегал-
ни операции през последните 10 го-
дини.

иляди тунизийци протестираха днес срещу пред-
вожданото от ислямистите правителство точно
две години след свалянето от власт на президен-
та Зин ал Абидин бен Али, предаде Ройтерс. Над
8000 демонстранти се събраха пред вътрешното
министерство на булевард “Хабиб Бургиба” в сто-
лицата Тунис. На същото място на 14 януари 2011
г. бяха организирани масови протести, които при-
нудиха Бен Али да се оттегли и да избяга от
страната.

Протестиращите носеха плакати, на които пи-
шеше “Без страх, без ужас, властта принадлежи
на хората” и “Не на надигащата се диктатура... Не
на религиозната диктатура”. Умерената ислямист-
ка партия “Ан Нахда” спечели изборите през ок-
томври 2011 г. и оттогава се бори да възстанови
сигурността и стабилността. Демонстрантите скан-
дираха “Долу “Ан Нахда”, “Долу партията на Мю-
сюлманските братя” и “Къде е конституцията? Къде
е демокрацията”.

Силният снеговалеж, който започна преди няколко дни в Япо-
ния, стана причина за анулирането на повече от 700 полета по
вътрешните линии на страната и за нарушения в движението по
железопътните линии, предаде агенция Блумбърг. От отменените
полети са засегнати близо 100 хил. пътници. Снеговалежът при-
чини закъснения в движението на влаковете в столицата Токио.

Според синоптиците в близко време не се очаква подобрява-
не на времето. Нещо повече, днес в редица райони в североза-
падната част на страната освен силен вятър се очаква дебели-
ната на снежната покривка на достигне 40-50 см.

ÏÐÈÙÈÍÀ-ÁÅËÃÐÀÄ -
помирението (не)възможно?
Сърбия явно възнамерява да води преговори „до дупка” и да печели време в спора й с Косово

BP: ТУРКМЕНИСТАН Е
БЪДЕЩИЯТ СВЕТОВЕН
ГАЗОВ ЛИДЕР

Обилен снеговалеж
парализира Япония

ността на новата резолю-
ция е, че всички прегово-
ри с Прищина ще бъдат в
съответствие с Конститу-
цията на Сърбия, Резолю-
ция 1244 на Съвета за
сигурност на ООН и вече
станалата заклинание
формула “Сърбия никога
няма да признае незави-
симостта на Косово”.

В обръщението си към
депутатите президентът
на Сърбия Томислав Ни-
колич заяви: “В живота си
съм губил много, но не
мога да изгубя Косово,
защото то не е мое”.

Всъщност - нищо ново,
което да се отнася до
сръбските виждания и
становища по отношение
на Косово. За пореден
път се повтаря едно и
също, без какъвто и да е
намек за крачка към при-
знаването на косовската
независимост. Но има и
нещо друго - в една от
точките се казва, че “пра-
вителството на Републи-
ка Сърбия получава ман-

дат да продължи с при-
лагането на вече постиг-
натите договорености и
споразумения с предста-
вителите на временните
(??) институции в Прищи-
на”. С други думи - вече
постигнатите атрибути на
държавност от Косово ще
бъдат запазени: и въвеж-
дането на мита и акцизи
за внос на стоки от
Сърбия в Северно Косо-
во, и появяването на ко-
совски митничари и гра-
нични полицаи на гра-
ничните пунктове Ярине
и Бърняк. В една от точ-
ките също така се упоме-
нава, че нито едно реше-
ние няма да бъде взето
без съгласието на сърби-
те от петте сръбски об-
щини на север. Ами нали
точно те протестираха
дни и седмици срещу “ря-
зането на пъпната им
връв” със Сърбия, когато
албанците заеха пункто-
вете?

Видно е желанието на
Белград да се водят пре-

говори “до дупка” и да се
печели време. За какво -
ами за една евентуална
хипотеза например и Ко-
сово, и Сърбия да влязат
заедно в ЕС, пък тогава
нали всички сме заедно
в общия европейски дом!

На практика полити-
ката, водена от предход-
ните две сръбски прави-
телства - на Воислав Ко-
щуница и Мирко Цветко-
вич, продължава. След
като не могат по друг на-
чин и с руската подкрепа
в Съвета за сигурност на
ООН, сърбите могат
единствено да разчитат
на фактора “печелене на
време”, пък каквото Бог
даде...

Има и още нещо -
Сърбия заявява катего-
ричното желание да бъде
основана и да започне да
функционира автономна
общност на сръбските
общини от Северно Ко-
сово. Това е нещо обаче,
което отдавна и от Брюк-
сел, а особено и от При-

щина, категорично обяс-
ниха, че не може да се
случи.

От Нова година насам
станаха някои твърде по-
казателни събития, които
на практика потвържда-
ват, че косовските власти
нямат никакво намерение
да отстъпят и крачка на-
зад от своята независи-
мост. Първо - не позволи-
ха на сръбския президент
да посети литургия за
сръбската Коледа в Ко-
сово; второ - почти на
практика с охрана изго-
ниха шефа на сръбската
правителствена канцела-
рия за Косово и Метохия
Александър Вулин; и тре-
то - след коледната ли-
тургия в Грачаница десе-
тина сърби бяха аресту-
вани и по техни сведения
и малтретирани от косов-
ската полиция. Преми-
ерът на Сърбия Ивица
Дачич дори заяви: “Ако
трябва, ще седна на ма-
сата за преговори и с Ха-
радинай” (оправданият от

Трибунала в Хага бивш
премиер на Косово Ра-
муш Харадинай се смята
в Сърбия за един от най-
големите военно-
престъпници от времето
на косовския конфликт
през 1999 г. в ролята на
военен командир от тога-
вашната Армия за осво-
бождение на Косово).

Оттук нататък про-
цесът най-вероятно ще
продължи, като Брюксел
и Прищина притискат
Белград все повече “де
факто” да признава ко-
совската независимост, и
сръбските власти с голя-
мо нежелание ще правят
поредните отстъпки. От
друга страна пък пред
Сърбия широко ще се
размахва “морковът” - за-
почването на преговор-
ния процес за членство в
ЕС. За косовските сърби
изходът е или да се инте-
грират в новата държава,
или да се спасяват север-
но от р. Ибър в предели-
те на “стара” Сърбия.

нарежда на четвърто място
в света. Тези запаси дават
основание да се смята, че
Туркменистан може да
пълни до краен капацитет
всички съществуващи и
изграждащи се газопроводи
в този регион на света.

Страната разработва в
момента и газовото находи-
ще “Галкиниш”, запасите в
което се изчисляват на 26
трилиона кубически метра
природен газ. Правителство-
то продължава да строи и
връзките, които гарантират
свързването в една мрежа
на всички вътрешни газо-
преносни мрежи, както и
износа на туркменски
природен газ за междуна-
родни пазари.

Съветът за сигурност на
ООН се събира на извънредно
заседание за ситуацията в
Мали по искане на Франция,
на което ще бъдат обсъдени
мерките в подкрепа на прави-
телствените сили срещу исля-
мистките бунтовници. Между-
временно френски изтребите-
ли продължават да бомбарди-
рат бунтовнически цели в се-
верната част на страната, за

Иран без лекарства
за рак и хемофилия
заради санкциите

Х

СС на ООН се събира за Мали

да блокират пътя на ислямис-
тите към центъра на страната.

НАТО обяви, че подкрепя
френските усилия в Мали, но
съобщи, че до момента Али-
ансът не е получавал молба за
оказване на помощ и малий-
ският конфликт не е бил диску-
тиран, предаде АФП. “До мо-
мента операцията е само на-
ционална операция в подкре-
па на Мали. Решението за нея

е взето от Франция.
НАТО не участва в
нея”, поясни говорител
на Алианса.

Както стана извест-
но, това, което започ-
на като френска офан-
зива, вече включва
седем други страни.
Съединените щати
предоставят комуника-
ции и транспорт, дока-
то Великобритания из-
праща самолети, за да
помогне да се придви-
жат войските на съюз-
ниците на Мали към
фронтовата линия. Гер-
мания обяви, че обмис-
ля възможните начини
да помогне на Фран-
ция в мисията й в Мали
чрез оказването на
логистична, медицин-
ска или хуманитарна

помощ.
Ислямистите, базирани в

Северно Мали, отправиха за-
плаха за отмъщение към Фран-
ция след нанесените им въз-
душни удари от френски само-
лети. “Франция нападна исля-
ма. Ние ще ударим в сърцето
на Франция”, заяви ръководи-
телят на организацията “Движе-
ние за единство и джихад в
Западна Африка” Абу Дардар.

Антиислямистки
протести в Тунис
Антиислямистки
протести в Тунис
Антиислямистки
протести в Тунис
Антиислямистки
протести в Тунис
Антиислямистки
протести в Тунис

Методи МЕТОДИЕВ,
кор. на ДУМА в Белград

П
рез нощта сре-
щу миналата
неделя лампи-
те в сръбския
парламент ос-

Френски изтребители
продължават да бомбардират
бунтовнически цели в
северната част на Мали

Снимки БГНЕС
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Свят

Първият тур на изборите
в Чехия разцепи обществото

За бившия премиер Земан
гласуваха в селата и в

бившите промишлено
развити райони

Личното противоборство между
харизматичните политици неочаквано
въвлече страната в противоборство
между леви и десни

Снимки БГНЕС

Никой не очакваше
подобно развитие -
през есента
шансовете на
любителя на лулите
Шварценберг
се оценяваха
на 7-8 на сто
от гласовете

Б
роени часове преди
началото на първия
тур на президентски-
те избори в Чехия ре-
зултатите от вота из-

Алексей КАРЦЕВ

глеждаха на практика предре-
шени. Според всички рейтинги и
допитвания до общественото
мнение за втория тур се очаква-
ше да се класират двама бивши
премиери - Милош Земан и Ян
Фишер. Затова се и очакваше,
че противоборството на втория
тур ще бъде именно между тях
двамата. Като допълнително до-
казателство, че от гласуването
не могат да се очакват никакви
изненади, бе изтъквана специ-
фиката на чешкия национален
характер - т.е. че това са спокой-
ни хора, които не бързат и не са
склонни към прибързани и необ-
мислени решения. Земан и Фи-
шер изглеждаха едва ли не иде-
алните кандидати за победа на
първия тур. И двамата са опитни
политици, идеологическите ко-
рени и на двамата са в социал-
демокрацията, и нито един от
двамата не беше успял да се
компрометира с близки отноше-
ния с днешното дясно правител-
ство на премиера Петър Нечас,
което пое отговорност за непо-
пулярни реформи и през послед-
ните месеци непрекъснато губи
обществена подкрепа. Изглеж-
даше, че на първия тур на гласу-
ването напълно може да се за-
ложи на схемата от изборите за
местни органи на властта и час-
тичните избори за Сената през
октомври миналата година, на
които убедителна победа изво-
юваха представители на левите
сили - Чешката социалдемокра-
тическа партия и Комунистичес-
ката партия на Чехия и Моравия.

Заради раздразнението си от
необходимостта “да затягат ко-
ланите” чешките избиратели из-
глеждаха готови за следващите
пет години да предпочетат пре-
зидент, който според тях се асо-
циира с лагера на левицата. Тази
увереност се поддържаше и от

рейтингите, според които двама-
та кандидати на десницата -
външният министър Карл Швар-
ценберг и сенаторът Пржемисъл
Соботка, нямаха никакви шансо-
ве на първия тур, още по-малко
на втория. И двамата в очите на
избирателите по най-тесния

възможен начин са свързани с
правителството на управляваща-
та коалиция - Шварценберг е
вицепремиер и оглавява новата
партия ТОП09 (Традиция, Отго-
ворност, Просперитет), а Собот-
ка по принцип бе номиниран от
управляващата Гражданска де-
мократическа партия, отговорна
за всички реформи.

Но след първия тур на гласу-
ването, чиито резултати погре-
баха теорията за “спокойни из-
бори”, всички започнаха да обръ-
щат внимание на двете “мини”,
заложени под твърденията, че от
първия тур не трябва да се очак-
ват сензации. Що се отнася до

“спокойните избори”, явно пове-
чето от гласоподавателите до
последния момент не са били
уверени, че предварително “из-
браните” кандидати са наистина
политиците, за които си струва
да се гласува. Седмици преди из-
борите 68 на сто от хората, кои-

то уж вече бяха решили за кого
ще гласуват, предупреждаваха,
че в последния момент могат да
премислят, дори ако вече са
влезли в избирателната секция.
Втората скрита заплаха за “спо-
койните избори” е в това, че
гражданите на Чехия се ориен-
тират в своя избор не само по
политическите програми, партий-
ната принадлежност и обещани-
ята на кандидатите, а и от техния
чар, твърдост и способност да
променят отношенията между
политическия елит в страната и
обикновените хора. От тази глед-
на точка Земан отново бе едва
ли не идеалният кандидат. В

Чехия още цитират неговото
изказване, че иска да промени
създалата се ситуация, в която
местните политици “често са на-
ричани крадци или глупаци, а по-
някога - и крадци, и глупаци”.
Сдържаният в приказките си
Фишер по никакъв начин не би
могъл да блесне с нещо подоб-
но. Пък и по външност той никак
не напомня за могъщия крал, към
който несъзнателно се стреми
част от непредубедените чехи,
които за пръв път получават
възможност пряко да избират

държавния глава.
Двете “мини” бяха задейст-

вани в събота буквално в първи-
те два часа на преброяването
на гласовете. Ян Фишер, който
първоначално бе класиран
след Земан, изведнъж започна
да изостава, а след това пусна
пред себе си Карл Шварцен-
берг и отиде на трето място, из-
ключващо възможността той да
участва във втория, решаващ
тур. Вече бившият фаворит Фи-
шер окончателно погреба пре-
зидентските си амбиции с полу-
чени 16,4 на сто от гласовете. А
75-годишният министър на
външните работи стремително
започна да съкращава предни-
ната на 68-годишния бивш пре-

миер и в крайна сметка намали
изоставането с до сензацион-
ните 0,8 процента! Никой не
очакваше такова развитие -
нито чешките политици, нито
чуждестранните наблюдатели,
нито избирателите, нито, както
изглежда, самият Шварценберг,
който още през есента, когато
шансовете му се оценяваха на
7-8 на сто от гласовете, започ-
на да се отнася към тази
възможност напълно спокойно.
Триумфалният финал на люби-
теля на лулите Шварценберг в
надпревара с упорития пушач
Милош Земан буквално за ня-
колко часа създаде съвършено
нова политическа реалност в
Чехия: личното противоборство
между харизматичните полити-
ци неочаквано въвлече страна-
та в противоборство между
леви и десни и докара електо-
рата до границата на разкола.
Първи това усети Милош Земан,
който веднага след оповестява-
нето на резултатите от първия
тур обяви, че битката на втория
тур ще бъде не толкова между
него и Шварценберг, колкото
между левия и десния модел на
управление на държавата.

Никой не се наема да про-
гнозира изхода от втория тур,
особено след позорния провал
на опитите на социолозите и
анализаторите да предскажат
резултатите на първия. Прага
активно подкрепи Шварцен-
берг, където той събра почти
половината от гласовете, как-
то стана и в редица други го-
леми градове и в избирателни-
те секции в чужбина. За Земан
гласуваха в селата и в бивши-
те промишлено развити райо-
ни. Никой не знае доколко ще
се промени или ще се запази
това статукво през следващите
две седмици преди втория тур
в Чехия. Ясно е едно - във вто-
рия тур ще победи най-силни-
ят, който ще трябва да поеме
управлението на чешката
държава през следващите пет
години. Освен това раздразне-
нието от реформите на управ-
ляващата партия сред избира-
телите все пак намери израз -
кандидатът на управляващите
Пржемисъл Соботка получи
едва 2,5 на сто от гласовете и
отиде на края в списъка с де-
ветимата кандидати.

Ковачница на добри новини
Валерий КИЧИН

Когато пристигнах
в града на свое-
то детство Екате-
ринбург, се убе-

дих, че в нашата страна има дефицит не
толкова на добри дела, колкото на ин-
формация за тези дела: ние можем само
да гадаем с какво и как живее страната.
След склонния към депресия забързан
московски живот там попадаш в света
на другата енергетика и амбиции, които
биха изглеждали фантастични, ако не
се претворяха в живота буквално пред
очите ни.

“След четири години тук ще има град-
градина”, мечтаеше Маяковски. Точно
четири години бяха необходими, за да
се появи на мястото на отдалечените
паркове огромният модерен микрорай-
он “Академически”, където към 2025
година ще живеят над 300 000 души. По
идея на Александър Воробьов, който
преди оглавяваше областното правител-
ство, е разработена поразяваща със
смелите си решения концепция за на-
учен град с университетски кампус, ме-
дицински център, многобройни учреж-
дения на уралското отделение на Рус-
ката академия на науките и удобни жи-
лищни квартали. Тук всичко е според
последната дума на техниката - в “Ака-

демически” идват от други градове и
страни да изучават опита на уникалното
в страната комплексно усвояване на
територии.

Тук е не само комфортно, но и безо-
пасно: като че ли самата среда диктува
стила на живота - дружелюбен, открит,
творчески. Показаха ми нямащата ана-
лози система “Гарант”, разработена от
Михаил Тестов. Те се основава на посто-
янната връзка на жителите с диспечер-
ския пункт: камерите за проследяване
започват да наблюдават потенциално
опасния участък още по първия сигнал,
от тях не можеш да се скриеш нито на
улицата, нито във входа и помощта ще
дойде бързо и ефективно. Съпровожда-
ното от погледа на камерата дете може
спокойно да се прибира вкъщи от учи-
лище: за една година в района не е
имало нито едно нарушение на закона.

Училище номер 16 е първото и засе-
га единствено в района. Тук е младо
всичко - сградата, учебните кабинети,
оборудвани с всичко необходимо, педа-
гогическият колектив. Както разказа ди-
ректорката на училището Любов Безбо-

родко, педагозите работят в тясно
сътрудничество с учените от РАН и, по
същество, подготвят кадри за бъдещия
иновативен център - хора широко обра-
зовани, владеещи целия арсенал от
знания и умения. В съседство се строи
още едно училище и скоро училищното
градче ще се превърне в културен, про-
светителски и спортен център за целия
район: тук има добра концертна зала,
няколко спортни комплекса, зали за
хореографски кръжоци, голяма библио-
тека, ще има и басейн.

След като се бях начел на страшни
истории за нарастващата враждебност
между учители и ученици, хаоса в обра-
зователните програми, и се бях нагле-
дал на сериали за деградацията на

училищната система, с удивление раз-
глеждах тези декорирани с много лю-
бов коридори и класни стаи, усещайки
онази позната ми от детството аура на
творчество и “прекрасни открития”, кои-
то явно увличат децата, възприемащи
учението като радост. Тук се усеща ау-
рата на естественото взаимно уважение
между децата и възрастните, но липсва
и излишна плахост и уважение към по-
възрастните - има по-скоро атмосфера
на приятелство, когато едните споделят
своите знания с другите, получавайки в
замяна щастието на благодарно разби-
ране. На сайта на нашия вестник ще
откриете видео, което заснех там - нито
един кадър не е бил подготвен предва-
рително: появяването ми с камерата
беше неочаквано, но училището ми по-
казаха с удоволствие, явно гордеейки
се с нея.

В “шестнадесето” изучават не само
математика и физика. Тук се увличат от
литературата, учат се да разбират сери-
озната музика, да говорят английски, да
работят на дърводелски струг, да готвят,
да танцуват, да шият. “Ние сме необхо-
дими на града!” - този плакат изпълва
децата с увереност в бъдещето.

Увереност излъчва и целият този
младежки град, динамичен, бързо раз-
растващ се, развиващ международни
връзки, твърдо решен да стане домакин
на Световната изложба ЕКСПО-2020. И
на мен вече неведнъж ми казваха при-
ятели и познати, че от Екатеринбург те
се прибират като оптимисти.
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На фокус

К
Когато формулирах понятието “постде-

мокрация”, имах желанието то да означа-
ва нещо много различно от липса на
демокрация или от недемокрация. Исках
да го използваме по начин, подобен на
използването на понятието “постиндуст-
риално общество”.

В постиндустриалното общество ние
не сме престанали да произвеждаме ин-
дустриални продукти, фабриките не са
затворили, все още ползваме производст-
вото на нашата индустрия, но така или
иначе основната енергия в обществото е
насочена в друга област - в сектора на
услугите.  Така че когато става дума за
постдемократични общества, имам пред-
вид общества, в които всички демокра-
тични институции и всички институции на
демократичната държава си остават на
място и функционират, но просто общест-
вената енергия в тези постдемократични
общества е отишла някъде другаде.

Желанието ми беше да посоча факта,
че ние упорито вървим към постдемокра-
ция. Три тенденции показват това. Първа-
та е, че с упадъка на индустриалното
общество се наблюдава и постепенно от-
миране на тази работническа класа. Но-
вите класи, които се формират в условия-
та на постиндустриалното общество, не
проявяват тенденция да формират само-
стоятелни организации, които да ги включ-
ват в политическия живот.

Партиите, с които разполагаме в на-
шите общества, отразяват политически-
те, икономическите, религиозните раз-
деления на миналото, докато новите
разделения в обществото все още не
са формирали свои собствени полити-
чески субекти, които да отразяват но-
вото обществено деление.

Втората тенденция е икономическата
глобализация. Това е една опростена
идея, според която националната държа-
ва вече не е в състояние да обхване про-
блемите, да обхване обществените отно-
шения в една глобална икономика, в едно
глобализирано общество. В тези нови
условия глобалните проблеми излизат
извън обсега на традиционните демокра-
тични институции. Политическите елити,
които се формират в резултат от иконо-
мическата глобализация, имат все по-
малка роля в овладяването на процеси-
те. Т.е. политическите лидери, които по-
знаваме и които са формирани при опре-
делен вид социални разделения, започ-
ват да си дават сметка, че не представ-
ляват своите избиратели в сферата, в
която те са били формирани историчес-
ки. Тези елити започват да се затварят в
себе си и да се капсулират. А това озна-
чава, че те обслужват единствено собст-
вените си интереси и се финансират от
сили в обществото, които имат малко
общо с фундамента на демокрацията.

В едно постдемократично общество
демократичните процеси привидно
продължават, но политическите елити
вече представляват една затворена
прослойка, която не зависи от избира-
теля, а зависи от икономически елити,
които също са изолирани от процесите,
но които са  изключително заможни и
финансово могъщи.

В голямото мнозинство от зрелите
демокрации ние все още не живеем в
общество, което да отговаря на това
описание, но аз просто алармирам, че
бихме могли да се окажем на пътя към
нещо подобно.

Може ли нещо да се промени?

Има примери за движения, които са
произлезли от гражданското общество и
които са предизвикали сериозни текто-
нични размествания или шокове на поли-
тическата система - феминисткото движе-
ние, движението на природозащитници-
те, но тук не трябва да забравяме и попу-
листкото расистко движение.

Аз съм все още оптимистично настро-
ен за демокрацията и това е именно за-
ради способността на гражданското об-
щество все още да излъчва подобни спон-
танно сформирани политически движения.
Обезпокоително е, че средната и по-нис-
ките класи, в чисто икономически смисъл,
стават все по-малко способни да генери-
рат подобни социални сътресения. А
същевременно икономическите и финан-
совите елити нямат никакви затруднения
в отбраняване на своите позиции,
задържане на своето влияние и формира-

Гражданското общество е длъжно
да оказва натиск на партиите

Политическите елити се капсулират,
а това изпразва демокрацията от съдържание

КОЛИН КРАУЧ е британски
социолог и политически изсле-
довател. Роден е през 1944 г.
Понастоящем е почетен про-
фесор на Университета на
Уоруик. През 1973-1980 г. е
преподавал в London School of
Economics, а преди това - в
Trinity College в Оксфорд. По
време на пребиваването си
там е куратор на най-голяма-
та академична библиотека в
света - Бодлеанската. В края
на миналата година пред 120
учени, преподаватели и студен-
ти в Софийския университет
бе представена на български
език предпоследната книга на
проф. Крауч “Постдемокрация-
та” с встъпителна студия на
проф. Георги Близнашки и
проф. Ганчо Ганчев. Представя-
ме ви част от речта на социо-
лога, изнесена пред студенти
от СУ “Св. Климент Охридски”

Колин Крауч:

не на необходимата идеология, която да
оправдава тяхната господстваща позиция.

Като съчетаем с това и огромната
политическа власт на глобалните финан-
сови и икономически елити, констатира-
ме, че те представляват една сила, която
не се подчинява на законите на демокра-
цията. Тук има един парадокс, защото
доминиращата съвременна идеология, а
именно неолиберализмът, се гради и се
крепи върху вярата в свободната пазарна
икономика. Според основните принципи
на пазарната икономика не е възможно в
условията на свободно пазарно стопанст-
во икономически субекти да имат полити-
ческа власт. И действително, твърди се,
че една голяма, могъща икономическа
конпорация не може да има политическа
власт, защото нейната власт и нейното
влияние зависят изцяло от пазарните сили.
Но много големи транснационални кор-
порации, които доминират днешната гло-
бализирана икономика, притежават и по-
литическа власт. Ние непрекъснато ста-
ваме свидетели на начина, по който те
упражняват тази власт.

В условията на глобалната икономика
една голяма, могъща корпорация като
чисто икономически субект изглежда
несъвместима с принципите на демокра-
цията. Особено ясно се видя това в усло-
вията на финансовата криза, когато ни се
разправяше, че някои банки в капитали-
стическия свят са просто твърде големи,
за да могат да фалират. Докато при реал-
ното свободно пазарно стопанство вина-
ги има възможност една компания да
фалира. На Запад се обособява една фор-
ма на икономическата власт, която е
несъвместима едновременно и със сво-
бодното пазарно стопанство, и с демо-
крацията.

 Ако се замислим какво можем да
направим по въпроса, по какъв начин

можем да спрем този устрем към постде-
мокрацията, моята надежда е в граждан-
ското общество. Няма смисъл ние като
граждани да се оплакваме, че политиче-
ските партии са ни предали или са ни
изменили, ако ние като членове на обще-
ството не сме в състояние да ги подложим
на натиск.

Гражданското общество

Когато говоря за гражданското обще-
ство като коректив на политическите пар-
тии, с това не казвам, че съм против по-
литическите партии и демократичната
система. Просто твърдя, че гражданското
общество е длъжно да оказва натиск с
оглед на това партиите да се съобразяват
с реалните процеси, които протичат в об-
ществото. И тук се наблюдава едно много
интересно явление - с придобиването на
обществена значимост на корпорациите
като икономически субекти и с тяхната
намеса в политиката като политически
действащи лица протича един процес на
обществена активност сред гражданското
общество, който е насочен пряко срещу
корпорациите.

Допреди 15-20 години в западните
общества, ако дадена корпорация се за-
нимаваше с неособено лицеприятни
неща, тя винаги можеше да се оправдае:
“Ами това са условията на пазара, ние
играем пазарна игра. Ако нашето поведе-
ние ви създава проблеми, ако то е непри-
емливо за вас, предприемете политичес-
ки мерки и се обърнете към правителст-
вото за помощ”. Но в днешно време, кога-
то корпорациите играят съвсем очевидна
политическа роля, много трудно е да
продължават да се оправдават с пазар-
ните механизми и да казват “Това са ус-
ловията на пазара”.

Според моите идеи обаче там, където

демокрацията е все още млада, трябва да
има определен обществен ентусиазъм в
нейна подкрепа и точно този обществен
ентусиазъм трябва да се използва като
спирачка за подобни тенденции. Очевид-
но се оказвам неправ в тези си предполо-
жения. Защото много от младите демо-
крации вече проявяват признаци на пост-
демокрация, без някога да са били квали-
фицирани като “зрели демокрации”.

Младите демокрации

Преди да започнем да критикуваме
тези млади демокрации обаче, трябва да
отчетем факта, че дори една немного
здрава и неособено ефективна демокра-
ция е в състояние да осигури по-добър
живот на гражданите си от една недемо-
крация. Дори една слаба, чисто формал-
на демокрация има много по-малка веро-
ятност да изтезава гражданите си, да ги
разстрелва или да ги хвърля в затвора
без съд и присъда, отколкото една дикта-
тура. Заради това не бива да стигаме до
състояние, в което да критикуваме толко-
ва силно една слаба демокрация, че да я
превърнем в нещо без стойност. Но това
не отменя правото ни да критикуваме
провала на много от новите демокрации.

Свидетели сме как в много от тези
млади демокрации се формират елити,
които започват да контролират политиче-
ските процеси. А тези нови демокрации с
техните елити се появяват в един свят,
доминиран от огромни корпорации. Про-
блемът не е същият като в зрелите демо-
крации, защото в зрелите демокрации
много често са налице силни движения и
групи, самоорганизиращи се в граждан-
ското общество, които са в състояние да
причинят сериозни неприятности на тези
елити. Т.е. основният проблем за новите
демокрации е не дали са в състояние да
разработят силни и устойчиви формални
правила на играта, а по-скоро дали са в
състояние да поддържат живо, будно,
функциониращо гражданско общество.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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1759 - ОТКРИТ Е БРИТАНСКИЯТ МУЗЕЙ,
ЕДИН ОТ НАЙ-ГО-
ЛЕМИТЕ В СВЕТА.

Разполага с близо 6
млн. обекта от най-стари
времена до днес. Про-
чут е с египетските му-
мии, Розетския камък,
мраморите на Елгин и
др. съкровища. Входът
е безплатен. Забавен куриоз е, че на щат в музея
се водят 6 котки, които да ловят мишки.

1870 - ПОЯВЯВА СЕ СИМВОЛЪТ НА ДЕМО-
КРАТИЧЕСКАТА ПАРТИЯ В САЩ - МАГАРЕ-
ТО. Това става в седмич-

ника “Харпрез Уикли”. ДП е
основана със сегашното си
име от Андрю Джаксън през
20-те години на ХIХ в., но води
началото си от Томас Дже-
ферсън и Демократическо-републи-
канската партия през 1792 г. Емблемата на ДП е
променена през 2010 г., но магарето продължава
да е популярно в САЩ. Слонът е символ на дру-
гата голяма партия в Америка - Републиканската.

1895 - В РАДНЕВО СЕ РАЖДА ГЕО МИЛЕВ,
ПОЕТ И ПУБЛИЦИСТ (УМИРА 1925 Г.). Пред-

ставител на експресионизма
в българската литература.
Заради публикуваната в сп.
“Пламък” поема “Септем-
ври” е даден под съд. На 14
май 1925 г. е осъден на една
година тъмничен затвор,
глоба от 20 000 лв. и лиша-
ване от граждански и поли-
тически права за 2 години.
На 15 май е извикан за “мал-
ка справка” от полицията и изчезва безследно.
Останките му са открити през 50-те години на
миналия век в масов гроб край София. Разпоз-
нат е по изкуственото око, поставено му по вре-
ме на операции в Германия на мястото на загу-
беното на фронта през 1917 г. дясно око.

1920 - В ЯКОРУДА СЕ РАЖДА ГЕОРГИ БО-
КОВ, ЖУРНАЛИСТ И ПУБ-
ЛИЦИСТ (УМИРА 1989 Г.).

Член на РМС от 1935 г., а от
1940-а - на БКП. Партизанин от
отряд “Никола Парапунов”.
Между 1958 и 1976 г. е главен
редактор на в. “Работническо
дело”. Баща на Филип Боков -
политик, и на Ирина Бокова -
бивш зам. министър на външни-
те работи, сега генерален директор на ЮНЕСКО.

1929 - В АРИЗОНА СЕ РАЖДА МАРТИН
ЛУТЪР КИНГ, АФРО-АМЕ-
РИКАНСКИ БОРЕЦ ЗА
ГРАЖДАНСКИ ПРАВА
(УБИТ ПРЕЗ 1968 Г.) През

1963-а организира поход до
Вашингтон, по време на който
произнася емблематичната си
реч “Имам една мечта”. През
1964 г. става най-младият ла-
уреат на Нобелова награда за
мир за усилията си за према-
хване на сегрегацията и ра-
совата дискриминация. В последните години от
живота си се бори с бедността и срещу Виетнам-
ската война.

1937 - БЪЛГАРКИТЕ ПОЛУЧАВАТ ИЗБИРА-
ТЕЛНИ ПРАВА. Публикуван е

нов избирателен закон, с който
за пръв път на жените в България
се дава възможност да гласуват.
На тази дата през 1990 г. Народ-
ното събрание гласува за отмяна
на чл. 1 от Конституцията на НРБ за ръководна-
та роля на БКП.

1945 - УМИРА ТЕОДОР ТРАЯНОВ,
ПОЕТ (Р. 1882 Г.). Заедно с П.К.

Яворов е родоначалник на българския
символизъм. Сред по-известните му
творби са “Regina mortua”, “Химни и
балади”, “Български балади”, “Роман-
тични песни”, “Пантеон”.

1992 - БЪЛГАРИЯ Е ПЪРВАТА СТРАНА,
КОЯТО ПРИЗНАВА НЕЗАВИСИМОСТТА НА
МАКЕДОНИЯ. В

края на 80-те и нача-
лото на 90-те годи-
ни на ХХ в. започ-
ва разпадането на
Югославия, като от
нея, наред със Сло-
вения и Хърватия, се
откъсва и Вардар-
ска Македония. На 8 септември 1991 г. е
провъзгласена независимата държава Репуб-
лика Македония след референдум.
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На какви ли не долно-
пробни акции, цинични
манипулации и лицемер-
ни изпълнения ще се на-
гледаме до изборите.
Колкото повече наближа-
ват те, толкова повече
всеки екземпляр, който се
стреми към властта, ще
придобива “променено
лице”. Независимо дали
драпа към властта, или
неистово се старае да се
задържи в нея.

В предизборна годи-
на това, вероятно, трябва
да бъде приемано като
нормално и да бъде под-
минавано от здравомис-
лещите хора с кротко
великодушие.

Когато обаче т.нар.
власт се отнася демонст-
ративно към народа си

Преди няколко годи-
ни, когато кризата още
не беше почукала на
вратата, решихме да да-
рим хранителни продук-
ти на дом за деца без ро-
дители. “Малка радост за
празника”, си казахме.
Уви! Директорката на
дома “поряза” благотво-
рителната кауза в заро-
диш: “Стига сте ни даря-
вали храни, дайте ни
пари, ние знаем какво да
направим!” Видяхме де-
чицата - гледаха ни в
ръцете и с радост приеха
всичко - пакетчета дъвки,
шоколадчета, бонбони...
Повече не стъпихме в
този дом. Дарихме храна
другаде, където възпита-
телите и децата я приеха

със сълзи на очи. От бла-
годарност.

Днес, когато мизери-
ята и безработицата са
спътници в живота на
почти всяко българско
семейство, безхаберно и
потресаващо звучат фак-
тите, че всеки месец на
боклука се изхвърлят
между 190 и 250 тона
плодове и зеленчуци. В
същото време стотици
хиляди хора гладуват,
хиляди от тях не могат
дори да си позволят пло-
дове и зеленчуци - осо-
бено през зимния сезон.

Не звучи успокоител-
но фактът, че и по света
половината храна отива
на боклука. У нас не ста-
ва въпрос нито за преза-
пасяване, нито за из-
лишъци, както е в други,
“богати” държави. А за
“българска работа”. И
особен тип “пазарна ло-
гика”. Навсякъде по све-
та, не само в навечерие-
то на празник, но и по
различни поводи, като
например застояване на
дадена стока, насищане
на пазара и пр., търгов-
ците намаляват цените.

Защото икономическата
логика е да се печели от
оборот, а не от цени. У
нас, напук на принципи-
те на пазара, е обратно-
то. Голяма част от т.нар.
търговци предпочитат да
печелят от цени. Затова
и не отстъпват от прециз-
но калкулираната в
аванс печалба. А тя е
солидно аргументирана с
транспорт, внос и прекуп-
вачи.

Така е - богати хора,
пишман търговци, лип-
сваща държава. И резул-
татът е стотици тонове
храна на боклука. Да
сме богати - не сме.
Търговците са ни търга-
ши, защото им позволя-
ват да бъдат такива. А
че е така, спор няма -
как иначе да си обясним
“българското” поведе-
ние на западни търгов-
ски вериги у нас. Май
“ключът” е в липсата на
държава. Или в употре-
бата й за собствена из-
года и показ. Защото
министерските акции за
“замразяване на цените”
комай наливат вода в
чужда мелница, не и в

тази на обеднелия на-
род.

На пръстите на двете
ръце се броят дарители-
те на създадената преди
половин година храни-
телна банка. Досега са
раздадени малко над 110
т храна, която достига до
3000 души. Капка в мо-
рето. Глас в пустиня ос-
тана и обещанието на
зам. финансовия ми-
нистър Владислав Гора-
нов, че се обмисля нама-
ляване на данък печал-
ба за даренията в нату-
ра. Данъчните закони за
2013 г. бяха приети, но
такава промяна в тях не
се появи. А държавите в
ЕС прилагат различни
стимули към бизнеса, за
да дарява храна, вместо
да я изхвърля. Във Вели-
кобритания, Австрия, Ир-
ландия, Естония, Италия,
Малта, Полша, Унгария и
пр., дори и в съседна
Румъния, ДДС е нулев
или с намалена ставка.
Само в България, Чехия
и Словакия преференции
няма. Затова продължа-
ваме жадни да газим във
вода до колене.

като към стадо дебили и
дори за секунда в глава-
та й не се задържа мисъл,
че би трябвало поне от
кумова срама да прикри-
ва някак мнението си за
него именно като за ста-
до дебили, тогава място
за каквото и да е велико-
душие вече няма. Неза-
висимо дали е предизбор-
на година или не.

Изключително долно-
пробно и плиткоумно ме-
роприятие ни спретнаха
тия дни с акцията “Осем
бона заплата за следва-
щия премиер”. Те наисти-
на дори не се и напъват
да измислят сложни про-
пагандни ходове - то ста-

дото колко ли пък слож-
но трябва да го манипу-
лираш...

По стар милиционер-
ски обичай подобни “ме-
роприятия” се правят или
в петък късно привечер,
или в почивните дни. По-
следното разграване си
беше направо класичес-
ко.

Американецът Дянков
отново доброволно влезе
в ролята на съзнателно
произвеждащия гадости и
глупости. Измислил бил
такъв законопроект. Това
щяло да бъде последно-
то решение на това пра-
вителство. С мисъл за
следващото. Пуснаха му-

хата в събота и два дни
наблюдаваха с наслажде-
ние как по кръчмите и фо-
румите псувните набъб-
ват. Кого псуват - следва-
щите, разбира се. Ах вие,
гадове мръсни, за 8 бона
заплата ми се борите, а?
На наш гръб, а? Какъв ре-
ферендум, каква АЕЦ,
каква икономика, какво
обедняване, каква мизе-
рия, какви дюни, какви
далавери? Псуваш алчни-
те лешояди, дето искат
властта, мразиш всички
под един знаменател и на
душата ти става леко,
мило, стадно...

В понеделник грешки-
те на американеца (а от-

давна е изкалкулирано
колко е добре, че стадо-
то му реагира като бик на
червено) бяха поправени
- от кого? От Него, разби-
ра се! Няма такива рабо-
ти, това са глупости, отси-
ча той с гибелен, но спра-
ведлив гняв. Стадото тук
просто занемява, омало-
мощено от толкова много
справедливост. Умилява
се и благоговее.

Това е целта. Простич-
ка, долнопробна и фаши-
зоидна.

Тя обаче е изпълнима
само при наличието на
стадо. Всеки сам отгова-
ря на себе си какво иска
да бъде.
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Наука

Н
На 9 януари правител-

ството реши, че в следва-
щия програмен период от
2014 до 2020 г. България
ще включи самостоятелна
оперативна програма, фи-
нансирана от фондовете
на Европейския съюз, с
гръмкото название “Наука
и образование за интели-
гентен растеж”. Ще се раз-
порежда с програмата Ми-
нистерството на образова-
нието, младежта и наука-
та. Бойко Борисов обяви
новината: това е доказа-
телство, че науката и об-
разованието за нас са при-
оритет! И се започна едно
венцехвалене, зад импера-
тора се наредиха едни “ге-
нерали, флигел-адютанти”,
заблестяха еполети, зава-
ляха едни благодарности,
затръбиха едни медийни
фанфари - като да се е по-
сипала манна небесна
връз изстрадалите българ-
ски научни институти и ву-
зове. И никой не забеляза,
че в коментарите под пом-
позните медийни съобще-
ния и във форумите на уче-
ните не се появи нито едно
- нито едно! - одобрително
мнение за чаканата с го-
дини програма. Най-чести-
ят коментар се свежда до
репликата: “Сега и евро-
пейски пари ли се готвят
да разпределят Гюров, Пе-
тров и Игнатов?”

Така спешното реше-
ние на МС

не успя да
постигне целта си

- да потуши скандала и да
спре протеста на научната
общност срещу безпреце-
дентните безобразия в кон-
курса на фонд “Научни
изследвания” на МОМН, в
който шефовете Рангел
Гюров и Христо Петров и
закрилящият ги министър
Сергей Игнатов унищожи-
ха последните остатъци от
доверие към ведомството,
под чийто чехъл е знание-
то в България. А че реше-
нието на МС е вкарано
спешно в дневния ред на
кабинета, личи от самата
стенограма на заседание-
то. Още на 21 ноември
2012 г. МС разгледа точ-
ката за включване на нова
оператива програма (ОП),
предложена от Сергей
Игнатов. Но отложи реше-
нието поради възражения
от министрите Томислав
Дончев, Лиляна Павлова и
икономическия зам.-ми-
нистър Иво Маринов. Аргу-
ментите им най-общо са,
че включването на нова
ОП е сложно, преговорите
с ЕС едва започват, а кон-
цепцията на МОМН за
бъдещата програма

е недоработен
и дублира

части от съществуващите
до момента оперативни
програми, които са под
ведомството на другите
министерства. След засе-
данието миналата седми-
ца медиите масово цити-
раха благодарностите на
академичните шефове,
присъствали в МС, но ни-

Велиана
ХРИСТОВА

Приеха решение,
но дали за наука?

Оперативната програма „за
изследвания и образование”
засега е само гола пиар акция
на кабинета

кой не погледна думите на
министрите Томислав Дон-
чев, Лиляна Павлова и Де-
лян Добрев. Вижте какво
са казали и ще разберете,
че нищо не се е промени-
ло - аргументите им са
същите като през ноември.
Което ще рече, че нито
концепцията на МОМН е
подобрена, нито дублира-
нето с другите ОП е пре-
махнато в изминалите от-
тогава месеци, нито разче-
ти за парите са представе-
ни, нито преговорите с ЕС
са напреднали.

Ще се опитаме да из-
чистим дублирането - това
казват министрите. “Твърде
рано е да приемаме кон-
цепцията в този й вид”,
заявява дословно Дончев.
А министър Добрев добавя
едно към едно: “Имаме
комуникация с Игнатов и
Дончев частите, които се
покриват с ОП “Конкурен-
тоспособност”, да отпаднат
от програма “Наука”. Тук
човек, който познава кон-
цепцията на МОМН, загуб-
ва всякакво желание да се
радва на решението на
Министерския съвет. За-
щото във въпросната кон-
цепция на МОМН

науката всъщност
я няма

- от 7 опорни оси на бъде-
щата ОП само една е за
нейното подпомагане. Ос-
таналото е образование -
от детската градина и об-
хвата на 4-годишните до
вузовете и ограмотяването
на възрастни. Концепция-
та включва практически
всички задължения на
МОМН, т.е. функциите на
държавата в образовател-
ната сфера. Остава да га-
даем дали намерението е
държавата да се оттегли от
финансовите си грижи за
образованието и да ги сто-
вари върху еврофондовете,
или поне да ги намали.

Така или иначе, наука-
та присъства в т.нар. ОП за
наука само с две дейности
- купуване на апаратура и
дигитализиране на култур-
ното наследство. Не е
лошо българските лабора-
тории да се снабдят с нова
апаратура, но какво
всъщност ще правят с нея,
като нямат пари за консу-
мативи към апаратите, ня-
мат пари за съфинансира-
не на проекти, нямат пари
за заплати, нямат пари
дори за ток?

Да не говорим, че при-
покриването с “Конкурен-
тоспособност”, което ми-
нистър Добрев иска да
извади от програмата на
МОМН, засяга точно наука-
та и иновациите. Та какво
ще остане реално и ще
остане ли изобщо нещо за
науката в оперативната
програма на Игнатов засе-
га не може дори да се га-
дае. Дори да не става дума
за източването към при-
ятелски кръгове около
шефовете Гюров и Петров,
остава си големият про-
блем за недостига на ад-
министративен капацитет в
МОМН да управлява само-
стоятелно оперативна про-

грама. Той се признава
дори от Бойко Борисов.

Няма как да бъде под-
минат наистина престъпни-
ят факт, че България един-
ствена в ЕС за периода
2007-2013 г. не предложи
оперативна програма за
развитие на науката. Това
е част от ударите, които
поне от 1999 г. насам
българската наука понася
от властта. Но за липсата и
на европейски средства ви-
ната безнаказано носят
конкретни хора. Последи-
ците сърбат други. Когато
се подготвяха предложени-
ята на България за опера-
тивните програми в перио-
да 2005-2007 г. при управ-
лението на НДСВ, тога-
вашният просветен ми-
нистър

Игор Дамянов
и вицето

Лидия Шулева

просто “не пожелаха” да
си мръднат пръста за на-
уката. По онова време на
два пъти в България дой-
де шефът на европейска-
та дирекция за конкурен-
тоспособност Луи Белмен,
който отчаяно се опитва-
ше да убеди българските
власти, че развитие без
наука няма. На два пъти
по онова време той даде
интервю за ДУМА и заяви
ясно позициите си за не-
обходимостта от опера-
тивна програма за разви-
тие на изследванията. Не
го чуха. След това преми-
ерът Станишев направи
опит да компенсира някак
недостига за проектно фи-
нансиране, като  увелича-
ваше постепенно парите
за фонд “Научни изслед-
вания” в МОМН, които на-
края стигнаха до 100 млн.
лв. Тях обаче Дянков оря-
за три пъти още с идване-
то си на власт. Паралелно
предприе безпрецедентно
намаляване на средства-
та за БАН - с 40 на сто,
което продължава и в мо-
мента! Толкоз за приори-
тета наука.

Ако Игнатов наистина
имаше намерение да под-
крепи науката с оператив-

на програма, щеше поне
да погледне

как го правят
хората в другите

страни

спрямо които вече сме изо-
станали трагично. Да бе
видял досегашните програ-
ми на Словакия, на Чехия,
Полша, на Унгария, на
Румъния, на Австрия. Поне-
же в ЕС образованието е
друг сектор и се финанси-
ра по друг начин, тези про-
грами са за “наука и инова-
ции” или за “наука и разви-
тие”. С всичките им мерки в
комплекс - за апаратура; за
нови лаборатории; центро-
ве за върхова наука със зна-
чение за региона; за транс-
фер на националните на-
учни продукти към практи-
ката; за създаване на ино-
вативни фирми; за конвер-
генция на военни предпри-
ятия към водещи граждан-
ски технологии; за укрепва-
не на науката в столичния
регион; за наемане на нова
работна ръка в науката; за
подкрепа на младите уче-
ни и грижи за водещите из-
следователи; за връщане
от чужбина на емигрирали
учени; за пропагандиране
на науката и възпитаване
на обществото да използва
истинското знание (а не
като у нас - врачките, мо-
шениците и гадателите) -
може да се изпишат три
вестника с мерките в тези
програми. Да не говорим,
че останалите страни из-
ползват и други европей-
ски финансови лостове с
много милиони евро - на-
пример съвместни опера-
тивни програми за наука и
развитие на няколко
държави: Унгария-Слова-
кия-Румъния-Украйна; Авст-
рия-Словакия и пр. Бълга-
рия е на светлинни години
от всичко това.

Та от фактите личи, че
пропагандните предиз-
борни фанфари за “при-
оритета наука” са прежде-
временни. Дай Боже, един
ден у нас те да зазвучат
наистина! Ако дотогава ци-
вилизацията в България не
е загинала.

Снимкa БГНЕСВ МС ректори и
председателят на БАН
акад. Стефан Воденичаров
благодариха горещо за
оперативната програма

ИЗ СТЕНОГРАМА
НА МС, 21.11.2012 Г.

Точка 18. Проект на Решение за одобряване на
ОП програма “За наука и образование за интели-
гентен растеж” с водещо ведомство МОМН

Томислав ДОНЧЕВ:
... Моето предложение е точката в най-добрия слу-

чай да се отложи поради редица причини. Става дума
за изключително сериозно решение. Тази точка не е
съгласувана с никой. Тя постъпи при нас вчера. Има
коментари от Съвета по еврофондовете, като не всич-
ки са отразени, и не на последно място от дългия
списък с причини преговорите с Европейската коми-
сия не са свършили, те започнаха миналата седмица.

... да повторя - става дума за изключително сери-
озно решение, което не може да се вземе в този вид,
не и без съгласуване с всички отговорни ведомства.

Иво МАРИНОВ:
Министерството на икономиката, енергетиката и

туризма също подкрепя предложението на министър
Дончев по точката от дневния ред.

Лиляна ПАВЛОВА:
Аз също предлагам да се отложи тази точка, за-

щото част от обсъждането за такова голямо и сери-
озно решение, ние го обсъждахме и на неформални
срещи, които правихме на министрите. Това е различ-
но от концепцията, която обсъждахме и с ЕК за об-
хвата на следващите оперативни програми и тяхната
позиция, изразена на 12 ноември, и като цяло кон-
цепцията, която разработваме.

ИЗ СТЕНОГРАМА
НА МС, 9.01.2013 Г.

Точка 30. Проект на Решение за допълнение на
Решение 328 на МС от 2012 г. за одобряване на
списък с тематичните цели, които да бъдат вклю-
чени в Договора за партньорство на РБългария за
програмния период 2014-2020 г.

Томислав ДОНЧЕВ:
... Аз няма да повтарям самия себе си. Всъщност

трудното започва оттук нататък. Изграждането на една
оперативна програма, на един управляващ орган е
много тежко предизвикателство. Вярвам, че с общи
усилия ще се справим с подобно предизвикателство...

Иначе един технически коментар - изработената
концепция до момента безспорно е една добра инте-
лектуална основа на всичко, което следва оттук на-
татък, но е твърде рано да приемаме концепцията в
този й вид. Преговорите с Европейската комисия са в
начална фаза, първата среща е в началото на февру-
ари в Брюксел, тоест днес можем да вземем решение,
че ще има оперативна програма “Наука”, но без да
изпадаме в по-големи детайли. Има нерешени въпро-
си, свързани с демаркацията с другите програми. Това
е известно на колегите и на министър Игнатов.

Делян ДОБРЕВ:
Становището на МИЕТ е с определени коментари,

че концепцията, която ни бе представена преди око-
ло два месеца, препокрива донякъде ОП “Конкурен-
тоспособност”. Имаме комуникация с министър Игна-
тов и с министър Дончев частите, които се препокри-
ват, да отпаднат от програма “Наука”, така че с тази
забележка.

Лиляна ПАВЛОВА:
По същия начин е с ОП “Регионално развитие”. В

оперативен порядък ще изчистим препокриванията и
това, което трябва да остане в част от интегрираните
проекти по програмата за регионално развитие.

Йорданка ФАНДЪКОВА:
... да кажа, че действително това е едно огромно

предизвикателство пред МОМН и трябва много сери-
озно да се работи за повишаване на капацитета.
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Личности

Тито замисляше поглъщане
на България
Онова, което сръбските шовинисти не можаха да
осъществят за сърбизацията на българите в Македония,
в бивша Югославия бе постигнато чрез тяхната
македонизация - свидетелства големият българин
и патриот, българският поет Венко Марковски

В

Венко Марковски със съпругата си Филимена

енко Марковски е роден на 5 март
1915 г. в Скопие. През 1934 г. е из-
ключен от гимназията и осъден за
противодържавна дейност, изпратен
в затвора. През 1937 г. се премества

в София, където следва славянска филология.
През 1941 г. е осъден заради поемата “Бие
дванаесе”, като до 1943 г. е въдворен в конц-
лагерите “Гонда вода” и “Кръсто поле”, а по-
късно в Централния софийски затвор. Бяга
оттам и се присъединява към партизаните в
Македония.

През 1943-1945 г. е член на Главния щаб на
народоосвободителните войски и партизански-
те отряди в Македония, на президиума на Анти-
фашисткото вече на Югославия. По-късно е
депутат в белградската Скупщина. Заради по-
емата си “Сувременни парадокси” (1955), изда-
дена под псевдоним Леопарди, е арестуван,
осъден и изпратен в концлагера “Голи оток”,

където до 1961 г. е подложен на зловещи ин-
квизиции, описани в книгата му “Голи оток -
остров на смртта”, издадена през 1984 г. в САЩ,
а през 2009 г. - и в Скопие.

През 1965 г. Венко Марковски се завръща в
България, осъзнал своите коминтерновски за-
блуди и зловещите фалшификации на “македо-
низма”. В България той издава книгите си “Ис-
тината е жестока” (1968), “Легенда за Гоце”
(1970) и “Кръвта вода не става” (1971), “Преда-
ния заветни” (1981), с които опровергава поли-
тическите и идеологическите спекулации на
скопската пропаганда.

По повод на 25-годишнината от кончината на
големия българин и български поет, патриот, от
семейството на твореца на ДУМА бяха предо-
ставени копия от оригинални писма до съпруга-
та му Филимена, включени в книгата му “Голи
оток - остров на смртта. Гневник в писма”, които
публикуваме в два отделни броя на ДУМА.

Факсимиле
от корицата

на книгата
на Венко

Марковски
“Голи оток -

остров на
смртта”

(2009),
издадена в

Скопие

О
ще свободата не бе
съмнала, а вече вели-
косърбизмът плетеше
мрежи за тъмни време-

Писмо първо

на.
На 10 януари 1945 г. Сталин

казва на Димитров: “Вчера при-
ех югославска делегация (ста-
ва дума за югославската деле-
гация с Кардел, В. Влахович и
ген. Терзич) - югославяните ми
съобщиха, че те са предложи-
ли на българите България да
влезе в Югославия със същите
права, както сърбите и хърва-
тите. Но българите не се съгла-
сяват и настояват за създаване
от Югославия и България като
равноправни на българо-юго-
славска съюзна държава. Дву-
единна държава на равноправ-
ни начала, нещо аналогично на
бившата Австро-Унгария. Ина-
че влизането на България в
Югославия ще означава поглъ-
щане на България. Югославя-
ните искат да вземат гръцка
Македония, искат даже Алба-
ния и дори част от Унгария и
Австрия. Това е неразумно -
завършва Сталин. - Не ми харе-
сва тяхното поведение.”

Онова, което не можаха
сръбските шовинисти да из-
вършат в Македония, т.е.
българите направо да ги
сърбизират, то с течение на
обстоятелствата опитът на
времето ги научи вместо да ги
сърбизират, да ги македони-
зират. Значи, беше необходи-
мо известно време, за да се
разбере, че чрез македониза-
цията ще настъпи сърбизация
на българите в Македония.

1948 година беше прелом-
на. Аз чух Резолюцията по ра-
диото. Бях напълно съгласен с
обвиненията от страна на
ВКП(б) срещу ръководителите
на ЮКП.

Югославия стана арена на
битка между честни и нечест-
ни, на комунисти и ревизиони-
сти. Ревизионистите бяха на
власт. Служеха си с всички поз-
волени и непозволени средст-
ва.

Цели организации се изказ-
ваха против ЮКП и заставаха
на страната на ВКП(б).

Почти цялата 1948 г. аз бях
тежко болен. Посещаваха ме
лекари, определени от властта.
Посети ме междувременно и
старият приятел от Еникьой
Марко Йотов Темялов, посланик
на НРБ в Белград, с военния
аташе на България, също в Бел-
град. Аташето прие сатирите,
които им дадох. Обаче не по-
смяха да вземат романа в сти-
хове “Тома Горин”, в който ра-

з о б л и ч а в а х
по всички ли-
нии Югосла-
вия (ФНРЮ).
С а т и р и т е
бяха против
ръководите-
лите: Тито,
Кардел, Джи-
лас, Димитър
Влахов, Лазо
Колишевски,
Цветко Узу-
новски, Миха-
ило Апостол-
ски, Блаже
Коневски и
др. Някои от
сатирите били
публикувани в
България под

на комунистическите партии и
беше обявена за ревизионис-
тическа.

Вярвал ли е Коминформ или

не, че веднага ще стане рево-
люция в Югославия, която ще
изхвърли изменника Тито на бу-
нището на историята. Събития-
та показаха, че за такова нещо
Югославия не е била още зря-
ла. Опасността Югославия да
стане пример и за други соци-
алистически страни продължа-
ваше да поддържа огнище на
тревоги, неизвестност, на вне-
запност. Москва, въпреки стро-
гостта си и последователността
си, някак си закъсняваше с от-
рязване чрез хирургически по-
хват на опасната рак-рана, ко-
ято идваше от дързостта на Тито
в ревизионистическа Югосла-
вия.

Вестниците в Чехия, Бълга-
рия, Полша и другаде, които се
списваха от най-будните и най-
решителните синове и дъщери
на Югославия, предвиждаха
или по-точно правеха предвиж-
дания, че състоянието на Юго-
славия навлиза в решителна, и
едва ли не окончателна фаза.
Налагаха се санкции икономи-
чески. Дипломатическите отно-
шения бяха доведени до мини-
мум, всеки момент можеха да
бъдат прекъснати.

Някъде към края на юли
кризата в отношенията достиг-

на до кулминацията си. УДБ-а
(югославската ДС - бел.ред.)
извърши масови арести на
всички съветски граждани, кои-
то живееха в Югославия. Тези
граждани УДБ-а ги определя-
ше като белогвардейци. Инте-
ресно е, защо УДБ-а преди из-
бухване на конфликта между
Югославия и СССР не беше ги
арестувала? Въпрос, който иска
отговор и отговор на този
въпрос не беше даден. Същите
тези граждани без обвинения
бяха обвинени, че са вършили
шпионаж в полза на Съветския
съюз. Така те се намериха зад
решетките, за да отговарят за
престъпления, които не са
извършили. За арестуването на
съветските граждани последва-
ла остра протестна нота до
Белград от Съветския съюз.
Беблер, тогавашен заместник-
министър на външните работи,
пред британския посланик в
Белград Чарлз Пик подчертал,
че последното изречение от но-
тата “прибягването до други, по-
ефикасни средства” звучало
най-зловещо за югославското
правителство.

Трябва да се подчертае, че
в тая напрегната до нажеже-
ност атмосфера ни ноти, писа-
ни с най-остър език, нито писа-
ния, разобличаващи постъпки-
те на разколника на комунизма
Тито - не можаха да повлияят
на ревизиониста, закоравелия
враг на Съветския съюз и да
създаде условия за бунтове в
самата Югославия, защото Тито
чрез развилнелите се тайни
агенти, ръководени от министъ-
ра на вътрешните работи Алек-
сандър Ранкович, успя още в
самото начало да ликвидира ко-
мунистите, всички прогресивни,
всички милеещи за Съветския
съюз. И по този начин беше
окървавено свещеното знаме
на комунистите в Югославия.
Тито стана най-омразната лич-
ност, която върху кървав терор
удържаше своята власт.

На 8 септември 1949 г., аз,
жена ми, а с нас и 17 души от
нашите близки роднини, бяхме
арестувани. Майка ми и децата
бяха интернирани в Кичево.

Под натиска на обществено-
то мнение в България и в света
и след протеста на Тригве Ли,
по това време генерален сек-
ретар на ООН, бяхме освободе-
ни.

Диктувано направо на
30.11.1980 г., гр. Банкя

псевдоним.
 В тревога измина почти по-

ловин година откак Югославия
беше изключена от редовете

Концлагерът на смъртта “Голи оток”
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

олкото повече месе-
ци навърта в мандата
сегашното управле-
ние на държавата,

Властта на
шменти-
капелите

К
толкова по-трудно става да
се даде точно определение
за него. Нито е дясно, нито
е ляво, нито е центристко,
нито е европейско, нито е
азиатско. И все пак, като че
ли най му приляга “управление шменти-капели” -
по безсмъртния лаф на премиера, казан по друг
случай.

Всичко, което обещаха, всичко, за което уж се
бориха, се оказа шменти-капели. И средноевро-
пейските доходи, които изстрадалият български
електорат трябваше вече да е достигнал към края
на мандата на ГЕРБ, излязоха измама. И сбъдване-
то на Великата справедливост, след която всички
корумпета от високите, ниските и средните етажи
на властта щяха да вкарат в затвора - също. Шмен-
ти-капели излезе и административната реформа на
Дянков, която трябваше да съкрати администраци-
ята. Напротив, разходите за нея се увеличиха. Раз-
селването на управленската администрация из про-
винцията бе нещо като постановка от Сатиричния
театър - и тя бързо падна от афиша. И в Шенген не
влязохме, нито в еврозоната.

Миналата седмица обаче “управлението шмен-
ти-капели” достигна невероятни върхове, дори за
собствените си стандарти.

Цяла седмица финансовият министър ни проглу-
ши ушите, че правителствената политика вземала
рязък завой към увеличение на доходите на наро-
донаселението, което, разбира се, нямало нищо
общо с изборите, а било отдавна планирана стра-
тегия, и т.н. И изведнъж в края на седмицата без-
паричният народ бе зашлевен от новината, че
доходите този път наистина ще бъдат вдигнати, но
най-напред на по-първите хора в държавата. И то
шоково - с близо 300%! Премиер, президент и шеф
на Народното събрание вече ще прибират по 8
хилядарки на месец, плюс всички останали благи-
ни и екстри, които си имат по конституция.

Така действа американското вице - с размах и
без пощада. За коледни добавки пари няма. За
увеличение на майчинските помощи също. Бюд-
жетът позволил минималната работна заплата да
скочи едва с 20 лв. След историческото 9%-но уве-
личение на замразените вече 4-та година пенсии
огромната част от тях ще се вдигнат с по 10-15 лв.
Но за по-първите хора пари изведнъж се намериха.
Което, разбира се, неизбежно ще доведе до нови
по-големи възнаграждения на цялата управленска
администрация по веригата надолу - министри, зам-
министри, шефове на агенции, директори и пр.

В крайна сметка Дянков си спази обещанието.
Само дето се оказа, че гладният електорат малко
не го е доразбрал. Вицето всъщност е казал - сега
ще вдигнем нашите заплати, а след време, ако
бюджетът го позволява, може да вдигнем и вашите.
Сигурно вината пак е в медиите. Грешно са транс-
лирали височайшето послание.

Сега естествено Б.Б. ритуално ще се откаже от
новата заплата и електоратът ще хълца от възторг.
Въобще, пак шменти-капели. В интернет един екс-
тремен форумец “стреля” на месо: “На тия първите
трябва не да им дават по 8000 лв., а да им вземат
по 8000 за заеманата позиция, щото с тия “Ало,
Танов”, с тия кумове и сватове, те тези пари си ги
изкарват само с едно обаждане по телефона”. Този
коментар е малко краен, но показателен, че на
хората вече им писна да ги будалкат по всякакъв
повод.

Особено пък по повод АЕЦ “Белене”, където
постиженията на управленската алабалистика ще
останат завинаги недостижими в световната исто-
рия. Ето през какви салтоморталета минаха Б.Б. и
ГЕРБ за три години:

“Замразяваме АЕЦ “Белене” (10.7.2019 г.)
“Белене е икономически необоснован проект”

(29.9.2009 г.)
“Белене е гьол, пълен с жаби за 800 млн. лв.”

(10.3.2010 г.)
“Белене е висша форма на корупция” (2.3.2010

г.)
“Белене ще спре или ще се строи с европари”

(16.3.2010 г.)
“Белене е изключително важна за България”

(1.11.2010 г.)
“Белене може да стартира още утре” (21.9.2010

г.)
“Намерен е стратегически инвеститор за Беле-

не” (25.10.2010 г.)
“Борисов ще поиска твърда цена от Путин за

Белене” (6.11.2010 г.)
“Ако не започнем да строим Белене, след 15 г.

икономиката на България ще банкрутира”
(26.2.2011 г.)

“Спираме окончателно Белене” (2012 г.)
“На референдума за нова ядрена централа ГЕРБ

ще гласува със “за”.
“На референдума за нова ядрена централа ГЕРБ

ще гласува с “не”, “не” и “не”.
Много е възможно съвсем скоро букмейкърски-

те къщи да започнат да пускат залози каква е по-
зицията на Б.Б. и ГЕРБ към АЕЦ “Белене” за деня.

Ако не друго, поне комарджиите да спечелят
някой лев от политиката на шменти-капели.

Обгрижени с...
безгрижие

П

Юлия
ПИСКУЛИЙСКА

реди време професионалният
поглед на психиатри се
насълзи от пристъп на човеч-
ност. Специалистите упорито

заговориха за “стигмата”. Убеждава-
ха обществеността да приеме “беля-
заните”, да не изолира психично бол-
ните, да ги приласкае с внимание. Така
е. Всеки има право да бъде прилас-
кан, да не вижда гърба на хората, а
очите им - и то очи състрадателни.

Решетките на
прозорците не влизаха

в тази рамка

Не влизаше и ключът. И болните из-
лязоха от болничните си стаи, за да
се “впишат” в обществото.

Тогава се чудех как си представят
това специалистите. Когато хората с
определени заболявания в болница-
та нямаха право на стъклени шишета,
на никакви остри предмети - и про-
чее... У дома трябваше да се разчита
на самоконтрол - и на близки. Колко
близки загинаха от своите болни?
Колко болни са самотници? Гишето е
затворено. Няма кой да каже цифри и
факти...

Съдбата на един болен човек е
тежка. На неговите близки - също.
Редно е, ако сме хора, да искаме
денят на белязаните с някаква диа-
гноза да бъде по-лек. Но някак ми
омръзна тази отправка:  о б щ е с т в
о т о. Омръзна ми и това, че за който
и да е проблем се говори с апломб
само след зловеща ситуация. Обще-
ството си има своите богоизбрани,
поставя ги на върха на Олимп не за
да красят планината, а да работят. Да
търкалят камъка нагоре, колкото и да
е трудно това.

Но камъкът е заменен с топката. С
всеизвестното прехвърляне от един на
друг. Повече от ясно е, че грижата за
хората с тежки диагнози, каквато е и
шизофренията, е на държавата. На ин-
ституциите, които вземат решения и
имат възможност за конкретни дейст-
вия.

Какво мога да направя аз,
единицата?

Е, ще отида в някой дом при някой
болен и ще му давам например ле-
карствата. Най-много да ме заколи,
нали? Ето защо на всички нас, които
нямаме пряката отговорност за по-
добни съдби, се полага да сме състра-
дателни, да сме отзивчиви, да пома-
гаме с каквото можем - но не да за-
местим държавата.

Колко прекрасни вилички се пост-
роиха из родните кътчета, че една да
конфискуват - след доказателства за
нейния тъмен произход - ето дом за

страдалците. С удобства. А удобства-
та лекуват душата, създават самочув-
ствие. Ще речете - да, ама персонал?
Специалисти, други там, каквито тряб-
ва... Вярно, господин Дянков казва, че
няма пари. Ами да отбие по лев от
пенсионерите. И ето ти заплата на
доктор... И без това докторските за-
плати са такива - докато им видиш
началото, дошъл им краят.

Никой не иска болестта. Но тя идва

при този или онзи. Какво, да си я
вземе и да я изнесе извън държавата
ли? Да търси надеждата другаде?

Ядосва ме думата “напоследък”.
Колко напоследък? Свързват това не-
определено време с агресията. Но то
продължава години. Години само се
въздиша колко неоправдани са пси-
хично болните и как трябва да се
грижим за тях. В това време син убива
майка, баща убива семейството си, по
улиците ни блъска човекът с болна
психика, друг направо ръга с нож, под-
тикван от “божествени гласове”. По-
знавам лекарка с психично болен
съсед. Тя, която лекува, дежури но-
щем, тича на повикване, е зависима
от състоянието на съседа си. Трябва
да приеме за нормални заплахите му,
агресията му, пристъпите му. И да
продължи да лекува със същата своя
пословична отговорност.

Държавата, която обгрижва с без-
грижие своите тежко болни (и не само
психично болни), е безгрижна и към
останалите, които са

потенциални жертви
на агресията

И колко удобна диагноза е болна-
та психика - да убиеш някого, ще ти
издействат една прекрасна невменя-
емост - и балонът на наказанието ще
се спихне. Този факт показва колко
оправдания се съдържат в една по-
добна диагноза.

Има тихи психично болни. Ето я -
тя върви с пъстрите си дрехи, обсипа-
на с пайети, проси някоя цигарка, не
й дават, мърда нещо устни, отминава,
пее си - кротко. Ако народът се весе-
ли на някой площад, тя си танцува,
сякаш нарочно приготвена за танци в
екзотичната си одежда. Но не пречи
никому. Просто си върви и просто си

танцува.
Но другите?

Отчаянието
сигурно отключва някоя

задрямала болест

 Но то отключва и агресия без
болестно състояние. Защото наистина
сме на дъното на отчаянието. Безра-
ботица. Безпаричие. Глад. Който ис-

кал, можел да работи. Къде? Висшис-
ти търсят работа като санитари. По дя-
волите образованието. По дяволите
възможностите. Борба за хляб. Просто
за хляб. И на фона на тази картина
иди, че си пази духа. Гледай да не
духне към някоя друга държава или
пък още по-близо, на края на двойка-
та. Как да имаме самочувствие и

как да се впишем
всички ние в обществото

с усилията си,

когато ни очаква съдбата на скелети
от Освиенцим? Този образ ще е труд-
но разбираем за онези, които твърдят,
че не е имало фашизъм.

Но колко хора са в “гранично
състояние”, между лудостта и
задръжките, след уволнение или
съкращение? Те не са жертви на соб-
ствените си гени, а на политиката на
собствената си държава. Те са жерт-
ва на желанието си за достойнство.
Те са отхвърлените встрани поради
неумението една държава да се ръко-
води. И са обгрижени с безгрижието
на тази държава точно толкова, кол-
кото и психично болните с диагноза.

Поведението на психично болни-
те не е тяхна вина. И грижата за тях
не се състои само в даването на ле-
карства. (Ако има пари за тях.) Колко-
то и да са модерни тези лекарства.
Условията за качество на техния жи-
вот и контролът са отговорност на
държавата. Но нейните представите-
ли са заети с други неща. Кой ще ти
седне да се вглежда в някакъв де-
тайл, някакви си там “луди”? Ами че
то се каза - лош човешки материал...
Каза се за всички нас, впрочем.

Не е ли време за пиянството на
един народ, както би подсетил дядо
Вазов?

В „гранично състояние” - между лудостта и задръжките
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Галина ГОРАНОВА

Настоящата световна иконо-
мическа криза бележи своето
начало през 2007 г. Тя  се раз-
вива най-напред в САЩ като
банкова, финансова и цялост-
на, а оттам се разраства и в
останалите държави по света.
Дължи се главно на изкустве-
ния спекулативен икономичес-
ки растеж на САЩ, и по-специ-
ално от световната практика за
спекулации в областта на кре-
дитирането. В България криза-
та навлезе през 2009 г. Секто-
рите, които бяха най-засегнати,
са пазарът за недвижими имо-
ти и строителството. Към днеш-
на дата нашата държава е с
почти блокирана икономика, но
не толкова поради външно вли-
яние, а заради огромната спе-
кулация и преекспонирането на
това явление.

Всъщност, откакто се помня,
в България се пее една и съща
песен с вечния лайтмотив “няма
пари”. Ние сме формирали мис-
лене на бедни хора, при това
датиращо далеч преди 2009 г.,
и ако не го променим сега, има
опасност то да се вкорени в нас.
“В условията на криза” е новият
израз, фигуриращ в ежедневи-

Д-р Радко ХАНДЖИЕВ
Bulgarian Press Pool-
Budapest

Безработицата в стра-
ните членки на Евросъю-
за взема застрашителни
размери. През 2012 г. е
достигнала 22%. Може да
се говори, следователно,
за изключително тревож-
на социална, човешка
драма. Защото колкото по-
дълго човек е безработен,
толкова по-трудно след
това би могъл да си наме-
ри работа. Последиците се
отразяват върху целия му
житейски път.

Особено алармираща
е безработицата сред
младите хора -

вече
надхвърля 28%

Рязко намалява броят
на предлаганите работни
места, чувствително се
влошават условията на
труд в съществуващите.
Повечето от завършващи-
те образованието си прак-
тически не могат да наме-
рят подходяща за квали-
фикацията си работа, а
ниско квалифицираните
направо са изключени от
пазара. Това излага мла-
дите хора на безперспек-
тивност, тласка ги по пътя
на престъпността, нарко-
тиците и проституцията.

Най-засегната е южна-
та част на Европа. В Испа-
ния и Гърция безработи-
цата сред младежта гони
50%. За България се сочи
цифрата 30.3%. За Унга-
рия е 27%, като в отделни
области на страната е над

ÌËÀÄÅÆÊÀÒÀ ÁÅÇÐÀÁÎÒÈÖÀ -
проблем на Евросъюза

Брюксел се опитва да търси решения в
рамките на съхраняване на статуквото,
което всъщност създава проблемите
35%. Това заяви Гай
Райдър, генерален дирек-
тор на Международната
организация по труда
(МОТ) на конференцията
на тема “Предизвикателст-
вата на интеграцията на
пазара на труда на мла-
дите хора”, състояла се
миналия петък в унгарска-
та столица. Като основни
докладчици участваха ев-
рокомисарят по заетостта,
социалните въпроси и со-
циалното включване Лас-
ло Андор, който е унгарец,
министърът по заетостта
д-р Шандор Цомба, пред-
ставители на работода-
телските организации,
синдикатите, граждански-
те сдружения.

Обстоятелството, че
конференцията се прове-
де в заседателната зала
на Министерството на
външните работи, не е
случайно. Унгарското
правителство е сериозно
загрижено от ръста на
безработицата в страна-

во, които да генерират за-
плати, национален доход,
пазари. На трето място -
търсене на нови пазарни
ниши. През последните
месеци унгарската турис-
тическа индустрия засили
вниманието си към руски-
те туристи и сътрудниче-
ството с Русия в тази об-
ласт. Освен това правител-
ството се опитва да въве-
де регламент за задължи-
телно предоставяне на ра-
ботно място в срок от 4 ме-
сеца след завършване на
образованието. В рамките
на социалното партньор-
ство пък се планира
въвеждането на стимули
за работодатели, които
привилегировано създа-
ват работни места за мла-
ди жени с деца. Съвмест-
но със синдикатите и ра-
ботодателите се органи-
зират школи за преквали-
фикация. Младите пред-
приемачи, както и работо-
дателите, които наемат
младежи, се освобожда-
ват от такси през първите
две години по програма
“Първа работа”. Насърча-
ва се мобилността, като от
октомври м.г. на млади
хора, които започват ра-
бота в друго населено
място, се поемат част от
квартирните им разходи.

Конференцията посо-
чи, че

бюджетните
разходи

за младите хора трябва
да се разглеждат като
инвестиция най-вече в
страните, в които са на-
ложени т.нар. остерити
мерки. На вниманието на
работодателите бяха
представени изследва-
ния на МОТ, според кои-
то инвестициите в създа-
ването на младежки ра-
ботни места водят до на-
маляване на производст-
вените разходи.

Тези изводи се отна-
сят в немалка степен за

България, където властта
- в разрез с препоръките
на МОТ и водещи светов-
ни икономисти - орязва
разходите за образова-
ние, преквалификация,
социални дейности, обя-
вява се против строител-
ството на АЕЦ “Белене”,
тоест, против създаване
на 10 000 нови работни
места, против добруване-
то на десетки хиляди
български семейства.

На конференцията
бяха отчетени програмите,
целящи дългосрочно ус-
тойчиво развитие в сфера-
та на младежката заетост,
разработени от Европей-
ската комисия съвместно с
МОТ, за реализирането на
които са били изразходва-
ни досега 10,4 милиарда
евро. Но, както посочи ев-
рокомисарят Ласло Андор,
проблемът присъстваше
осезателно през 2012 г. и
сигурно няма да изчезне
и през 2013 г., и през
следващите години. Нещо
повече, налице е опасност
през следващото десети-
летие да се сблъскаме с
едно враждебно, изгубено
поколение... Нищо не се
спомена обаче за Брази-
лия, Индия, Китай и други
доскоро смятани за разви-
ващи се страни, където
безработицата рязко на-
малява, че в Евросъюза
тенденцията на нараства-
нето на безработицата и
драстичното обедняване
на все по-големи слоеве
от населението съпътства
драстичния ръст и съсре-
доточаване на все по-го-
лямо богатство във все по-
малък кръг олигарси, че
самата система на Евро-
съюза поражда кризи,
противоречия и социални
катаклизми... Иначе каза-
но, че ЕК се опитва да
търси решения в рамките
на съхраняване на статук-
вото, което всъщност съз-
дава проблемите... Все за
сметка на европейския
данъкоплатец!

та и публично демонстри-
ра усилията, които пола-
га за преодоляването й.
Тенденцията започна
през 2009 г., но се засили
скокообразно след като
ФИДЕС дойде на власт
през 2010 г. А едно от
предизборните, но не-
изпълнено, обещание на
управляващите бе създа-
ването на нови работни
места. Именно нараства-
щата безработица, ведно
с нарастващото данъчно
бреме, корупцията, пороч-
ните практики на утили-
тарно законодателство,
установяване на контрол
върху съдебната власт и
медиите предизвиква

широко
обществено
недоволство

и масови протести. Както
писа ДУМА, на 23 октом-
ври м.г., в деня на чества-
не годишнината от Унгар-
ската революция (1956 г.),

обединените граждански
сдружения организираха
на моста Ержебет в центъ-
ра на Будапеща мощен
антиправителствен митинг
с участието на близо 90
000 протестиращи.

До парламентарните
избори остава малко по-
вече от година и прави-
телството се опитва да
тушира социалните по-
следици от кризата и ло-
шото управление. Разра-
ботват се планове, заим-
ства се от добрите прак-
тика на страни членки с
най-малък ръст на безра-
ботица като Нидерлан-
ция, Германия, Финлан-
дия, съседна Австрия.

Точно такава бе и цел-
та на конференцията. На
първо място, бе посочена
необходимостта от програ-
ми за повишаване образо-
вателното равнище на
младите хора. На второ
място - създаването на
дейности в сферата на
материалното производст-

ето ни във всяка медия, при това
от сутрин до вечер, като на
практика се оказва, че сме от-
крили доста удобно извинение
за всеки и за всичко.

Според НСИ средната ра-
ботна заплата за страната е на-
раснала до 758 лв. през 2012
г., но на практика “в условията
на криза” най-често предлага-
ната заплата е около 400 лв.,
при това с доста завишени пре-
тенции към евентуалния работ-
ник. В подкрепа на моите думи
е достатъчно да отворите сай-
та на предлаганите от Бюрата
по труда позиции. На фона на
заплащането за същия вид
труд в други държави работни-
ците тук се оказват в незавид-
ното положение на жалки и
низгвернати. В съвременния
динамичен свят се счита, че
владеенето на поне един чужд
език и работата на компютър
са елементарни ключови ком-
петенции, които всеки е длъ-
жен да притежава, за да може
да намери своето място на
пазара на труда.

Но какво получават хората
срещу своя труд в България -
заплащане в стил “няма пари”
или “в условия на криза”. Оказ-
ва се, че в много фирми, където

нито оборотите, нито печалби-
те са намалели, от две години
насам не се дават вече бонуси,
стимули или мотивиращо запла-
щане, а някъде са премахнати
дори парите за храна. Извине-
нието пак е същото.

Именно кризата е причина-
та, поради която се назначават
служители и работници на 4-
часов работен ден, които
всъщност работят по 8 и дори
повече часове. Заплатите се
договарят в два варианта - офи-
циална и действителна. Давам
пример - софийска фирма, раз-
виваща ресторантьорство в кв.
“Люлин” е назначила работнич-
ка на 4-часов работен ден. Ре-
ално жената работи между 8-
10 часа дневно, без почивен
ден, като заплащането й вари-
ра между 5 и 10 лв., но не на
ден, а за три и дори повече дни
в зависимост от оборота.

И това е само една малка
част от бурно развиващата се у
нас “сива” икономика. Естестве-
ното ни извинение е пак криза-
та. Тя вероятно е и в основата
на много други дейности из-
вършвани извън закона.

Най-често предлаганата ра-
бота е на процент (особено в
малките магазинчета), но по-

неже сме в “условия на иконо-
мическа криза” работникът
може да се окаже и без дого-
вореното възнаграждение.
Най-използваната спекулация
с човешкото достойноство е из-
разът: “...Ако си недоволен,
навънка чака опашка за твое-
то място...”

В началото на 2013 г., кога-
то САЩ - виновниците за све-
товната икономическа криза,
успяха да се спасят от падане-
то във “фискалната пропаст”, то
България осъмна с реална ста-
тистика за своето население,
като: най-ниски доходи (не само
в Европа), най-високи цени на
стоки и услуги, разбити пенси-
онна, здравна и икономическа
система, при това в състояние
на блокаж. Не е нужно да си
титулуван икономист, за да се
досетиш, че при толкова ниски
доходи на населението и свито
до краен предел потребление,
някак си е невъзможно в един
момент да не блокира иконо-
миката до състояние да спре в
един момент напълно своето
развитие.

 Истината е, че от известно
време насам пазарът на недви-
жими имоти и строителството
се раздвижиха, но реално по-

гледнато, едва ли само тези два
сектора са причината за ико-
номическата криза в България.
Разбира се, живеем на тази
планета свързани с останалия
свят и малко или повече той
влияе върху извършващите се
процеси и у нас, т.е. няма как
световната икономика да не
повлияе и на нашата. Въпреки
това мизерията, която е обхва-
нала страната ни и то от доста
време насам, не може да се
сравни с никоя друга.

Същевременно по излъчва-
ните български телевизионни
канали излизат астролози и яс-
новидци, които ни заливат с
“предсказания” я за завишава-
не на цените, я за задълбоча-
ване на икономическата или
политическата криза, а не сти-
га това, ами като капак и бед-
ствия, тежка зима или ужася-
ващо смъртоносен грип. Пове-
че от ясно е, че сме манипули-
рани и то по много елемента-
рен начин.

Едва ли е нужно да търсим
виновни, пък и тя - вината, сама
по себе си изисква наказание.
При такива данъци, таксички,
утежнения, глоби и най-вече
закони в нашата държава, това
просто не се налага.

За световната икономическа криза и нашето мислене
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Култура
очаквайте

С

Спектаклите в Сатиричния театър
“Алеко Константинов” ще започват от
19.30 ч. от февруари, антрактът ще е
по-дълъг - до 30 минути, зрителите ще
получават чаша вино и хапки, съобщи
директорът Калин Сърменов. По думи-
те му първите опити с почерпката в
началото на годината са били малко
неандерталски, но той не губи надеж-
да, че нещата ще се нормализират.

Амбицията на директора е театърът
да стане магическа сграда - за да се
откъсват хората от всекидневните си

Лекция
на изкуствоведа
Борис Данаилов

Изкуствоведът Борис Данаи-
лов ще изнeсe лекция на 16 яну-
ари от 18 ч. в СГХГ. Тя ще очер-
тае хода на развитието на
българското изобразително из-
куство в периода 1960-1980 г.
Лекцията е част от цикъла, кой-
то представя изследователска-
та работа на поканените кура-
тори за юбилейната изложба
“Възможната история. Българ-
ското изкуство през колекцията
на СГХГ”. Следващите лекции от
цикъла са на 30 януари и 20
февруари и ще бъдат изнесени
от Диана Попова и Мария Васи-
лева, научи ДУМА от Петър
Димов, пиар на СГХГ.

Комикс послания на
деца събира изложба

Майсторски изваяни фигури от Огнян
Читаков в галерия „Париж-Москва”
Майсторски изваяни фигури от Огнян
Читаков в галерия „Париж-Москва”
Майсторски изваяни фигури от Огнян
Читаков в галерия „Париж-Москва”
Майсторски изваяни фигури от Огнян
Читаков в галерия „Париж-Москва”
Майсторски изваяни фигури от Огнян
Читаков в галерия „Париж-Москва”

След кратка пауза поста-
новката “Паякът” отново се
завръща на сцената на “Сфу-
мато” през новия театрален
сезон. Съпрузите Пенко Гос-
подинов и Анастасия Лютова
ще бъдат брат и сестра си-
амски близнаци за 60 мину-
ти на 23 януари от 19 ч. Пи-
есата, с номинация за “Аске-
ер” в категорията за драма-
тургия, поставя на фокус вза-
имоотношенията в двойка -
близостта и необходимостта
от нея, нейната невъзмож-
ност. “Паякът” разказва за
брат и сестра сиамски близ-
наци, които навръх рождения
си ден, непосредствено пре-
ди операция по разделянето
им, се впускат в тъмните ла-
биринти на неказани думи,
забравени престъпления,
неизживени любови и пара-
доксално различни желания

Пенко Господинов и Анастасия Лютова
стават сиамски близнаци в „Сфумато”

за свобода.
“Паякът” е първият съвме-

стен творчески проект на
двамата млади режисьори
Димитър Димитров и Йордан
Славейков. Постановката
беше отличена с две награ-
ди от Международния фес-
тивал на камерните театри
и малките форми “АртОкра-
ина” в Санкт Петербург. Ак-
трисата Анастасия Лютова
получи приз за “най-добра
женска роля”, а втората на-
града е за “най-добро пред-
ставление/силен театрален
експеримент нa режисурата
и екипа, създали представ-
лението”.

На 27 януари в “Арт хос-
тел” (ул. “Ангел Кънчев” 21А)
пиесата ще бъде представе-
на като водещ текст в списа-
ние “BLOGЪТ за театър” на
Гергана Пирозова.

Сатирата се
отваря за младите

Изложбата с комикс посла-
ния на децата от кв. Факулте-
та - “Ул. Нов живот на Нов
адрес”, продължава до 19 януа-
ри. По време на изложбата в
галерия “Credo Bonum” се про-
дава и книжката с комикси на
децата, направена от “Компот
колектив”. Всички приходи от
продажбата ще бъдат дарени
за построяването на мечтания
кът за игра на децата от квар-
тала, научи ДУМА от Светлана
Куюмджиева. Детската рабо-
тилница за комикси, изложбата
и книжката са осъществени в
рамките на фестивала за изку-
ство в публично пространство
“Западен парк”, организиран по
инициатива на фондация “Credo
Bonum” в партньорство със
Столичната община.

24 артисти вадят
40 свои произведения

Изложбата “За фотография-
та” е съставена от двама ар-
тисти - Алвин Лей и Александер
Базиле, през 2011 г. Тяхната
идея се корени в липсата на
баланс между актуалните пози-
ции във фотографията. Музеи
и институции се обръщат към
утвърдени тенденции и така
представят една идея за фо-
тографията, която не
надхвърля традиционните
представи. Младите артисти
обаче се дистанцират от ус-
тановените форми и проучват
нови аспекти на медията фо-
тография. Целта е чрез реду-
ващите се идеи да се даде
стимул за дебат относно нови-
те позиции във фотографията.
24 артисти представят пове-
че от 40 свои произведения,
сред които видеотворби, скулп-
тури и печатни издания. Из-
ложбата на Гьоте-институт
България, съвместно със Софий-
ския арсенал - музей за съвре-
менно изкуство, продължава до
17 февруари в САМСИ на бул.
“Черни връх” 2.

Спектаклите ще
започват от 19.30 ч.,
антрактът до 30
минути - с чаша вино

проблеми и посещението на спектакъл
да бъде истинско преживяване. Ще
бъде променено много и фоайето. Под-
готвя се проект с архитекти и дизайне-
ри. Ремонтът ще започне през май.

Награда за драматургия на името
на Алеко Константинов ще е сред ини-
циативите за честване на 150-годиш-
нината от рождението на патрона на
театъра. На рождения ден на трупата -
7 април, ще бъдат връчени за първи
път и сатирични награди “Кукер”. Си-
гурно е, че ще има и награда на името
на Георги Калоянчев - за актьорско
майсторство.

Сатиричният театър се отваря за
младите хора - бъдещи театрали. В
камерната зала вече два спектакъла
играе детско-юношеската студия “Дефи-
сто” на Димитър Еленов - “Женско цар-
ство” по Ст. Л. Костов и Фреди Меркю-

ри и “Андерсенови приказки”. Следва-
щото заглавие е “Морско синьо” от
Валери Петров.

В репертоара ще влязат и две по-
становки на НАТФИЗ - “Конфуций” и
“Мъртви души” от Булгаков. Под режи-
сурата на Пламен Марков ще бъде
подготвено и друго заглавие - със сту-
денти и артисти от Сатирата, което ще
се играе на двете сцени. Предстоящите
нови постановки са на Здравко Митков
- с работно заглавие “Дон Жуан от
Сохо”, на Красимир Ранков, на Теди
Москов, който се колебае между “Лю-
бовта към трите портокала” и “Кандид”,
и на Бина Харалампиева - “Остап Бен-
дер”, чиято премиера ще е в началото
на следващия сезон. “Който не работи,
няма да яде” е принципът за определя-
не на заплатите на актьорите, лакони-
чен бе Сърменов, цитиран от БТА.

Обичаят “Сурва” в Пернишко ще се
конкурира с над 80 кандидатури от цял
свят, които са внесли досиета в Комите-
та по нематериално културно наследст-
во на ЮНЕСКО за влизане в съкровищ-
ницата на човечеството. Това съобщи
Румяна Митрева - главен секретар на
Националната комисия на ЮНЕСКО-
България. Според нея шансовете за ус-
пех на Перник са големи, защото нали-
це е ентусиазъм, потенциал на традици-
ята и силна приемственост. По думите й

Пернишката „Сурва” в битка
с 80 обичаи пред ЮНЕСКО

това са основните критерии, по които се
оценяват досиетата в световната орга-
низация.

Традицията се предава единствено
от баща на син, на внук и това говори
за нейната сила и потенциал, смята
Митрева.

Досието на обичая “Сурва” трябва да
бъде подготвено до края на март и вне-
сено в Комитета по нематериално кул-
турно наследство на световната органи-
зация. В продължение на минимум две

години международни експерти на
ЮНЕСКО ще наблюдават до колко
предложеният елемент отговаря на кри-
териите, зададени по Конвенцията за
нематериалното културно наследство на
световната организация. Интересът е
голям, всички страни, подписали конвен-
цията се включват много активно, досе-
га са внесени 86 досиета, твърди Митре-
ва. Обичаят “Сурва” ще бъде представен
пред ЮНЕСКО заедно с още пет
български кандидатури, съобщи БТА.

Калин Донков спечели Яворовата
литературна награда

Носителят на наградата
“Пейо Яворов” Калин

Донков запали огъня на
Яворовата поезия пред

паметника на поета

алин Донков - поет, писател и публи-
цист, е новият лауреат на Национална-
та Яворова литературна награда. Той
запали огъня на 45-ите Яворови януар-
ски дни, които по традиция започват
на рождения ден на големия лирик
Пейо Яворов в родния му град.
Празниците, организирани от община
Чирпан и фондация “Яворов”, откри
кметът на Чирпан Кичка Петкова.
Вчера тържествата продължиха с
двудневна научна конференция по
повод на 135 години от рождението на
Пейо Яворов, която ще бъде съпътства-
на с две изложби - рисунки, живопис
и портрети по творби на Яворов, Павел
Матев и Димитър Данаилов, и на рано
починалата родственица на Яворов
Василия Стоилова. Тържествата
завършват днес.
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С
След края на наситената с

разнообразни кинопродукции
2012-а, филмовата гилдия обя-
ви тези от тях, които ще се
състезават за симпатиите не
само на зрителите, но и на
професионалистите. Най-пре-
стижните награди са “Златен
глобус”, които бяха връчени на
13 януари, Британските филмо-
ви награди с церемония на 10
февруари и Американските
филмови награди “Оскар”, чии-
то носители ще разберем на
24 февруари.

Голям брой от претенденти-

Бен Афлек получи
“Златен глобус” за най-
добър режисьор, а Ку-
ентин Тарантино - за
най-добър сценарий,
съобщи БТА. Афлек бе
отличен за своя филм

Джоди Фостър взе “Златен
глобус” за  цялостен принос

Снимка РОЙТЕРС

Бен Афлек със „Златен глобус” за най-добър режисьор,
Куентин Тарантино - за най-добър сценарий

“Арго”, а Тарантино - за
“Джанго без окови”.

Когато Афлек получи
своята награда, той от-
даде дължимото на
Тони Мендес - центра-
лен персонаж от филма

“Арго”, който разказва
историята за изтегляне-
то от ЦРУ на американ-
ските дипломати от
Иран по време на Ис-
лямската революция
през 1979 г.  “Това е
един американски ге-
рой. Той представлява
разузнавателните служ-
би, които всеки ден пра-
вят саможертви за аме-
риканците. Нашите вой-
ски в чужбина. Искам да
им благодаря от дъното
на сърцето си”,  каза
Афлек.

Куентин Тарантино
не скри изненадата си,
че печели “Златен гло-
бус” за своя уестърн
“Джанго без окови”. Ав-
стриецът Кристоф Валц,
който играе ловец на
глави в неговата лента,
бе удостоен с приз - за
най-добър актьор в

поддържаща роля.
“Златен глобус” за

най-добър чуждоезичен

филм спечели “Любов”
на австрийския режись-
ор Михаел Ханеке. На-

градата за най-добра
актриса в поддържаща
роля отиде при Ан Ха-
тауей за ролята й в
“Клетниците”. Отличието
при мъжете взе амери-
канецът Дон Читъл за
филма “Къща на лъжи”.

Британската поп
звезда Адел спечели
“Златен глобус” за най-
добра оригинална пе-
сен за последния филм
за Джеймс Бонд “Скай-
фол”. А Джоди Фостър
получи “Златен глобус”
за цялостен принос.

Филмът “Линкълн”,
който е с най-много но-
минации за Оскар, оста-
на само с един “Златен
глобус”.  Даниъл Дей-
Луис спечели приза за
най-добър драматичен
актьор за ролята му в
драмата на Стивън
Спилбърг.

Четири претендента за
„Оскар” излизат по кината
у нас през февруари
„Клетниците”, „Враг номер едно” и „Наръчник на оптимиста” са сред най-харесваните филми

те за филмовите отличия пред-
стои да излязат на голям екран
в България и Европа през фев-
руари и март, научи ДУМА от
Стойка Йорданова.

“Клетниците” се нареди
сред филмите с най-много но-
минации в тазгодишната над-
превара за отличията “Оскар”.
Филмът получи осем номина-
ции, които включват категории-
те за най-добър филм, актьор в
главна роля (Хю Джакман) и
поддържаща женска роля (Ан
Хатауей). В тези три категории
филмът бе награден и при от-
личията “Златен глобус”. Про-
дукцията идва на голям екран
със звезден актьорски състав,
спираща дъха визия и впечат-
ляващите режисьорски реше-
ния на вече отличения с “Ос-
кар” Том Хупър. Филмът е адап-
тация на най-дълго играния в
света мюзикъл, гледан от над
60 милиона души, и пресъзда-
ва неостаряващата драматична
история, написана от Виктор
Юго. Българската премиера на

заглавието е на 1 февруари.
Комедията “Наръчник на

оптимиста” е друга продукция
със силно присъствие сред но-
минираните за 2012-а филми.
Той получи осем номинации
“Оскар”, сред които за най-
добър филм, най-добра мъжка
(Брадли Купър) и женска (Дже-
нифър Лоурънс) главни роли,
най-добра мъжка (Робърт де
Ниро) и женска (Джаки Уивър)

поддържащи роли, както и за
най-добър режисьор (Дейвид О.
Ръсел). За първи път от 30 го-
дини един филм получава но-
минация “Оскар” в четирите
актьорски категории. В три от
най-важните категории
“Наръчник на оптимиста” е но-
миниран и за “Златен глобус”,
а наскоро триумфира като най-
награждавания филм на награ-
дите “Изборът на критиката” с
четири отличия - за Брадли
Купър, Дженифър Лоурънс, за
актьорски ансамбъл и за най-
добра комедия. А Дженифър

грабна “Златен глобус” в кате-
горията за най-добра комедий-
на актриса в “Наръчник на оп-
тимиста”.

Филмът разказва за учител,
който след престой в психиат-
рична клиника се мести да
живее при родителите си и се
запознава със загадъчно мо-
миче, което си има свои про-
блеми. Премиерата на
“Наръчник на оптимиста” у нас

е на 22 февруари.
Трилърът “Враг номер едно”

също е сред основните претен-
денти за Оскарови отличия.
След като получи номинации
“Златен глобус” за най-добър
филм и актриса в главна роля
(Джесика Частейн става най-до-
бра актриса в драматичен

филм), продукцията повтори ус-
пеха си в двете категории и при
наградите “Оскар.” В допълне-
ние заглавието извоюва още
три номинации, включително за
оригинален сценарий (Марк
Боул) и филмова адаптация
(Дилън Течнър и Уилям Голден-
берг). На наградите “Изборът на
критиката” Джесика Частейн
получи приза за най-добра ак-
триса. Продукцията проследява
драматичната история на десет-
годишното преследване на чо-
века, отговорен за най-големия
терористичен акт в историята
на Америка - Осама Бин Ладен.
Предстои да я видим на голям

екран у нас на 22 февруари.
Екшън трилърът “Полет” по-

лучи номинации за “Оскар” и
“Златен глобус” в категорията
“Най-добра главна мъжка роля”
за брилянтното изпълнение на
Дензъл Уошингтън. Неговият
герой е пилот, който извършва
изключително находчиво и

смело аварийно кацане, но
разследването разкрива подо-
зрително негеройски обстоя-
телства. Филмът, номиниран и
за оригинален сценарий на
Джон Гатинс, излиза премиер-
но у нас на 22 февруари.

Драматичният филмов ше-
дьовър “Анна Каренина”, който
ще видим у нас на 1 март, по-
лучи шест номинации BAFTA,
четири “Оскар” и една “Златен
глобус”. Визуално пищната ис-
тория е съвременна адаптация
по един от най-популярните
класически руски романи с
участието на Кийра Найтли и
Джъд Лоу.

“Враг номер едно”

“Клетниците”

“Наръчник на оптимиста”

“Анна Каренина”

Снимки “ФОРУМ ФИЛМ БЪЛГАРИЯ”

“Полет”
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ад страната ще преобладава облачно време.
Съществени валежи не се очакват. В Източ-
на България и Предбалкана ще духа умерен
вятър. Минимални температури между минус

2 и 3o, максималните температури ще бъдат в доста
широк интервал от 0 до 10-13o в местата с южен
вятър. За района на София минимална температура
около 0р, максимална около 7o.  Атмосферното наля-
гане е по-високо от средното за януари - ще се по-
нижава. Над планините ще преобладава облачно и
мъгливо време. Ще духа силен до бурен вятър от юг-
югозапад. Максимална температура на височина
1200 метра около 5o, на 2000 метра около 0o. Над
Черноморието ще преобладава облачно време, с по-
значителни разкъсвания на облачността в часовете
преди обяд. Ще духа до умерен вятър от юг-югоза-
пад. Максимални температури - от 9 до 13o. Темпера-
турата на морската вода е около 5o. Вълнението на
морето ще бъде около 2 бала.

З Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.47343

GBP
2.37589

CHF
1.60881

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

През следващите дни времето ще бъде многоПрез следващите дни времето ще бъде многоПрез следващите дни времето ще бъде многоПрез следващите дни времето ще бъде многоПрез следващите дни времето ще бъде много
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на места с превалявания от дъжд. В сряда щена места с превалявания от дъжд. В сряда щена места с превалявания от дъжд. В сряда щена места с превалявания от дъжд. В сряда щена места с превалявания от дъжд. В сряда ще
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Á‰‡‚ÂÚÓ ÒË.
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ÔÓˇ‚ÂÚÂ Ú˙ÔÂÌËÂ.

ÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ, ÍÓËÚÓ ÓÚÎ‡„‡ÚÂ, ‡ ‚Â˜Â
Ò‡ Ì‡ÎÂÊ‡˘Ë.

¬ ÏÌÓ„Ó ÓÚÌÓ¯ÂÌË  ̌˘Â ÓÒÚ‡ÌÂ-
ÚÂ ‰Ó‚ÓÎÌË.

ÒÚ‚‡ÚÂ ÒÔÓÍÓÈÌË. ŸÂ ÔÓ‰Ó·ËÚÂ
ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ ÒË.

¬ŒƒŒÀ≈…
«‡ ÌˇÍÓË ÚÂ Ò‡
Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÎË˜ÌË
ÔÂ‰ÔÓ˜ËÚ‡ÌË ,̌ Á‡
‰Û„Ë - Ò ÔÂ‰ÎÓÊÂ-

ÌË  ̌ Á‡ Ó·˘‡ ‡·ÓÚ‡ Ë ·ËÁÌÂÒ.
»ÁÔÓÎÁ‚‡ÈÚÂ ÚÓ‚‡.
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09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
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09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
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12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
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15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - /Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
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17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3107 ÂÔËÁÓ‰/
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/13, ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ÂÔËÁÓ‰/
19.40 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ
22.00 ¬ËÊ ¡Ë¡Ë—Ë: ì¬ÂÎËÍËÚÂ

‚Î˛·ÂÌË Ì‡ ’’ ‚ÂÍ: œË˙
¿Ì‰ÊÂÎË Ë ƒÊÂÈÏÒ ƒËÈÌî

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ ÚÓÍ-
¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 69
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 110
16.00 ì¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡ Ì‡ÒÎÂ‰ÌËˆ‡î

- ÒÂË‡Î, ÂÔ. 18
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰Â˘Ë
÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙
÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 81

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡
ÂÏËÒËˇ

20.00 ì¬ÂÏÂÚÓ ÎÂÚËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 71

21.00 ìŒ„ÎÂ‰‡ÎÂÌ Ò‚ˇÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 3

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-
ÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-
ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì œÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 6

00.00 ìƒÌÂ‚ÌËˆËÚÂ Ì‡ ‚‡ÏÔË‡î -
ÒÂË‡Î, Ò. 1, ÂÔ. 6

00.50 ìŒÙËÒ˙Úî - ÒÂË‡Î, Ò. 5,
ÂÔ. 13, 14

06.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÃÎÂ˜ÌËˇÚ Ô˙Úî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡Ú‡î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìŒÚÏ˙˘ÂÌËÂÚÓî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
21.00 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
22.30 ì ÓÒÚ˛Ï‡Ëî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 2 ÒÂÁÓÌ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ìƒËÌ‡ÒÚËˇÚ‡ Ì‡ “˛‰ÓËÚÂî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4 ÒÂÁÓÌ
00.45 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
02.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ, 2 ÒÂÁÓÌ /Ô/
02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

 Œ«»–Œ√
œ‡ËÚÂ ˘Â ‰ÓÈ‰‡Ú,
ÌÓ ‰ÓÚÓ„‡‚‡ Â ÌÛÊ-
Ì‡ ‡·ÓÚ‡. Õ‡Â‰ Ò
Ó·Ë˜‡ÈÌËÚÂ Á‡ÌË-

Ï‡ÌË  ̌ Ë ÛÚËÌÌË Á‡‰‡˜Ë ˘Â
ËÏ‡ÚÂ Ë ÔÓÎÂÁÌË ÒÂ˘Ë.

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó ÛÚÓî
10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡

ÔÓÍÛÔÍ‡î

Ú‚Ó˜ÂÒÍ‡Ú‡ ÒË ÏËÒ˙Î Ë ‡ÍÚË‚-
ÌË ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ.

11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì¬ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Ì‡

‚˙ÎˆËÚÂî
14.10 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò √ÂÌ‡-

‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.10 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
16.40 ì»ÒÍ‡Ï ‰‡ ÁÌ‡Ïî
17.05 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò ƒ‡Ëˇ

ƒÓÌˆÓ‚‡
17.40 œÂÏËÂ‡. ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
18.10 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ìÃÂÚÓ‰˙Ú Ì‡

‘ÓÈ‰î
00.25 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.40 ì¡Ë‚¯Ë Ò˙ÔÛ„Ëî
01.30 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
02.25 ìÕÂ ÒË Ò‡Ïî
02.50 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.45 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ ·‡Íî
04.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
05.05 —ÂË‡Î: ìÃÂÚÓ‰˙Ú Ì‡

‘ÓÈ‰î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ìÃÂÚÓ‰˙Ú Ì‡

‘ÓÈ‰î
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20 о четете скоро

Жив     т
В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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К

Син пита баща си:
- Тате, а как разговарят зми-

ите?
Бащата поглежда тъщата:
- Защо мълчиш? Детето се

интересува!

15
Преп. Гавриил Лесновски, Прохор

Пшински, Павел Тивейски и Йоан Колибар

Преподобни Гавриил Лесновски е един
от тримата велики последователи на рил-
ския пустинножител св. Иван Рилски. Той
е живял през ХI-ХII век. Роден е в
с. Осиче, Паланешко (Македония). Произ-
лизал от богати родители българи и полу-
чил добро образование. Когато станал на
възраст, родителите му го сгодили за
невяста от добър род. Скоро обаче годе-
ницата му умряла. Тогава той постъпил в
манастир и приел монашество. С наслед-
ството, което получил от родителите си,
Гавриил построил манастир с църква на
името на св. Архангел Михаил в Леснов-
ската планина, Северна Македония, близо
до сегашния град Кратово. Преподобният
отец събрал монаси, поставил им игумен,
а самият той се уединил в планината на
пустинножителство и мълчание, като се
подвизавал така 30 години. После той се
завърнал в своя манастир и починал на
15 януари.

ÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍÖÚÐÊÎÂÅÍ

ÊÊÊÊÊÀÀÀÀÀËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐËÅÍÄÀÐ

АТАНАС ФУРНАДЖИЕВ,
директор на “Форд Мото-Пфое”
и вицепрезидент на БФС
ВИТКО БОЯНОВ, кинорежисьор
ДАНИЕЛ БОРИМИРОВ,
легендарен футболист на Левски
ЖЕЛЯЗКА ДИМИТРОВА,
учредителка на клуба
“Приятели на ДУМА” в Разград
ЙОРДАН МИЛЕВ, писател,
поет, преводач
МАРТИН ПЕТРОВ, футболист
МИЧО РАЙКОВСКИ, политик от БСП
НИКОЛАЙ РАШЕВ,
народен представител
РОСИЦА АНГЕЛОВА, поетеса
ТАТЯНА ПЕТКОВА, незряща
състезателка по маратонско бягане
ЦОНЬО ЖЕЛЕВ,
учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Пловдив

www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Немци купуват на килограм
албума на българска група
Немци купуват на килограм
албума на българска група
Немци купуват на килограм
албума на българска група
Немци купуват на килограм
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Немци купуват на килограм
албума на българска група

поред Айседора Дън-
кан, когато се движим
по определен начин,

Òàíöèòå ëåêóâàò
äóøàòà è òÿëîòî
Импровизираните движения в ритъма на музиката
подобряват храносмилането и намаляват махмурлука

учените възниква като реак-
ция на стреса, пише aif.ru.

Отдавна е доказано, че
хората, които се занимават
професионално с танци, жи-
веят повече и по-дълго запаз-
ват ясен ума си. Това се обяс-
нява с факта, че по време на
танца двигателната активност
се съчетава с напрежение на
мозъка. Любопитна подроб-
ност е, че всеки отделен вид
танц има своето медицинско
предназначение.

При латиноамериканските
- румба, ча-ча-ча, салса, ак-
тивно участват тазът и бедра-
та. Така се подобрява кръво-
обращението на органите на
малкия таз. Латинотанците се
препоръчват при репродук-
тивни проблеми и сексуални
разстройства.

Валсът изисква идеално
изправена стойка. Изпълнени-

ето му допринася за укрепва-
нето на мускулите на гърба и
краката, тренира вестибулар-
ния апарат и разтоварва
нервната система.

Самбата е енергичен, раз-
палващ и ритмичен танц. Не-
случайно е наречен “огнена
царица” на карнавалите. Сам-
ба тренира дихателната и
сърдечносъдовата система,
подобрява реакцията. Пре-
поръчва се при нарушаване
на обмяната на веществата и
наднормено тегло.

В някои болници на Ар-
жентина се прилага т.нар.
танготерапия. Според местни-
те специалисти този танц по-
мага при лечението на депре-
сия, шизофрения, главобо-
лие, болестта на Алцхаймер
и Паркинсон. Необходимост-
та от запомнянето на сложни
движения и поредността на

изпълнението им в тангото е
много добро упражнение за
мозъка.

Фламенкото укрепва мус-
кулите на гърба и е като про-
филактика на болестите на
ставите. Наклоните и завърта-
нията укрепват и мускулите на
корема.

В дискотеките и клубовете
хората танцуват, като импро-
визират, вдъхновени от музи-
ката. Макар тези движения да
нямат ясно изразени лечебни
свойства, те пак са полезни.
Това е максимално дозирано
физическо натоварване, а
повечето хора интуитивно се
движат така, че да разтоварят
точно тези части на тялото си,
които най-много имат нужда.
Друг плюс на този вид танцу-
ване е, че подобрява хранос-
милането и донякъде намаля-
ва махмурлука.

С
може да изменим душевното
си състояние, а съвременните
изследвания показват, че тан-
ците лекуват дори и телесни
недъзи. Движенията в ритъма
на музиката укрепват муску-
лите на гърба, корема и кра-
ката, подобряват кръвообра-
щението, обменните процеси
в ставите и гръбнака, коорди-
нацията на движенията, тре-
нират и дихателната система.
Освен това допринасят и за
възстановяването след травми
(6 месеца по-късно) и счупва-
ния (след 10-12 месеца).

Танцуването премахва на-
прежението и помага при
началния стадий на развитие
на хипертония, която според

Поп звездата Бритни Спиърс е
върнала годежния пръстен с трика-
ратови диаманти, струващ 90 000
долара, на годеника си Джейсън
Трауик, тъй като двамата не се раз-
брали относно плановете на певи-
цата да има още деца, съобщи
в. “Дейли мейл”. Двамата неотдавна
дори си купиха къща за внушител-
ните $8,5 млн. Това щеше да е
третият брак
на изпълни-
телката.

К а н д и д а т-
младоженецът
не искал обрат-
но бижуто на
Neil Lane с
3,5-каратов ди-
амант. Но спо-
ред законите
на Калифор-
ния, където
през декември
2011 г. двама-
та влюбени
обявиха годежа си, Бритни е длъжна
да го върне.

Изпълнителката лаконично ко-
ментира раздялата си с Трауик с ду-
мите: “Джейсън и аз решихме да раз-
валим годежа. Винаги ще го обожа-
вам и ще си останем големи прияте-
ли”. Ексгоденикът пък казал: “Е, тази
глава от живота и на двама ни при-
ключи, но започва нова. Винаги ще
обичам нея и момчетата й и ще си
останем близки завинаги”.

Доколкото Трауик е и мениджър
на Бритни, и в тази посока пътищата

Програмисти, уеб
дизайнери, рекламис-
ти, мениджъри, марке-
тинг и пиар специали-
сти в компании, които
работят за подобрява-
нето на присъствието
и видимостта на сайто-
вете в интернет, се
събират на SEO конфе-
ренция 2013. Четвърто-
то специализирано из-
дание ще се състои на
22 март в Интер експо
център София. Събити-
ето е посветено на оп-

Китарите на вокала
и китариста на “Метали-
ка” ще оживеят утре,
16 януари, пред публи-
ката на Rock IT. Инстру-
ментите ще запеят в
ръцете на най-добрата
трибют банда на прочу-
тите американци, изве-
стна като HammerHead
(BG). Нашите музикан-
ти поръчали същите мо-
дели китари, с които
свирят Джеймс Хет-
фийлд и Кърк Хамет,
директно от фирмата
производител. Резул-
татът не закъснява - без
да звучи като метъл све-
тотатство, изпълнения-
та на хитове, като One
и... And Justice For All, са
доста близо до ориги-
налите. Това мнение е
подпечатано от призна-
нието на фенове.

Освен с китарите,
момчетата от Hammer-
Head (BG) са се сдоби-
ли и с доста елементи

Рекорден брой
участници - 5834 ду-
ши, се включиха в боя
със снежни топки,
който се състоя в Си-
атъл. За провеждане-
то на битката били до-
карани 74 тона сняг.
Боят бе предшестван
от конкурс за най-
добър снежен замък.
Според организато-
рите с участието на 5834 души в битката
със снежни топки бе счупен предишният
рекорд, записан в Книгата на Гинес. Той
бе поставен през 2012 г. в Южна Корея.
Но на война, като на война. Въпреки че
много от участниците в боя са използва-
ли каски и очила за ски, все пак е имало
“жертви”. Някои късметлии са се разми-
нали само с натъртвания, други - със
счупени носове. Най-сериозно обаче е
пострадала жена, която загубила съзна-
ние от удара с леден “снаряд”. Участието
в боя е било платено. Събрани са около
40 хил. долара, които ще отидат за под-
крепа на местен младежки клуб.

БОЙ СЪС СНЕЖНИ
ТОПКИ ПОСТАВИ
РЕКОРД В СИАТЪЛ

Експерти иденти-
фицираха неизвес-
тен портрет на Волф-
ганг Амадеус Мо-
царт, като миниатю-
рата с лика на ком-
позитора е нарисува-
на върху кутия за
цигари и датира от
ХVIII век. Изображе-
нието отдавна озада-
чаваше експертите. “Има надпис на задната стра-
на на портрета. По него се разчита името на
композитора и вероятната година на създаване
на миниатюрата - 1783-та”, обясни Кристоф Гро-
спич - изследовател от музея “Моцарт” в
Залцбург. Това е едно от малкото оригинални
изображения на композитора и е единственият
негов портрет, нарисуван след 1781 г.

Кутията за цигари е собственост на музея
“Моцарт” в Залцбург от 1956 г., но изследовате-
лите чак сега получиха неопровержими доказа-
телства и оповестиха, че окончателно са иденти-
фицирали изобразения на портрета мъж като
музикалния гений Волфганг Амадеус Моцарт.

Портрет на Моцарт
открит върху
кутия за цигари

С китари на „Металика”
свирят родни музиканти

от озвучителна техни-
ка на “Металика”, за да
се доближат максимал-
но до саунда. Така че в
сряда вечер феновете
ще могат да затворят
очи пред сцената на
Rock IT и да си пред-
ставят, че Хетфийлд им
свири на една ръка
разстояние.

HammerHead (BG) е
група, за която без
скрупули може да се
каже: в кръвта им тече
“Металика”. Момчетата
са признати за най-
сполучливите родни
имитатори на амери-
канските метъли, дори
от най-ревнивите -
българския фен клуб на
американската банда.
Името на родната гру-
па е намигване към
обложката на албума
Kill`Em All, а вдъхнове-
ние за създаване на
групата е именно музи-
ката на “Металика”.

Бритни върна годежен
пръстен за $90 000

им ще се разделят. Според Radar
Online Джейсън вече е напуснал об-
щото им жилище. Така че Бритни ще
продължи сама да отглежда синове-
те си Шон Престън и Джейдин
Джеймс от брака си с Кевин
Федърлайн.

Според слухове отвъд океана в
новите творчески планове на поп
дивата влиза реализирането на же-
ланието й да започне свое собстве-

но шоу в Лас
Вегас.

Б р и т н и
Спиръс е била
омъжвана два
пъти.  През
януари 2004 г.
тя сключва
брак с прияте-
ля си от детст-
вото Джейсън
Александър. 55
часа по-късно
певицата пода-
ва молба за

развод. Така Бритни постави рекорд
за най-кратък брак в Холивуд.

Девет месеца по-късно тя се
омъжва за танцьора Кевин
Федърлайн. От него певицата има
две деца. Бритни и Кевин се разве-
доха през юли 2007 г. След раздяла-
та певицата изпада в сериозна кри-
за и прекарва известно време в пси-
хиатрични и рехабилитационни кли-
ники. Лишена е дори от правото си
да вижда децата си. Въпреки това
през 2009 г. певицата успешно се
завръща на сцената.

SEO КОНФЕРЕНЦИЯ ИЗДАВА
ТАЙНИТЕ НА СПЕЦИАЛИСТИТЕ
В ИНТЕРНЕТ БРАНША

тимизацията за търсе-
щи машини, SEM, со-
циални мрежи, интер-
нет маркетинг и рекла-
ма. На SEO 2013 ще
бъдат представени по-
следните новости в
бранша. Участниците
ще получат практичес-
ки знания за по-ефек-
тивното позиционира-
не на сайтове в основ-
ните търсачки и въз-
можност да зададат
въпросите си към
практиците.

Конференцията ще
продължи цял ден и

включва 3 потока с 18
лекции по 1 час и
кръгла маса с дискусия.
Сред лекторите са
утвърдени SEO специ-
алисти като Мария Мо-
ева, Огнян Младенов,
Васил Тошков, Ди-
митър Димитров, Евге-
ни Йорданов, Иво Апо-
столов, Иво Илиев,
Калин Василев, Лили
Грозева, Любомир Лю-
бомиров, Христо Ата-
насов, Борислав Арап-
чев и др. Повече ин-
формация има на http:/
/seoconference.net/.

Силвия ШОПОВА
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От семейството

Поклонението ще се състои
на 15.01.2013 г. /вторник/ от 15 ч.

в гробищен парк “Малашевци” - София.

Отиде си един убедителен
ратник на лявата идея,

голям приятел на вестник „ДУМА”;
обичан съпруг, баща, дядо и приятел.

Ридаем и скърбим...
Боли, мъчително боли...

ПОЧИНА

полковник о.з.,
роден в

с. Цървена ябълка,
обл.Кюстендил

На 16.01.2013 г. се
навършват

40 ДНИ  без
ƒ”◊Œ “ŒƒŒ–Œ¬

Ã”Õƒ–Œ¬
на 92 години

С много обич и тъга
пазим в сърцата си

спомена за теб!
Панахидата ще се отслужи на

16.01.2013 г. от 12.30 ч. в
църквата “Св.Неделя”.

От семейството

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

Той е човекът, целунал
ръката, револвера и Хрис-
товия кръст на Апостола
на свободата Васил Лев-
ски при стореното съзак-
лятие в черквата “Св. Ди-
митър” в с. Яврово през
зимата на 1872 г. Делегат
на Оборище (според поп
Грую Бански, върнат от
Бенковски поради неиз-
правно пълномощно). Во-
дач на Априлското въста-
ние на юг от Пловдив -
Храбринския район.
Опълченец. Пръв помощ-
ник на капитан Петко вой-
вода в битките за осво-
бождението на Родопите
(Чернатица)...

Поп Тодор Георгиев се
откроява със своята иден-
тичност, борбеност, всеот-
дайност

сред фалангата
родопски герои

отдали целия си съзнате-
лен живот за освобожде-
нието на България от тур-
ско робство. Роден е в
годината, когато се ражда
Васил Левски - 1837-ма,
на 6 септември, в с. Деде-
во, Пловдивско, с потекло
от Устово (Смолян). Син е
на стария даскал Георги
Дамянов. Поради своята
буйност отрано се “уда-
рил” с тъмръшките дери-
беи Ахмед и Адил Ага, та
се наложило да побегне в
най-източната периферия
на нахията, с. Яврово. Там
се “теслимил” за свещеник
в новопостроената черква
“Св. Богородица”. Тук той
първи пропял на черков-
нославянски, първи започ-
нал да учи децата на аз-
буки. За тази смела него-
ва постъпка немедленно
довтасал лют хабер от

ДА МУ СЕ РЕЗНЕ
ЕЗИЧЕТО И БРАДАТА!
Велик българин в забвение - 175 г. от рождението на
опълченеца от Рупча поп Тодор Георгиев (Орман Папаз)
Димитър ПЕЙЧИНОВ владиката гръкоман: “Да

му се резне брадата и
езичето!”

Езика ми ако отреже,
на гайда ще карам литур-
гията - отвърнал на зака-
ната поп Тодор, - но пове-
че гръкомански крак в
черквата и селото никога...

През един студен зи-
мен ден явровлията Ти-
менчо Драганов довел
при дядо поп “непознат
полчанин, с каракачански
шал, много речовит и ду-
ховит”. На заранта, по
тъмно, Тименчо занесъл
вест по горнорупските
села Добралък, Хвойна,
Павелско, Югово, Малево.
След ден-два пристигна-
ли другоселци, потаили се
в селския метох, а оттам в
черквата “Св. Димитър”, за
да сторят клетва пред све-
тото евангелие...

След тази среща поп
Тодор хванал гората. Каа-
залийският каймакамин
непрекъснато устройвал
пусии за залавянето му.
Потераджиите извеждали
двете му сестри Милка и
Смарайда, омъжени в Яв-
рово, на поляната над х.
Руен.

Свистели
над главите

им ятаганите

При една такава сре-
ща не изтраяла душата на
хайдутина и той светил
маслото на някои от пре-
следващите го. Самият
той, тежко ранен, едва се
добрал до манастира “Св.
Врач”. След това се пота-
ил и свил семейно гнездо
в с. Сотир...

Там през първите дни
на март 1876 г. пристига
апостолът Захари Стоянов
във връзка с подготовката
на Априлското въстание.

Като вижда деятелността
на хората, летописецът
възкликва: “...Човек забра-
вя и мъки, и страдания,
като вижда, че делото, на
което се е посветил, така
също се цени и разбира и
от другите”. С поп Тодор
се съставя твърде сполуч-
ливо “общество”. След ден
свещеникът го “предава”
на един от най-големите
родолюбци по тези места
- Григор Аргиров от с. Де-
дево.

 Вестта за Априлското
въстание сварва Тименчо
Драганов при поп Тодор.
Те, вместо с вино, натовар-
ват бурета на двете муле-
та с джепане и кремъклий-
ки и през с. Дедево Тимен-
чо потегля за с. Яврово.
Между Юрукалан и Кара-
мандра (Копривките) той
попада в стана на баши-
бозуците, предвождани от
Ахмед ага Лъкавски. Като
разбрали за това, засвис-
тели ятаганите и залове-
ният бил накълцан на пар-
чета. Месата му увиснали
на боровите клони за
сплашване на поробените.
На Тименчовите борики... В
този миг в букака се озо-
вават Отон Иванов и Гри-
гор Аргиров, организатори
и ръководители на въста-
нието в този край.

С очи му рекли
последно сбогом

Денят бил 25 априлий
1876 г.

След погрома на
въстанието поп Тодор
едва отървал кожата си.
Като коза седмици наред
пасе киселец и шума, кри-
ейки се по канарите на
Дедевската река. За неиз-
казване били мъките и
страданията на този истин-
ски Христосов наместник.

Преоблечен в селски дре-
хи, успява да забегне в
Румъния и оттам в Русия.
Постъпва в българското
опълчение...

Вечерта на 3/5 януари
1878 г. ескадрон от 63
гвардейски драгуни под
командата на капитан Бу-
раго се втурва с песни и
гърмежи в Пловдив.
Градът осъмва озарен от
свободата. По същото вре-
ме освободителните вой-
ски под командата на ген.
Виляминов завземат висо-
чините между селата Бре-
стовица и Първенец. Нощ-
ната караулка на с. Сотир
дочува разговор: “...Бра-
тушка: Где твоя деревня?”
“Здесь моя деревня”. Ка-
раулката разпознава гла-
са на поп Тодор. Следват
прегръдки. Радости. Пре-
ди да пукне зората, на бял
кон с чин капитан и кръст
за храброст (такова отли-
чие е дадено на 50 души
от 7747 опълченци) поп
Тодор възвестява свобода-
та на с. Сотир и района.

Вместо да отиде да
плаче на гроба на своята
жена, която “турците ката
ден измъчвали и която се
чалдисала и поминала” (из
“Записките...” на З. Стоя-
нов), той се турил на отряд
от поборници и започнал
громенето на бягащитге
към планината войски на
поробителите. За тези бит-
ки вълнуващи страници ни
е оставил Ангел Вълчев в
книгата си “Тъмръш”.

В полева записка на
майор Кариев от 20.I.1878
г. от Станимака пише, че
на 18.I.1878 г. в с. Дедево
с разезд от 4 човека унте-
рофицерът Кучерук край с.
Бойково намерили чета
българи 300 д. под коман-
дата на свещеника от с.
Сутир...

Берлинският договор
от 13 юли 1878 г. раздро-
бява Сан-Стефанска
България и поставя южна-
та ни граница по средата
на Родопите. Старейши-
ните на осем селища от
Ахъчелебийско (Смолян-
ско) се обръщат с нароч-
но писмо-молба към капи-
тан Петко войвода да ги
спаси от ятагана на поро-
бителя. Капитан Петко от-
кликва и с брат си Стайко
пристигат и

започват
битките за

освобождението
на Родопите

- Чернатица. Поп Тодор е
включен в щаба на Петко-
вия отряд. Пристигат доб-
роволци, опълченци и по-
борници в с. Чепеларе. На
18 август 1878 г. се води
кървава битка на Ешеку-
лак. Нова схватка на 30
август при Момина вода, а
на 8 септември - при Ка-
раманжа. На 14 ноември
1878 г. се води битката
при с. Брезе, където поп
Тодор командва чета от 50
души. Битката тук е загу-
бена и селата от коритото
на река Въча остават до
1912 г. към Тъмръшката
република (Турция).

С телеграма от ноем-

Поп Тодор

ври 1878 г. пловдивският
вицеконсул Каливерт уве-
домява английския външен
министър, че “...Петко все
още събира доброволци,
но един от неговите по-
мощници - поп Тодор, за-
плашвал, че ще срине ре-
дица турски села, ако жи-
телите им не сложат оръ-
жие и се предадат...”

Този виден поборник,
роден и откърмен от Ро-
допа планина, опълченец
от Рупча, издъхва на 17
май 1895 г. на 58 години.
Изпълнил сторената пред
Дякона клетва, отдавайки
целия си живот за осво-
бождението ни от турско
робство. Непростимо ни е
той да бъде в забвение!

На паметника на по-
борниците в с. Храбрино е
изписано само името Поп
Тодор...

Паметникът на капитан Петко войвода в Хасково
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Спорт

С

гледайте

кратки

ФУТБОЛ
ПО НОВА СПОРТ

21.30 Купа на
ФА (преиграване

от III кръг)
ПО РИНГ

10.00 Русия,

 ÏÅ×ÀËÁÈ ÎÒ
ÒÈÐÀÆ ¹4

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 19 по 2678,20 лв.
III гр. (4) 1131 по 45 лв.
IV гр. (3) 20 653 по 3,40 лв.
ДЖАКПОТ: 325 028,20 ЛВ.
II ТЕГЛЕНЕ
I гр. (6) няма
Джакпот: 2 842 909,92 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 14 по 1357,90 лв.
III гр. (4) 681 по 27,90 лв.
IV гр. (3) 11 455 по 2,40 лв.
Джакпот: 537 660,80 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 2 по 11 900,70 лв.
II гр. (4) 455 по 52,30 лв.
III гр. (3) 11 782 по 2,70 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 2 по 11 900,70 лв.
II гр. (4) 331 по 71,90 лв.
III гр. (3) 10 137 по 3,10 лв..

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) 1 от 22 368,30 лв.
II гр. (2) 1657 по 13,50 лв.

Премиeр лига, сезон 2012/2013
15.30 Аржентина, Примера
дивисион, сезон 2012/2013

ПО ЕВРОСПОРТ
СКИ

18.30 и 22.00 Нощен слалом за
СК (жени) във Флахау, I и II манш

ПО ЕВРОСПОРТ 2
БАСКЕТБОЛ

19.30 Еврокупа: ВЕФ - Билбао

ЦСКА отказа спаринг
с руснаци

ЦСКА отказа предложение за
приятелски мач с Криля Советов.
Руският отбор пристига на 18
януари в Алания, но за периода след
това Миодраг Йешич и неговият
екип вече договориха други три
контроли. Поради същата причина
отпаднаха варианти ЦСКА да иг-
рае мачове и с румънския Тимишо-
ара и азерите от Нефтчи Баку. На
19 януари ЦСКА ще играе първата
си контрола за годината срещу
Сервет (Женева) от 15.30 ч в Сиде,
на 22-ри пак там със Симург (Азер-
байджан), а на 25-и с руския УФА
от 17.00 ч на терена на хотел
„Голд сити” в Алания.  На трениров-
ката вчера резервният вратар на
ЦСКА Благой Макенджиев напусна
преждевременно заради болки в
кръста. Той ще получи допълнител-
на почивка по предписание на док-
тор Евгени Нешев. В тренировка-
та се включи и нароченият за
гонене бразилски нападател Тасио.

Котоошу и Аоияма
пак бият в Токио

Българските топ сумисти Ка-
лоян Махлянов-Котоошу и Даниел
Иванов-Аоияма прибавиха нови
бели точки в актива си на първия
за сезона класически турнир “Хацу
башьо” в Токио. Левентът от
Джулюница повали на дохиото с
“уватенаге” японеца Шоходзан.
Така първият европейски “одзеки”
изравни баланса си с японеца 2-2.
186-килограмовият Аоияма пък
победи и във втория си сблъсък
японеца Масунояма, след като го
събори на глинения кръг с хватка-
та “хатакикоми”.  Естонецът Ба-
руто, който пропусна два турни-
ра през 2012 г. заради травми и
загуби втория ранг “одзеки” в сумо
йерархията и се бори с ранг  “се-
киваке”, претърпя първо пораже-
ние от японеца Котошогику.

Старши треньорът на Левски Илиан
Илиев качи на самолета за Кипър 7-
ина юноши и още 20 футболисти. “Си-
ните” ще проведат първия си подготви-
телен зимен лагер в курорта Агия Напа
и ще наблегнат предимно на физичес-
ката подготовка, но и ще изиграят две
контроли с швейцарския Аарау и чеш-
кия Виктория Пилзен.

С мъжкия отбор заминаха тий-
нейджърите Александър Любенов,
Мики Орачев, Антонио Вутов, Борислав

Бившият национал Мартин
Петров е вече футболист на
Еспаньол, съобщиха испански-
те медии. Сутринта вчера
българинът премина успешно
медицинските прегледи и под-
писа контракт до края на се-
зона, с опция за продължава-
не за още една година. Почет-
ният гражданин на Враца ще
играе с №25 в тима от Барсе-
лона. 34-годишният бивш иг-
рач на Болтън е първото зим-
но попълнение на Еспаньол.

“Петров без съмнение ще
бъде добро попълнение за
нашия отбор. Качествата му
могат да бъдат видени най-
добре във визитката му - от
отборите, в които е играл”,
каза спортният директор на

Мартин с №25 в Еспаньол
Еспаньол Оскар Пераранау и
допълни, че до скоро Мартин
е бил редовна част от българ-
ския национален отбор с 82
мача зад гърба си. Петров
направи първа тренировка с
новите си съотборници, а
след това беше официално
представен пред медиите. В
кариерата си бързоногият
врачанин вече е играл в Ис-
пания - за Атлетико Мадрид
през 2005/2007 г. (49 мача и
3 гола) също под ръководст-
вото на мексиканеца Хавиер
Агире, който сега води Еспа-
ньол. Петров е защитавал и
цветовете на Ботев Вр, ЦСКА,
Сервет (Швейц), Волфсбург
(Гер) и английските Ман-
честър Сити и Болтън. Мартин Петров премина медицински изследвания в Барселона

Левски със 7 юноши
и още 20 в Кипър
Няма да купуваме чужденци на всяка цена, отсече треньорът Илиан Илиев

ГРУПАТА НА ЛЕВСКИ: Пламен Илиев, Михаил Иванов,
Александър Любенов, Дъстли Мулдер, Ромен Ели, Орлин
Старокин, Пламен Димов, Нуно Пинто,  Димитър Веза-
лов, Мики Орачев, Йордан Милиев, Станислав Ангелов,
Роман Прохазка, Христо Йовов, Владимир Гаджев,
Антонио Вутов, Даниел Димов, Борислав Цонев, Радо-
слав Цонев, Доменик Аврамов, Стефан Велев, Жоао
Силва, Кристовао Рамос, Базил Де Карвальо, Илиян
Йорданов, Пламен Т. Илиев и Милен Василев

Халфът Доминик Аврамов и още 6-има тинейджъри  заминаха
на първия зимен лагер на Левски в кипърския курорт Агия Напа

и Радослав Цоневи, Доменик Аврамов
и  Пламен Т. Илиев.

“Заминаваме с 27 играчи - 24 поле-
ви и трима вратари. Единствено Христо
Попадийн е на проби в италиански
отбор и го очакваме евентуално на 28-
и да се присъедини към нас. Проблеми
има само Кристовао Рамос, който
претърпя операция, но до седмица ще
влезе в тренировките. Повечето игра-
чи са изпълнявали програмата през
празниците, но няколко не са. Заради
тях ще трябва да повтаряме първона-
чалните тичания, иначе може да се

стигне до контузии”, добави Илиан
Илиев.

Варненецът изтъкна, че Левски
няма да привлича нови футболисти на
всяка цена и няма да харчи неразумно
пари. Преди първата тренировка на
тима за годината от клубното ръковод-
ство обявиха, че преговарят с чуждес-
транен халф, който ще бъде привлечен
с трансферна сума. До момента обаче
Илиев не може да разчита на желания
плеймейкър.

 “Малко е трудна ситуацията с този
футболист, защото на малко играчи им
свършват договорите през зимата. Гото-
ви сме да платим някаква сума, но не и
завишена. Искаме, но не и на всяка
цена. При нас няма реки от пари, а има
бюджет, в който искаме да влезем и не
бива да го надвишаваме. Знаем колко
можем да заделим за такъв футболист и
ако е повече, няма да го привличаме.
Взехме Стефан Велев, имаме и други
играчи. Новият футболист трябва да бъде
качествен и да повиши класата, а не
само да кажем, че сме го взели. Надя-
вам се всички нови да помогнат в бит-
ката за шампионската титла. Те позна-
ват повечето момчета от предишните
си клубове и от националните отбори, а
и знаете, че ние винаги сме приемали
добре новите играчи”, каза Илиев.

Мариан НИКОЛОВ

27-годишният пловдивчанин Димитър Данчев
стана шампион на PCA (Pokerstars Caribbean
Adventure) 2013, който е със статут на втория най-
престижен турнир в света, и спечели фантастична-
та сума от $1 859 000. В състезанието, което се
проведе на Бахамите, участваха общо 987 човека,
всеки от които е платил по $10 000 такса за уча-
стие. Димитър победи съперниците си след уника-
лен 7-часов маратон в последния ден. Това е най-
успешното представяне на български покер играч
за всички времена, твърдят в покер средите.

Предният ден българският отбор в състав:
капитан Светослав Йорданов, Стоян Данаилов,
Велизар Йорданов, Toни Тонев и Михаил Стой-
ков, бе на крачка от победата в отборната
надпревара, но остана на пето място.

“Чувствам се невероятно, наистина”, бяха
първите думи на щастливеца. Той бе окуража-
ван от публиката, сред която имаше и доста
българи. “Аз наистина чувствах подкрепата”,
заяви Данчев, който обясни, че посвещава ус-
пеха си и на тях.

Миналата година Димитър Данчев успя да
достигне до финал на турнир от подобен ранг,
но го загуби, печелейки “едва” 600 000 евро.

Черно море е еди-
ният от отборите, про-
явяващ сериозен инте-
рес към Тодор Янчев,
предаде кореспон-
дентът на БЛИЦ от Вар-
на. Легендарният “ар-
меец” е бил потърсен
лично от новия треньор
на варненци - Георги
Иванов-Гонзо, веднага
след като разтрогна
договора си с ЦСКА.
Сърцатият полузащит-
ник напусна обиден

Нашенец спечели
$1,9 млн. на покер

ГОНЗО ИСКА ЯНЧЕВ В ЧЕРНО МОРЕ
клуба, където преми-
наха повече от 10 го-
дини от футболната му
кариера. Самият Янчев
призна, че вече е по-
лучил две оферти. Дру-
гата е от Нефтохимик,
където той игра до
2000 г., преди да пре-
мине на “Армията”. И
другият бургаски тим
Черноморец е набеля-
зал родения в Ка-
занлък футболист.

Сигурни източници

разкриха, че Гонзо на
два пъти е разговарял
с Тодор Янчев. Люби-
мецът на Сектор “Б”
държал на всяка цена
да привлече бившия
капитан на “червените”
в Черно море, но
халфът не му е дал
утвърдителен отговор.
Георги Иванов обаче
бил готов да изчака,
тъй като до старта на
пролетния полусезон -
2 март, има време.

ЕСТОНСКИ НАЦИОНАЛ В БЕРОЕ
Естонският национал Сандер

Пури ще изкара пробен период в от-
бора на Берое, съобщи старши тре-
ньорът на старозагорския тим Петър
Хубчев. 24-годишният естонец идва
от финландския елитен Купс Купио.
Пури е висок 177 см и играе като
атакуващ полузащитник или крило.
Той има 47 мача за естонския наци-
онален отбор и 2 гола. Френският
вратар Александър Мартинович също
е на проби в отбора.

Берое започна зимната си под-
готовка с 27 футболисти. В първото
занимание на отбора за 2013 г. се
включиха и 3-те нови попълнения
Борислав Стойчев, Дончо Атанасов
и Валентин Крету. За него не при-
стигнаха чужденците Давид Каядо,
Елиаш да Силва, Алберто Лоузейро
и Родолфо Хълк. С първия отбор се
подготвят и 4-ма юноши - Пламен
Тенев, Исус Ангелов, Ангел Костов и
Михаил Михайлов.

Снимка БГНЕС
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Първите ни тенис ракети се про-
валиха още в първия кръг на първия
турнир от Големия шлем за 2013 г. -
Откритото първенство на Австралия.

Григор Димитров отпадна на
старта след тежка загуба с 4:6, 2:6,
4:6 от Жулиен Бенето (Фр). Послед-
ният поставен в схемата (под №32)
успя да оползотвори страхотен про-
цент от първи сервис, а също така и
повечето точки за пробив, които
получи и взе реванш за 2-те си до-
сегашни загуби срещу Гришо, който
бе смятан от много специалисти за
фаворит в мача. В първия гейм Бене-
то стигна до равенство, при 40:40,
но хасковлията успя да спечели по-
даването си и веднага след това да
пробие сервиса на Бенето, за да
дръпне с 3:0. Французинът обаче
върна 2 пъти пробива и спечели
частта. Това предизвика психически
срив у българина, който във втория
сет бе доста под обичайното си ниво.
В третия сет играта бе равностойна
до 3:3, но след нов пробив Бенето
триумфира. Така след 2 участия във
II кръг в Мелбърн, Гришо отпадна
безславно, но ще участва и в турни-
ра на двойки с партньора си Маркос
Багдатис (Кип).

Цвети Пиронкова (№37 в света)
пък допусна обрат срещу Ромина Оп-
ранди (Швейц, №61) с 6:4, 5:7, 2:6 и
за втори път отпадна на старта при
8-ото си участие в Мелбърн. Така 25-
годишната пловдивчанка ще загуби
и позицията си в топ 40 на света. Тя
поведе, след като проби на 3 пъти
швейцарката, но и допусна 2 проби-

Един от най-успешните фигуристи на Русия
Иля Авербух стана посланик на Зимните олим-
пийски игри в Сочи 2014, предаде ИТАР-ТАСС.
Авербух, който е олимпийски вицешампион от
Солт Лейк Сити 2002, е 37-ият посланик на Сочи.

 “За мен това е е огромна чест. Ще дам всич-
ко от себе си за популяризирането на Олимпиа-
дата”, заяви Авербух. Посланик на Сочи 2014 е и
друга прочута руска фигуристка - Татяна Навка,
олимпийска шампионка от Торино 2006, 2-кратна
световна и 3-кратна европейска шампионка.

Двамата представиха на церемония в Москва
дизайна на олимпийския и параолимпийските
факли. Те са изработени под формата на перата
на Жар-птица. Дизайнер е Владимир Пирожков,
който е работил около година върху проекта.
Основната разлика между факела за олимпий-
ските и за параолимпийските игри е в цветовете.
Олимпийският е сребърно-червен, а параолим-
пийският - сребърно-син.

“Сребърният цвят символизира зимата, снега
и леда. Червеното, нашият традиционен цвят, е
огън, любов, страст. А небесносиньото символи-
зира силата на духа на параолимпийците, които
преодоляват трудности и препятствия, непозна-
ти на други хора”, каза президентът на органи-
зационния комитет Дмитрий Чернишенко.

Крах за Цвети и
Гришо в Мелбърн
Димитров и Шарапова отказват да коментират връзката си

Цветана Пиронкова се ядосва от
загубена топка по време на мача с
Ромина Опранди (Швейц), от която

загуби с 6:4, 5:7, 2:6 в I кръг на
Откритото първенство на

Австралия по тенис в Мелбърн

На въпрос дали слуховете около
Мария Шарапова го разсейват, Гри-
гор Димитров отговори: “Не мисля, че
това е разсейване. Вярвам, че съм
тук, за да бъда на корта. Не да гово-
ря за личния си живот. Хората оби-
чат клюките. Кой не ги обича? Но
това е навлизане в личното прост-
ранство. Не мисля, че е правилно. Не
защото сме различни, а защото не е
правилно към спортистите като цяло.
Трябва да бъде забранено дори да
се задават такива въпроси, но неща-
та са такива, каквито са, нали? Сре-
щу Бенето не показах най-доброто
от себе си. Не се движих добре по
корта, сервисът ми също не беше на
ниво. Трябва да забравя този мач
възможно най-бързо. Това е турнир
от Големия шлем. Направих добра
седмица в Бризбейн, а сега отпаднах
в I кръг. Може би въобще не трябва-
ше да играя в Сидни. Всички малки
неща оформят голямата картина и
дават разликата, особено в турнир от
Големия шлем.”

Журналистите, отразяващи стар-
тиралия  “Аустрелиън Оупън”, попи-
таха и Мария Шарапова (Рус) за Гри-
гор Димитров. Рускинята, която е №2
в схемата и стартира с 6:0, 6:0 срещу
сънародничката си Олга Пучкова, ви-
димо се притесни, но успя да се ов-
ладее и отвърна през смях: “Време
беше затова... Залагате ме на дузпа-
та. Така, както той играе, ще се опра-
ви” и побърза да смени темата.

ва. Във втория сет двете печелеха
сервисите си до 3:3, после си разме-
ниха по 1 пробив, но Цвети загуби
подаването си за 5:6 и после и част-
та. В контрасета Пиронкова бе рав-
ностойна само до 2:2, а после настъ-
пи срив в играта й.

В I кръг отпадна и състезаващата
се за Казахстан и преминала през
квалификации Сесил Каратанчева,
която отстъпи безславно с 1:6, 3:6
срещу На Ли (Кит, №6).

Извън корта

Татяна Навка и Иля Авербух представиха
факлите за щафетата с олимпийския огън

за Зимните игри в Сочи 2014

Навка и Авербух
са посланици
на Сочи 2014

Снимки БГНЕС


